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Torek: Tednikov kopalni dan
Današnji kupon za 50 % popusta lahko uveljavite v Termalnem 

Kupon ne velja med zimskimi, prvomajskimi, krompirjevimi in 

-50 %
na odraslo ali otroško 

celodnevno vstopnico
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Aktualno
Ptuj � Zdravljenje 
s krvno plazmo 
štirikrat ceneje 
kot drugod

� Stran 2
Turizem
Ormož � Hostel 
naj bi se začel 
bolje tržiti 
potem, ko bo na 
Bookingu

� Stran 5
V središču
Ptuj � Lük končno 
tik pred odprtjem, 
a na novi lokaciji

� Stran 7
Kmetijstvo
Ormož � Kmetija 
Cvetkovih vabi na 
obiranje aronije

� Stran 9
Šport
Footgolf � Zmaga 
je ostala na Ptuju

� Stran 11

Telenovele: 
Moške mišice za večjo gledanost

SPORED

Maša Pavoković
»Tudi to razumem, zakaj se nekdo na koncert pripelje z zasebnim letalom!«

Zoran 
Predin
»Po 40 letih 
se počutim 
kot zmagovalec!«

Od 9. 8.

do 15. 8.
2019

TV-spored

Foto: Črtomir Goznik

Kidričevo � Saga z Brenclovimi odpadnimi gumami traja in traja

Za odvoz gum toliko kot za urgentni center
Leta 2006 je podjetje Albin Promotion (AP) na polju med Lovrencem na Dravskem polju, Strniščem in Talumom začelo sa-
nacijo gramoznice z granulacijo odpadnih gum. Zgodba se je izkazala kot popolni fi asko. Danes je v jami še okoli 27.000 m3

odpadnih gum. Njihova dokončna odstranitev bo davkoplačevalce stala med štiri in pet milijonov evrov. Več na strani 3.

Črna kronika
Podravje � Letos v 
podravskih občinah ponovno 
izbruh mišje mrzlice

� Stran 12

Aktualno �
Rastlina, ki s svojim strupom 
ubija ljudi in živali, že na 
Dravskem polju

� Stran 2

Mestni trg Ptuj - 9., 10. in 11. avgusta 2019

V središču �

Ptuj – idealno mesto za 
brezplačno kampiranje 
avtodomarjev

� Strani 6 in 7
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Navadna barvilnica je v celo-
ti strupena za ljudi in živino. Že 
manjša količina zaužitih jagod lah-
ko vodi v zastrupitev ali celo smrt. 
Pet jagod je dovolj za zastrupitev 
otroka, deset pa za odraslega člo-
veka.

Zabeleženi so pogini konj, praši-
čev, koz in krav. Prav tako se mora-
jo vsakega stika s to rastlino izogi-
bati nosečnice, saj lahko povzroči 
splav.

Z njenimi jagodami se prehranju-
jejo nekatere vrste ptic, ki s svojimi 

iztrebki raznašajo semena na ved-
no širše območje. V Evropi rastli-
na nima sovražnika, medtem ko 
jo v Ameriki uničuje gosenica ene 
vrste metuljev. Ena rastlina nava-
dne barvilnice proizvede približno 
32.000 semen, ki so kaljiva do 40 
let, v okolico pa jih razširjajo tudi 
ptice

Razširila se je tudi že po celotni 
Štajerski, najti jo je še na Dolenj-
skem in ponekod v osrednji Slove-
niji, v zahodnem delu države pa naj 
je še ne bi bilo. Pri nas se je začela 

Podravje � Navadna barvilnica nova grožnja gozdovom

Rastlina, ki s svojim strupom ubija 
ljudi in živali, že pri nas
Potem ko so slovenske gozdove v minulih letih večkrat prizadele ujme – žled, vetrolomi in snegolomi – in 
so zaradi tega nastale številne vrzeli, se je v gozdovih razširila invazivna tujerodna rastlina navadna 
barvilnica (Phytolacca americana). Po podatkih spletne strani invazivke.si so največja rastišča doslej 
odkrita na Dravskem polju. 

Foto: Zarja

Rastlina je v celoti strupena, tako za človeka kot za živali. Pet jagod je 
dovolj za zastrupitev otroka, deset pa za odraslega človeka.

Ptuj � Rogozniška cesta

370 m kolesarske steze 
in brv za 600.000 evrov
Tako kot številne druge ceste na Ptuju je tudi Rogozniška 
v katastrofalnem stanju.

Na več odsekih ceste ni niti ustrezno široke bankine. Pešačiti ob 
tej cesti je skoraj nemogoče. Manjka tudi kolesarska steza, ki pa 
naj bi jo občina v prihodnje zgradila s pomočjo evropskih sredstev. 
Kolesarsko stezo bi uredili na 370-metrskem odseku, od križišča 
z Ormoško cesto, mimo pekarne in nekdanje Metalke. Tam bi se 
navezala na že obstoječi krak kolesarske steze. Čez potok Grajena bi 
zgradili leseno brv.

Mestna občina Ptuj namerava denar za projekt pridobiti iz 
mehanizma Celostnih teritorialnih naložb (CTN). Vrednost projekta 
je dobrih 600.000 evrov. MO Ptuj bi iz proračuna prispevala 216.000, 
Kohezijski sklad EU 355.000 in Ministrstvo za infrastrukturo 62.000 
evrov. Letos bi za projekt izdelali vso potrebno dokumentacijo, 
prihodnje leto izbrali izvajalca del in pozno jeseni začeli izvedbo. 
Gradnjo bi končali v sredini leta 2021, ko bi novozgrajeni odsek 
kolesarske steze predali v uporabo. Čeprav gre za urejanje zgolj 
370-metrskega odseka ceste, so predvideni stroški investicije precej 
visoki. Novogradnja kolesarske steze z rekonstrukcijo obstoječe je 
ocenjena na 240.000 evrov, komunalna infrastruktura na 139.000, 
gradnja lesene brvi čez potok Grajena bi stala 177.000 evrov. Za 
odkupe zemljišč ob trasi bi predvidoma namenili 12 tisočakov.

Foto: MZ

Od križišča z Ormoško cesto mimo pekarne in nekdanje Metalke do 
Mercatorjevega centra na Rogozniški cesti namerava MO Ptuj do sre-
dine leta 2021 zgraditi kolesarsko stezo z leseno brvjo, sočasno pa ure-
diti tudi komunalno infrastrukturo.

Gre za postopek, ki je v svetu 
poznan že več desetletij, mno-
žičnost pa je dosegel pred prib-
ližno 20 leti. Metoda zdravljenja 
je dokazano uspešna pri sklepnih 
bolečinah, kroničnih vnetjih kit in 
mišic, teniškem komolcu, pa tudi 
pri estetskih posegih in nekaterih 
ginekoloških težavah.

»Bolniku odvzamemo kri, količi-
no kot za laboratorijski odvzem in 
jo s posebno aparaturo naredimo 
obogatimo s celicami. Gre za uni-
verzalno zdravilo za zdravljenje 
številnih sklepnih obolenj, vnetij 
kit, predvsem dolgotrajnih, do 
estetskih indikacij v smislu pomla-
jevanja kože, rasti las in podobno,« 
pojasnjuje Teodor Pevec, strokov-
ni vodja ptujske bolnišnice.

Storitev bodo najprej izvajali 
na kirurškem oddelku, izključno 
samoplačniško, cena bo prve me-
sece izrazito ugodna. Kot pravi 

Pevec, je v prvi fazi nastavljena 
zgolj za pokrivanje osnovnih ma-
terialnih stroškov, ki nastanejo. 
Aplikacija bo prve mesece stala 89 
evrov, najpogosteje naj bi pri veči-
ni stanj bila dovolj ena sama. »Cena 

je konkurenčna, saj vemo, da so po 
številnih ljubljanskih ustanovah, 
kjer aplicirajo tudi ptujskim bolni-
kom, cene do 400 evrov. Uporab-
ljali bomo metodo priznanega pro-
izvajalca opreme in se tudi striktno 

držali strogega navodila, da en sis-
tem uporabimo pri enem bolniku,« 
pojasnjujejo v ptujski bolnišnici.

Metodo zdravljenja z lastnimi 
krvnimi deli, ki so polni zdravilnih 
celic, bodo na kirurškem oddelku 
ptujske bolnišnice uporabljali za 
zdravljenje različnih težav pacien-
tov. Dokazano je uspešna pri raz-
ličnih sklepnih in kroničnih boleči-
nah, zelo pogosto pa se uporablja 
tudi v lepotni kirurgiji za pomlaje-
vanje, probleme s plešavostjo, v gi-
nekologiji pri tegobah v menopav-
zi (inkontinenca, suha nožnica …). 
Želja je, da bi to metodo v kratkem 
uporabili kot rešitev za marsikate-
ro od naštetih težav.

»S to ponudbo nadaljujemo 
smer razvoja, s katero ob vlogi re-
gionalne bolnišnice ponujamo šte-
vilne storitve, ki jih ponujajo izven 
bolnišnic,« še zaključuje Pevec.

Ptuj � Zdravljenje s krvno plazmo že za 89 evrov

V ptujski bolnišnici štirikrat ceneje
V Splošni bolnišnici dr. Jožeta Potrča Ptuj načrtujejo uvedbo novosti; zdravljenje s tako imenovano PRP krvno 
plazmo, obogateno s trombociti. Prve posege bodo na Ptuju začeli v kratkem, predvidoma jeseni. Prve mesece bo 
cena izjemno ugodna, približno štirikrat nižja, kot jo zaračunavajo nekateri drugi izvajalci. 

Foto: ČG 

Storitev bodo najprej izvajali v kirurški ambulanti, izključno samoplačni-
ško, cena bo prve mesece ugodna.

Zakaj je tako, je povedala ravnateljica Vrtca Ptuj Marija Vučak: 
„Ta motorični park smo uredili na pobudo staršev in s sredstvi 
donatorjev. Že ob odrtju 13. junija dve igrali (tobogan in stolp) nista 
bili namenjeni uporabi in še danes je tako. Na igralih so ostri robovi, 
stopnice in še nekatere druge stvari so postavljene drugače, kot 
smo bili dogovorjeni. Podali smo predlog za tehnični prevzem. 
Ko bo s tehničnim prevzemom dana zelena luč, ju bomo predali v 
uporabo. Dokler nista zagotovljeni 100-odstotna varnost in skladnost 
s standardi, tako dolgo igral ne bomo uporabljali. Maja nam jo je pri 
izvedbi motoričnega parka nekoliko zagodlo vreme, zato smo potem 
junija z deli hiteli. Upam, da bomo lahko otroke kmalu napotili na ti 
novi igrali.“

Foto: Črtomir Goznik

Dve igrali v motoričnem parku Jantarjeva pot pri enotah vrtcev Narcisa 
in Marjetica na Ptuju sta bili za igro nevarni, zato vodstvo vrtca ni 
dovolilo njune uporabe.

Ptuj � Motorični park Jantarjeva pot

Park odprli – in zaprli
Vrtec Ptuj je s pomočjo donatorjev letos spomladi ure-
dil motorični park, ki so ga poimenovali Jantarjeva pot. 
Čeprav so ga namenu slovesno predali že sredi junija, pa 
ne služi svojemu namenu.

Odstranjuje se jo z izkopavanjem
Rastline se odstranjuje od maja do avgusta, jesenski čas pa je manj 

primeren, saj takrat plodovi že dozorijo in jih lahko ob premikanju 
rastlin še bolj razširimo. Najučinkovitejša metoda je izkopavanje, 
pri čemer je treba poleg nadzemnega dela odstraniti še najmanj 
pet centimetrov korenine. Rastline se lahko tudi puli, a se deloma 
obrastejo, zato je treba to ponoviti najmanj dvakrat v rastni sezoni. 
Ukrepe je običajno treba ponavljati več let. Košnja ni primerna za 
zatiranje, saj si že v naslednjem 
letu rastline opomorejo in 
ponovno zacvetijo.

Odstranjene rastline se lahko 
kompostira in jih prepusti 
naravnemu razkroju. Če 
so plodovi blizu zrelosti, je 
treba kup prekriti s folijo. Pri 
odstranjevanju je treba poskrbeti 
tudi za varnost, saj je navadna 
barvilnica strupena in lahko 
rastlinski sok prek ranic v koži 
prehaja v kri, zato je treba pri 
delu uporabljati rokavice.  Foto: Splet

širiti po žledolomu leta 2014. Zara-
di polomljenih dreves je do tal priš-
lo več svetlobe in ustvarjeni so bili 
idealni pogoji, da se razbohoti.

Kako prepoznati 
navadno barvilnico

Navadna barvilnica je nenava-
dna rastlina z lepimi grozdastimi 
socvetji, iz katerih postopoma 
nastajajo grozdi jagod, ki iz rdečih 
dozorijo v temno modrovijolič-
ne. Rastlini ugaja veliko svetlobe, 
sveži do vlažni predeli, kjer deluje 
človek, robovi gozdov, poseke, 
nasipališča v nižinah in osrednjem 
pasu. 

Poleti je podobna grmom, čez 
zimo pa njena nadzemna stebla 
odmrejo. Iz močnih, dokaj mehkih 
in sočnih korenin spomladi pože-
nejo nova stebla, ki nenavadno 

hitro rastejo; v treh mesecih lah-
ko zrastejo tudi tri metre visoko. 
Na začetku vegetacijske dobe so 
stebla zelena, poleti postanejo 
rdeča. Drugim rastlinam jemljejo 
svetlobo, hrano in vodo ter tako 
zmanjšujejo biodiverziteto. S stru-
pi, ki jih izločajo v zemljo, prepre-
čujejo kaljenje drevesnih vrst in 
vplivajo na zmanjšanje števila de-
ževnikov. Ima zelo velike liste (tudi 
do 30 centimetrov), ki spominjajo 
na liste tobaka. Iz cvetov v belih 
oziroma roza socvetjih se razvije-
jo grozdi. V vsaki jagodi grozda je 
deset semen. Zanimivo je to, da so 
na grozdih sočasno cvetovi, nezre-
le zelene jagode kot tudi zoreče 
rdeče in zrele črne jagode. Daljše 
je poletje, več semena dozori. Ja-
gode pa dozorijo tudi na odrezani 
veji.
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Za sanacijo je podjetnik Albin 
Brencl pridobil gradbeno dovolje-
nje, predhodno mu je bilo izdano 
okoljevarstveno dovoljenje. Ob-
čina Kidričevo mu je za uporabo 
prostora izdala soglasje, pod kate-
rega je podpisana takratna direk-
torica občinske uprave Evelin Ma-
koter Jabločnik. Občinski svet po 
besedah sedanjega župana Anto-
na Leskovarja o načinu sanacije in 
tem, da bi gramoznico dali v najem 
ali uporabo podjetniku Brenclu, ni 
nikoli odločal. Predlog sanacije z 
granulatom iz odpadnih pnevma-
tik je na eni izmed svojih sej po 
podatkih občine Kidričevo obrav-
naval le odbor za varstvo okolja in 
požarno varnost.

Usodo je zakoličil požar 
leta 2008

Pnevmatike, s katerimi bi za-
polnil volumen gramozne jame, je 
Brencl mlel na premični napravi na 
sami lokaciji. Ker se je v jami hitro 
ustvarila grmada gum, je to šlo 
nekomu krepko v nos. Poleti 2007 
so gume zagorele prvič, leto dni 
kasneje drugič. Domneva se, da 
sta bila požara podtaknjena. Med-
tem ko je Brencl po prvem požaru 
dejavnost v gramoznici nadaljeval, 
pridobil vodno in gradbeno dovo-
ljenje, se je po drugem vse skupaj 
ustavilo. Pritisk javnosti se je stop-
njeval, država oziroma inšpektorji 
so z odvzemom dovoljenj one-
mogočili nadaljevanje dejavnosti. 
Še več: primer je priromal celo do 

Evropske komisije, ki je Sloveniji 
po odločitvi sodišča EU naložila, 
da se iz gramoznice odstrani ves 
tja navoženi material, v glavnem 
so to bile pnevmatike. Z evropskim 
pravnim redom se seveda ni šaliti, 
zato je država začela postopke za 
odvoz materiala iz gramoznice. 
Da je treba gramoznico izprazniti, 
je najprej odredila podjetju Albin 
Promotion. Ker podjetnik tega ni 
izvedel, je sama izbrala izvajalce 
in začela odvoz. Dosedanji stroški 
odvozov so znašali 3,2 milijona 
evrov. Ko so začeli prazniti gramo-
znico, je bilo po podatkih Ministr-
stva za okolje in prostor (MOP) v 
njej 107.000 m3 odpadnih gum. Od 
tega jih je bila približno tretjina 
prekrita z gramozom, dve tretjini 

pa ne. Iz jame so doslej odstranili 
nekaj manj kot 80.000 m3 gum, 
dobrih 27.000 m3 jih bo še treba. 
Na MOP so povedali, da pnevma-
tike odvažajo predelovalcem v 
tujino. „Dosedanji strošek odvoza 
je znašal 3,2 milijona evrov (ali 40 
evrov za m3, op. a.). Podjetje Albin 
Promotion nam je plačalo 27.000 
evrov, razlika, za katero je potekel 
rok za izplačilo, je posredovana 
na FURS v izterjavo. Trenutno se 
odvoz ne izvaja, ker je v teku po-
stopek javnega naročila za izbiro 
izvajalca. Neizbrani izvajalec je na-
mreč vložil zahtevo za revizijo,“ so 
pojasnili na okoljskem ministrstvu 
in dodali, da bodo vse odpadke iz 
gramoznice predvidoma odstranili 
do konca prihodnjega leta.

V gramoznico material 
iz Polskave

Kot omenjeno, je lastnica gra-
moznice občina Kidričevo. „Ko 
bodo vse pnevmatike iz gramozni-
ce odpeljane, bomo sami razmislili 

o načinu sanacije oziroma nasutja. 
Ideja je, da bi lahko v jamo navaža-
li material iz reke Polskave, ko bi 
tam izvajali protipoplavne ukrepe. 
Ko bi bilo območje revitalizirano, 

bi ga priključili bodoči gospodarski 
coni (Strnišče, Talum), ki nastaja v 
tem delu občine,“ je razložil kidri-
čevski župan Anton Leskovar.
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Na Brenclovih gumah največ zaslužil Bistričan
Izvajalci odvoza iz gramoznice po naročilu države    Plačilo
Vinko Kropec, s. p., Slovenska Bistrica      3.000.000 evrov
SME-TRA, d. o. o. (lastnik in direktor Vinko Kropec)         69.000 evrov
Saubermacher Slovenija, d. o. o.           79.000 evrov

Kidričevo � Saga z Brenclovimi odpadnimi gumami traja in traja

Za odvoz gum toliko kot za urgentni center
Leta 2006 je podjetje Albin Promotion (AP) na polju med Lovrencem na Dravskem polju, Strniščem in Talumom začelo sanacijo gramoznice. Ideja je bila, da se gramoznica 
(jama), ki je v lasti občine Kidričevo, napolni z granulatom (sekanci) iz odpadnih avtomobilskih gum, na ta material se potem nasipa zemljina in prostor ozeleni oziroma 
pogozdi.

Foto: Martin Ozmec

V jami je še okoli 27.000 m3 odpadnih gum. Odpeljali naj bi jih do konca prihodnjega leta. Glede na dosedanje 
stroške bo država za odvoz preostanka gum odštela še okoli milijon evrov. Skupaj bo znesek sanacije, ki jo bomo 
pokrili davkoplačevalci, znašal med štiri in pet milijonov evrov. Za ta denar bi lahko država zgradila kakšno šolo, 
vrtec ali pa ptujski urgentni center …

„Haloze postajajo zanimive za 
investitorje. V Veliki Varnici je v 
delu gozda v naravnem okolju v 
načrtu ureditev rekreacijskega 
centra. Za projektom stojijo resni 
investitorji, vložili bi dva milijona 
evrov. Meritve so pokazale priso-
tnost pozitivne energije. Vzposta-
vili bi lahko energijske točke. Obu-
diti želimo kompleks Čerinovega 
– posestva v Trdobojcih – po vzo-
ru Velike planine z avtohtonimi 
rastlinskimi in živalskimi vrstami. 
Pasli bi krave, drobnico, pridelo-
vali domači sir in to neposredno 
na lokaciji prodajali. Haloze se že 
leta in leta praznijo, treba je iskati 
ideje in projekte, kako v njih obdr-
žati življenje. Imamo izjemno dob-
ro geografsko lego, avtocesto, ki 
pelje skozi občino, je treba izko-

ristiti,“ je optimistično napovedal 
videmski župan Branko Marinič, 
nato pa še dodal: „Ljudem, ki že-
lijo investirati na območju naše 
občine, moramo dati možnost in 
priložnost. Predvsem mladim, ki 
si tukaj želijo ustvariti svoj dom. 
Tudi ne zapiramo možnosti, da bi 
gradili večstanovanjske objekte.“ 

»Prej ali sej bo 
tudi v Vidmu nujna 
obvoznica«

Kot je dodal, sicer vse pobu-
de ne bodo dobile zelene luči, a 
okoli 200 bi jih po njegovem mne-
nju moralo uspešno prestati vse 
postopke presoje, da zemljišča 
postanejo zazidljiva oziroma na-
menjena določenim dejavnostim. 

„Zazidljiva območja želimo širiti v 
krajevnih središčih Videm, Lesko-
vec in Sela. V Vidmu bi za minorit-
skim domom želeli graditi dom za 
starejše, telovadnico in kulturno 
dvorano, dogradili vrtec, v načr-
tu je širitev pokopališča, v nepo-
sredni bližini pokopališča pa tudi 
gradnja novega gasilskega doma. 
Iščemo rešitve, da bi spremenili 
lokacijo ceste, ki pelje dobesedno 
čez šolsko dvorišče. Prej ali slej bo 
tudi v Vidmu nujno potrebna ob-
voznica. Vemo, da je umeščanje 
tovrstnega objekta v prostor dol-
gotrajni postopek. Dolgoročno 
bo promet iz središča Vidma tre-
ba preusmeriti,“ je razložil župan 
Marinič, ki pričakuje, da bi OPN 
sprejeli v dveh letih.

Videm � V postopku občinski prostorski načrt

Velika planina in energijske točke po haloško
Občina Videm je izdelovalcu občinskega prostorskega načrta, murskosoboškemu podjetju Zeu, letos spomladi posredovala več kot 250 pobud za spremembo prostorske 
ureditve. Z dostopnostjo gradbenih zemljišč želijo v občino pritegniti investitorje, predvsem pa zadržati mlade družine.

Foto: MZ

Podoben naravni kompleks, kot je na Veliki planini, bi po načrtih občine Videm uredili na Čerinovem v Trdobojcih, 
v Veliki Varnici pa načrtujejo rekreacijski kompleks z energijskimi točkami. Investitorja, ki bi v projekt v Varnici 
vložil dva milijona evrov, po županovih besedah bojda že imajo.

Albin Promotion 
v stečaju
Podjetnik Albin Brencl od odvze-
ma dovoljenj po drugem požaru 

bije bitko z inšpektorji in sodnimi 
mlini. Meni, da mu je država neup-

ravičeno odvzela dovoljenja in onemo-
gočila izvajanje dejavnosti. Zato od nje po 

sodni poti terja večmilijonsko odškodnino za poslovno škodo. 
Podjetnika smo med pripravo članka poklicali, ker smo mu že-
leli zastaviti nekaj vprašanj. Bil je redkobeseden. Je pa prijazno 
povedal, naj si zanj rezerviramo termin konec avgusta. „Ne bom 
govoril jaz. Govorili bodo drugi. In takrat boste izvedeli vse,“ je 
napovedal.
Podjetje Albin Promotion je od 16. julija v stečaju, pred tem je 
bilo od leta 2016 v postopku poenostavljene prisilne poravnave. 
Stečaj je sedaj razglasilo Okrožno sodišče na Ptuju, vodi ga ste-
čajna upraviteljica Vida Gaberc. 

Foto: Črtomir Goznik

Vir: MOP
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Letošnji občinski praznik bo v 
Juršincih, kot se za 25. rojstni dan 
spodobi, še posebej slovesen; šte-
vilni dogodki potekajo že od sredi-
ne junija, vrhunec prireditev pa bo 
sobotna osrednja proslava s pode-
litvijo občinskih priznanj, ki se je 
bo udeležil tudi predsednik države 
Borut Pahor. Z županom Alojzom 
Kaučičem smo se pogovarjali o naj-
pomembnejših dosežkih v zadnjem 
letu in glavnih načrtih do prihod-
njega praznika – večina investicij je 
vezana na infrastrukturne projekte.

V naselju Gabrnik je projekt ure-
ditve ceste v dolžini 624 metrov 
s krožiščem v sklepni fazi. Kot je 
povedal župan, bi morala biti cesta 
prvotno namenu predana že pred 
začetkom poletja, vendar izvajalec, 
Cestno podjetje Ptuj, zaradi slabega 
vremena nekaj časa ni mogel delati, 
zdaj pa so otvoritev prestavili na 
september. Spomnimo, da gre za 
državno cesto, zato investicijo, ki 
je vredna več kot poldrugi milijon, 
vodi Direkcija za infrastrukturo. 
Večino sredstev za to obsežno na-

ložbo je zagotovila direkcija, občina 
Juršinci pa je prispevala 13-odstotni 
sofi nancerski delež. Namesto križi-
šča je zgrajeno krožišče, izvedena 
sanacija mostička prek potoka Krka 
v neposredni bližini krožišča, ureje-
ni pločniki, cestna razsvetljava, pre-
novljeno avtobusno postajališče, že 
pred meseci pa je bilo treba presta-
viti tudi bližnjo kapelico. V sredini 
krožišču bo v počastitev domačina 
Dejana Zavca stala skulptura bo-
ksarske rokavice.

»Letos se lotevamo tudi ureditve 
kolesarskih poti, natančneje dveh 
povezav: preko lenarškega Lasa 
od Radgone do Juršincev in preko 
ptujskega Lasa od Ptuja do Juršin-
cev. Začeli smo že projektiranje 
prve povezave, za drugo smo še v 
postopku izbire projektanta. Teče 
tudi pridobivanje dokumentacije 

za izdelavo optičnega omrežja iz 
projekta RUNE, ki naj bi v naslednjih 
treh letih na slovenskem podeželju 
občutno zmanjšal tako imenovane 
bele lise, torej območja, ki niso po-
krita s širokopasovnim omrežjem. 
Računamo, da bi se dela začela pri-
hodnje leto.«

Med pomembnejše infrastruk-
turne projekte občine sodita še 
novogradnji cestnih odsekov Lipo-
vec in Senčak v skupni dolžini 1,3 
kilometra. Vrednost projekta, ki 
ga prav tako izvaja Cestno podje-
tje Ptuj, je dobrih 220 tisoč evrov, 
dela pa naj bi bila dokončana v sep-
tembru. »Gre za dve povezovalni 
cesti, bližnjici do regionalke, obe 
vodita skozi gozd in sta še maka-
damski, kmalu pa bosta asfaltirani 
z vsem potrebnim, kar sodi zraven. 
Nova cesta na odseku Lipovec bo 

dolga približno 500 metrov, ocenje-
na vrednost je 103 tisoč evrov, od-
sek Senčak pa bo dolg 800 metrov 
in bo stal 121 tisoč evrov. Ko bosta 
oba odseka asfaltirana, nam v Jur-
šincih ostane še kakšnih 800 me-
trov občinskih makadamskih cest.«

Zavedajoč se pomena turizma za 
podeželje skupaj z Lasom Ptuj prip-
ravljajo strategijo razvoja turizma, 
hkrati bodo izdali še zloženko in po-
sneli fi lm o občini.

Daleč največja investicija v Jur-
šincih pa je nedvomno širitev doma 

upokojencev, ki jo s skoraj petimi 
milijoni evrov fi nancira Dom upo-
kojencev Ptuj, že zdavnaj izbrani 
izvajalec Pomgrad pa je zaradi biro-
kratskih zapletov s pridobivanjem 
potrebnih soglasij slednjič lahko 
začel delati. »To je res velika stvar 
za tako malo občino, kot je naša, 
dodana vrednost zanjo. Dela naj bi 
bila dokončana do konca oktobra 
prihodnje leto, kar je za domačine 
še posebej pomembno, pa je 45 no-
vih delovnih mest.«

Juršinci � Večina investicij še vedno vezana na gradnjo osnovne infrastrukture

Večji dom upokojencev – priložnost za nove službe
Župan Alojz Kaučič stavi na obnovo cest, ureditev kolesarskih poti, gradnjo optičnega omrežja in razvoj turizma, veseli pa se širitve juršinskega doma upoko-
jencev, pomembne dodane vrednosti za majhno občino.

Foto: SD

Krožišče v Gabrniku naj bi slovesno odprli v septembru.

Investicija bo veljala blizu 
250.000 evrov. Dobro polovico 
denarja bo za obnovo namenila 
mestna občina (MO) Ptuj – njen 
sofi nancerski delež znaša 142.000 
evrov, Fundacija za šport bo prispe-
vala 53, Nogometna zveza Slovenije 
pa 55 tisočakov. Izvajalca del naj bi 
po razpisu izbrali poleti, nova povr-
šina z umetno travo pa naj bi bila 
položena do pozne jeseni.

„Igrišče z umetno travo je bilo 
zgrajeno leta 2006, življenjska doba 
tovrstnih igrišč pa je med 10 in 12 
leti. Trenutna obstoječa podlaga je 
zelo obrabljena, na nekaterih delih 
celo popolnoma uničena. Z vidika 
uporabnikov to pomeni, da gre za 
podlago, ki postaja vedno trša, kar 
vpliva na kakovost izvedbe trenin-
gov, pa tudi na zdravje vadečih. Igri-
šče je v uporabi cele dneve in skoraj 
vse leto. V dopoldanskih urah in v 
zgodnjem popoldnevu ga za svoje 
aktivnosti uporablja OŠ Mladika, v 
popoldanskih urah pa ga za izvaja-
nje treningov in tekem uporabljajo 
klubi in društva iz MO Ptuj, med 
njimi NK Drava Ptuj, ŽNK MSM 
Ptuj, NK Podvinci, NK Rogoznica, 
NK Grajena, Atletski klub Ptuj … 
Uporabljajo ga tudi rekreativci. 
Prav tako je namenjeno nekaterim 

netekmovalnim programom in šte-
vilnim dogodkom, kot so predstavi-
tve klubov in društev, Ptujski špor-
tni vikend, športni dnevi osnovnih 
in srednjih šol, delavnice za otroke 
…,“ so pojasnili na MO Ptuj.

V sklopu sanacije bodo najprej 
strojno odstranili obstoječe polnilo, 
nato obstoječo umetno travo. Sle-
di sanacija tamponske podlage, na 
katero bodo položili umetno travo 
s certifi katom FIFA Quality Pro. Gre 
za novejši tip dvobarvne umetne 
trave z visoko odpornimi in vzdržlji-
vimi vlakni.

„Z ureditvijo igrišča z umetno 
travo bomo omogočili kakovostno 
delo ptujskim osnovnim šolam za 
izvajanje ur športne dejavnosti ter 
kakovostno izvajanje trenažnega 
procesa klubom in društvom iz MO 
Ptuj. Prenova igrišča bo pomenila 
nemoten tekmovalni sistem pred-
vsem nogometnim klubom. Nogo-
metna zveza Slovenije (NZS) je v 
minulem letu ocenila, da je ptujsko 
igrišče z umetno travo med tremi 
najslabšimi v Sloveniji,“ so še pove-
dali v ptujski Mestni hiši.

Ptuj � Obnova enega najslabših slovenskih igrišč z umetno travo

Investicija za četrt milijona evrov
Ptujski mestni svetniki so na julijski redni seji potrdili projektno dokumentacijo 
(DIIP) za ureditev igrišča z umetno travo v neposredni bližini ptujskega stadiona 
in osnovne šole Mladika.

Foto: Črtomir Goznik

Umetna trava na igrišču pri osnovni šoli in športni dvorani Mladika je 
dotrajana, po oceni NZS je med tremi najslabšimi v Sloveniji. Igrišče naj bi 
novo zeleno PVC-preprogo dobilo še letos.

Organizatorji, društvo Poeto-
vio LXIX, napoveduje prihod več 
kot 800 udeležencev iz šestih 
držav, ki bodo predstavili življenje 
in običaje v starem Rimu ter tako 
obujali več kot dve tisočletji stare 
zgodbe in zgodovino mesta Ptuj.

Tema letošnjih rimskih iger 
je vojaški zbor v Petovioni pred 
1950 leti in pravi zapis o mestu. 
Igre se bodo začele v četrtek do-
poldne s slavnostnim odprtjem 
v rimskem kampu Poetovio na 

Štukih, kjer bodo za obiskovalce 
odprli tudi letošnjo novost – repli-
ko rimske hiše Domus. V petek bo 

organizirana velika večerna zaba-
va v taboru, v soboto pa se bo ob 
11. uri začela veličastna povorka 
po mestnih ulicah z dogajanjem 
pred Mestno hišo in pred Orfeje-
vim spomenikom, ki bo dosegla 
vrhunec s presenečenjem na Pa-
norami; tam si bo namreč letos 
možno ogledati spektakularne 
dirke kvadrig. Nato pa se bodo 
novodobni Rimljani spet zbrali v 
rimskem kampu Poetovio, kjer 
bodo gostom ponudili rimske jedi 
in pijače, pa tudi obleko starih Ri-
mljanov. V nedeljo bodo prišli na 
svoj račun najmlajši »Rimljani«. 
Dan bo namreč namenjen pred-
vsem družinam in otroškim delav-
nicam. 

Ptuj � Rimljani se (spet) vračajo v Petoviono

Letos spektakularne dirke 
kvadrig na Panorami
Kot že vrsto let doslej se bo Ptuj tudi to poletje od 15. do 18. avgusta ponovno 
spremenil v rimsko Petoviono, ko bodo ulice in trge zasedli gladiatorji, legionar-
ji, senatorji, vestalke in drugi Rimljani.

Foto: Črtomir Goznik

Zveza mest rimskega imperija
»Z letošnjimi Rimskimi igrami na Ptuju dosegamo vrhunec 

praznovanj 1950. obletnice prve pisne omembe mesta. Cilj 
društva je tudi ustanoviti zvezo mest rimskega imperija, ki bo 
še bolj povezovala in spodbujala k ohranjanju naše dediščine,« 
je še pojasnil predsednik društva Andrej Klasinc.
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Gostinski objekt in objekt z re-
cepcijo ter sanitarijami za kamp 
sta zgrajena, manjka še oprema. 
Končno podobo dobivajo igrišče 
za odbojko na mivki, tribuna in 
oder ob vodi. Stebri za žičnico so 
postavljeni, ob obali urejajo pros-
tor za operatersko hišico in zapor-
nico. Kmalu bodo namestili igrala 
za otroke in naprave za fi tnes na 
prostem.

Gostinski lokal bo vabil 
čez vse leto

„Računamo, da bomo recepcijo 
in gostinski objekt opremili v roku 
enega meseca. V gostinskem loka-
lu bomo poleg pijače za začetek 
ponujali hitro prehrano in sladice, 
kasneje bomo ponudbo nadgraje-
vali. Vrata gostinskega lokala bodo 
odprta celo leto, žičnica na vodi bo 
obratovala od spomladi do jeseni. 
Vse dejavnosti bomo izvajali v okvi-
ru podjetja ŠRC Pleterje. Za objek-
te na kopnem čakamo uporabno 
dovoljenje, urejamo tudi prostor 
za avtodome. Za žičnico bomo 
dovoljenja pridobivali naknadno, 
ko bo objekt v celoti postavljen 
oziroma sestavljen. Letošnja sezo-
na nam je pobegnila, bomo pa de-
javnost v celoti zagnali v naslednji 
sezoni. Kakor hitro dobimo dovo-
ljenja, bomo odprli gostinski lokal. 

Računamo, da bi to bilo enkrat je-
seni,“ je pojasnila direktorica ŠRC 
Pleterje Sara Kaučič.

Živahno dogajanje že 
teče: Green lake piknik, 
igre brez meja, odbojka 
na mivki ...

Kljub temu da je infrastruktura 
bodočega turistično-športno-re-
kreacijskega centra še v izgradnji, 
pa se ob jezeru že izvajajo organi-
zirani dogodki. „Na prvem Green 
lake pikniku, ki smo ga priredili v 

juliju, smo imeli med 800 in tisoč 
obiskovalcev. To soboto organi-
ziramo piknik in igre brez meja, v 
soboto, 24. avgusta, pa turnir trojk 
v odboji na mivki. Igrišče na mivki 
bomo testno preizkušali že ta ko-
nec tedna,“ je dodala Kaučičeva.

Občina Kidričevo je za gradnjo 
športe in turistične infrastrukture 
ob in v gramoznici Pleterje prip-
ravila prostorski plan. Ko je bil ta 
izdelan in potrjen, je do lokacije 
zgradila še komunalno infrastruk-
turo in območje s koncesijsko 
pogodbo za obdobje 25 let pre-
dala v upravljanje konzorciju treh 

podjetij (Betonarna Kuhar, Cestno 
podjetje Ptuj in CWS Cablewake 
Systems). Cilj je, da bi Green lake 
v prihodnosti postal priljubljena in 
prepoznavna turistična, športna 
in rekreacijska destinacija za obi-
skovalce od blizu in daleč. Urejeno 
območje gramoznice bo ponujalo 
številne možnosti za aktivno pre-
življanje prostega časa: od pla-
vanja in različnih vodnih športov 
(deskanje in smučanje na vodi, 
veslanje, ribolov), teka, nordijske 
hoje, kolesarjenja, kampiranja, do 
dogodkov in predstav na prostem.
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Kidričevo � Čakajoč na dovoljenja: kdaj bo zaživel Green lake

Odprtje celotnega kompleksa prihodnje leto
Čeprav je veliko infrastrukture na prihodnjem turistično-športno-rekreacijskem centru Green lake oziroma Zeleno jezero ob gramoznici Pleterje že zgrajene, 
bo na uradno odprtje treba še kar nekaj časa počakati.

Foto: ČG

Green lake sicer še ne obratuje, pleterska gramoznica pa je že več let dobro obiskana ...

Za nočitev od 15 do 22 evrov
V edinem hostlu v mestu boste lahko prenočili po ceni od 15 do 

22 evrov, odvisno od sobe. Najdražja je soba za dve osebi z lastno 
kopalnico in WC-jem, najcenejša pa nočitev v mešani skupinski 
spalnici za šest ali osem oseb s souporabo kopalnice in WC-ja. Cene 
bi se v prihodnje utegnile spremeniti. 

Foto: Arhiv TKŠ Ormož

V lično urejenem hostlu, kjer še 
vse diši po novem, je doslej preno-
čilo okoli 100 gostov, je povedala 
Andreja Brglez, direktorica Javne-
ga zavoda za turizem, kulturo in 
šport občine Ormož, ki upravlja 
s hostlom. »Ta konec tedna smo 
imeli več kot 20 gostov. Čez vi-
kend je res živahno,« je povedala 
Brglezova in dodala: »Kljub temu, 

da smo doslej imeli kar nekaj moj-
strov, saj je bilo še precej postoriti, 
smo zabeležili okoli 100 nočitev, 
kar ni veliko, je pa nekaj. Skupaj z 
lokalnim okoljem se trudimo, da 
začnemo polniti hostel. Veseli nas, 
da so tudi domačini, recimo Klub 
ormoških študentov, prepoznali 
objekt in ga uporabljajo tudi za 
svoje glasbene goste, izvajalce …«

Turisti lahko pridejo 
kadarkoli – a ponoči le z 
doplačilom 

Hostel obratuje vsak dan. Gostje 
se lahko prijavijo v turističnoinfor-
macijskem centru (TIC), ki je v or-
moškem gradu, zunaj delovnega 
časa TIC-a pa je organizirano dežu-
rstvo po elektronski pošti. »Turisti 
lahko pridejo kadarkoli. Na dan od-
hoda se je treba odjaviti do 10. ure, 
prijava pa je na dan prihoda vse do 
18. ure. 

Možna je tudi kasnejša prijava, 
a ob doplačilu. Omogočeno je na-

mreč elektronsko odklepanje 
vrat s kodo. Ta sistem bo pove-
zan z Bookingom.«

Prevladujejo domači 
gostje

Gostje prihajajo od vsepovsod, 
gostili so celo Korejko, sicer pa pre-
vladujejo Slovenci. Večinoma gre 
za goste, ki ostanejo kakšno noč, 
nekaj jih je ostalo tudi dlje. V hostlu, 
kjer je v osmih sobah na voljo 32 le-
žišč, gre najbolje v promet (sicer 
edina) dvoposteljna soba z lastno 
kopalnico, a tudi druge sobe se 
postopoma polnijo. Na voljo je tudi 

skupni prostor s kuhinjo in jedilnico 
v pritličju, kjer lahko gostje pozaj-
trkujejo. Pri tem želijo vključiti tudi 
domače gostince: »Z gostinci se 
pogovarjamo, da bi goste pošiljali 
k njim na zajtrk. Skrbimo torej, da 
imajo tudi drugi zaslužek.«

Pričeli bodo trženje na 
Bookingu

V naslednjih dneh bodo hostel 
tržili tudi na Bookingu: »Ko bo 

hostel na Bookingu, pričakujemo 
več tujcev«. Svojo priložnost pa 
vidijo še v sodelovanju s šolami in 
drugimi, ki potrebujejo prenočišča 
za šolo v naravi in  podobne aktiv-
nosti.

V posebno veselje so jim odzi-
vi gostov, saj so nadvse pozitivni 
: »Gostje so več kot zadovoljni, 
doslej ni bilo nobenih pripomb. 
Tukaj se dobro počutijo, lepo jim 
je.«

Ormož � Hostel naj bi se začel bolje tržiti potem, ko bo na Bookingu

Doslej našteli 100 gostov, kar ni veliko, je pa vsaj nekaj ...
Potem ko so v samem mestu Ormož vrsto let pogrešali večje nočitvene kapacitete, saj je turistom bilo na voljo le gostišče Prosnik, zdaj ta manjko rešuje sodoben mla-
dinski hostel, v katerega se je s celovito prenovo prelevila razpadajoča stavba komunalnega podjetja. Od sredine maja je hostel odprt za goste.

Foto: MH

Brglezova: »Naj s 
hostlom upravlja 
nekdo od zunaj, 
ali pa bomo 

zaposlili osebo«
Po neuspešnem pozivu za oddajo hostla v najem je njegovo vode-
nje prevzel Javni zavod za turizem, kulturo in šport občine (TKŠ) 
Ormož. Direktorica Andreja Brglez pravi, da so se tega lotili zelo 
resno: »Kljub temu menim, da bi bilo smiselno, da bi s hostlom 
upravljal nekdo od zunaj, kakšno podjetje ali kaj podobnega. Če 
zanimanja na trgu ne bo, bomo verjetno še v letos morali zapo-
sliti osebo, ki bo skrbela zanj. Sedaj bolj kot ne gasimo požare. 
Pomagamo si s študenti, ki so že pred tem delali v turistično-
informacijski pisarni. V okviru moči, ki jih imamo, to nekako 
obvladujemo.« 

Foto: Črtomir Goznik

Leskovar obžaluje, da je 
letošnja sezona izgubljena

Župan občine Kidričevo Anton Leskovar obžaluje, da je letošnja 
poletna sezona izgubljena. Nadeja se, da bodo investitorji dela 
končali čim prej in tudi začeli izvajati dejavnosti: „Lokacija je 
sicer lepo zaživela in je že sedaj dobro obiskana. Urejanje tega 
prostora se je izkazalo za korak v pravo smer. Verjamem, da 
bo dejavnost prej ali slej stekla. Dosedanji odzivi javnosti in 
uporabnikov prostora pa mi dajejo vedeti, da smo naredili korak v 
pravo smer.“

Foto: MZ

Direktorica ŠRC Pleterje Sara Kaučič pred gostinskim objektom s teraso. 
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Pravila prenočevanja na mestih, 
ki niso posebej označena kot po-
stajališča ali kampi za avtodome, 
se med državami razlikujejo. Pone-
kod so globe za kršitelje zelo viso-
ke, spet drugje to ni prepovedano. 
V Sloveniji je to področje urejeno z 
Zakonom o varstvu javnega reda 
in miru, svoja pravila pa lahko 
postavijo tudi občine s sprejetjem 
mestnih odlokov. To so storile 
občine Piran, Ljubljana, Bovec in 
številna druga turistična mesta ... 
Ptuj (še) odloka, ki bi natančneje 
določal pravila prenočevanja na 
površinah, namenjenih parkiranju, 
nima. Kar pa ne pomeni, da je to 
dovoljeno.

83 evrov globe lahko 
avtodomarju izrečejo 
policisti, na Hrvaškem 
kazen 150 evrov

Po 18. členu Zakona o varstvu 
javnega reda in miru stori pre-
kršek, kdor kampira na javnem 
kraju, ki za to ni določen, ali na 
zasebnem prostoru brez soglasja 
lastnika ali posestnika. Za prekršek 
je predpisana globa 83,46 evra. Ta 
določba prepoveduje kampiranje 
na mestih, ki za to niso določena. 
„V praksi to pomeni, da mora tisti, 
ki želi kampirati na kraju, ki temu ni 
namenjen, pridobiti soglasje (za-
dostuje ustno dovoljenje) lastnika 
zemljišča,“ so pojasnili na policiji.

Če lokalne skupnosti s svojimi 
predpisi določijo pogoje, območja 
in red kampiranja, lahko še višjo 
globo izrečejo tudi občinski redarji 
in inšpektorji. Po odloku Mestne 
občine Ljubljana avtodomov in 
drugih bivalnih vozil ni dovoljeno 
parkirati kjerkoli na katerikoli javni 
površini, temveč le na območjih, 
kjer je to izrecno dovoljeno. Ker 
Ptuj odloka nima, velja zgolj zakon-
ska omejitev.

Za primerjavo: enako početje bi 
turiste na Hrvaškem drago stalo. 
Globa za prenočevanje zunaj kam-
pov pri njih namreč znaša 1000 kun 
(okrog 150 evrov). 

Čakajoč na novo 
postajališče za 
avtodome ...

Z javnimi parkirišči na Ptuju 
upravlja občinsko podjetje Javne 
službe Ptuj, medtem ko cene par-
kirnin na njihov predlog sprejme 
in potrdi mestni svet. Če Ptuj nima 
odloka, ki bo natančno določal 
pravila igre, bi lahko po hitrem po-
stopku sprejeli vsaj višjo postavko 
za parkiranje za avtodome na naj-
bolj obremenjenih parkiriščih. Alen 
Hodnik, direktor podjetja Javne 
službe Ptuj, pravi, da o tem še niso 
razmišljali: „Saj na vsako parkirišče 
načeloma avtodomi sploh ne so-

Ptuj � Avtodomarji se izogibajo plačilu stroškov prenočevanj

Kako z avtodomom več 
Ptujski parkirišči na Zadružnem trgu in Ob Dravi postajata vedno bolj p
ne postajališči, je poleti vedno več - predvsem tujcev – ki brezplačno tud
smo opozorili pred natanko letom dni, a se ni spremenilo kaj dosti. Obsta

S pomočjo spleta nasveti med kamperji, kako se i
žni trg in Ob Dravi prenočujejo Italijani, Francoz

Kakšna je razlika med 
parkiranjem in kampiranjem

Pod pojmom kampiranje se razume taborjenje, postavljanje 
šotorišč ali drugih zasilnih objektov z namenom začasnega 
prenočevanja. Parkiranje avtodoma na urejenem parkirnem 
prostoru ni prekršek, če gre za začasno ustavitev med potovanjem 
in ne za kampiranje.

Parkirišče ni camper stop lokacija
Parkiranju avtodomov so sicer namenjena posebej urejena 

postajališča za avtodome oz. camper stop lokacije, ki so največkrat 
opremljene z možnostjo priklopa na elektriko in vodo, omogočen 
je izpust odpadne vode in kasete s fekalijami. Postajališča so po 
navadi namenjena kratkemu bivanju, zato tudi tam ni dovoljeno 
»kampiranje«. Oboje, tako kamp kot postajališče, pa se bistveno 
razlikujeta od namena samega parkirišča.

Parkiranje avtodomov in prenočevanje izven kampov po Evropi 
je urejeno zelo različno. V turističnih državah, ki imajo urejena 
postajališča za avtodome ali pa veliko kampov, je običajno 
prepovedano prenočevanje na parkiriščih. Tako je npr. na 
Hrvaškem, v Španiji, na Nizozemskem, v Grčiji ipd., medtem ko je v 
večini primerov dovoljeno na severu Evrope.

Trenutno še edina urejena kamp in postajališče za avtodome na Ptuju sta v Termah. 

Junija letos je bilo izdanih 443 
dovoljenj za gradnjo stavb, kar je 
23 odstotkov manj kot maja. »Za 
stanovanjske stavbe jih je bilo 
24 odstotkov manj, za nestano-
vanjske stavbe pa 23 odstotkov 
manj kot v prejšnjem mesecu,« 
so pojasnili na statističnem uradu 
in dodali, da bo celotna površina 
načrtovanih stavb merila nekaj 
več kot 110.000 kvadratnih me-
trov, kar je za 34 odstotkov manj 
od površine stavb, predvidenih z 
gradbenimi dovoljenji, izdanimi 
maja 2019. Površina načrtovanih 
stanovanjskih stavb bo manjša za 
31 odstotkov, površina nestano-
vanjskih stavb pa za 35.

Kot so poudarili na statistič-
nem uradu, se je kar 98 odstot-
kov v juniju 2019 izdanih gradbe-
nih dovoljenj za stavbe nanašalo 
na novogradnje, le dva odstotka 
pa na spremembo namembnos-
ti. Število gradbenih dovoljenj za 
novogradnje je bilo za 24 odstot-
kov nižje maja 2019, površina z 
gradbenimi dovoljenji za te novo-
gradnje bo po podatkih statistič-
nega za 34 odstotkov manjša od 
tiste, ki je bila predvidena z grad-
benimi dovoljenji, izdanimi maja.

Dolgotrajni postopki
Slovenija sicer velja za dokaj 

problematično državo, ko gre za 
pridobivanje gradbenih dovoljenj. 
Glede na indeks Svetovne banke, 
ki meri težavnost pridobivanja 
gradbenih dovoljenj, je Slovenija 
na 120. mestu od 186. 

V Sloveniji se na izdajo potreb-
nih dovoljenj čaka okoli 247 dni 
oziroma osem mesecev, pri če-
mer je treba za pridobitev grad-
benega dovoljenja skozi 17 različ-
nih postopkov. 

Podatki o nizkem številu letos 
izdanih gradbenih dovoljenj so 
bržčas posledica tega, kdaj so 
investitorji zaprosili za gradbeno 
dovoljenje. Tisti, ki so ga prejeli 
maja, so morali zanj zaprositi vsaj 
septembra. Glede na slovensko 
tradicijo veselega decembra pa 
je tudi nekako jasno, zakaj je bilo 
junija manj izdanih gradbenih do-
voljenj, če so ljudje zanje zaprosili 
denimo oktobra, kaj šele novem-
bra.

Poglejmo še nekaj podatkov 
statističnega urada. V prvi polo-
vici leta 2019 je bilo izdanih manj 
gradbenih dovoljenj za stavbe 
kot v prvi polovici leta 2018, šte-
vilo načrtovanih stanovanj v teh 
stavbah pa je višje.

Manj dovoljenj, več 
stanovanj

»V prvi polovici leta 2019 je bilo 
izdanih 2939 gradbenih dovoljenj 
za stavbe, kar je 10 odstotkov 
manj kot v prvi polovici leta 2018. 
Površina vseh v prvi polovici leta 
načrtovanih stavb bo merila ne-
kaj manj kot 784.000 kvadratnih 
metrov, kar je za pet odstotkov 
manj od površine stavb, za kate-
re so bila gradbena dovoljenja iz-
dana v prvi polovici leta 2018. Naj-
več gradbenih dovoljenj je bilo iz-
danih za enostanovanjske stavbe 
(40 odstotkov vseh), sledile so 
druge nestanovanjske stavbe 
(29 odstotkov vseh). Največji 
del celotne načrtovane površine 

stavb so predstavljale enostano-
vanjske stavbe (35 odstotkov vse 
načrtovane površine), sledile so 
industrijske in skladiščne stavbe 
(19 odstotkov) ter druge nestano-
vanjske stavbe (14 odstotkov).«
Gradbena dovoljenja, izdana v 
prvi polovici leta 2019, so pred-
videvala 1716 stanovanj, kar je 
osem odstotkov več v primerjavi 
z gradbenimi dovoljenji, izdanimi 
v prvi polovici prejšnjega leta. 
Površina stanovanj, ki so dobila 
gradbena dovoljenja letos, pa 
je bila tri odstotke večja kot pri 
tistih stavbah, ki so dobila dovo-
ljenja lani. V enostanovanjskih 
stavbah je bilo v prvi polovici 
leta 2019 načrtovanih 107 (osem 
odstotkov) stanovanj manj, v 
večstanovanjskih stavbah pa 217 
ali kar 84 odstotkov stanovanj 
več kot v prvi polovici leta 2018. 
V nestanovanjskih stavbah je bilo 
načrtovanih 16 stanovanj ali štiri 
stanovanja več kot v prvi polovici 
leta 2018.  

Slovenija � Letos izdanih bistveno manj gradbenih dovoljenj kot lani

247 dni čakanja in 17 postopkov 
za eno gradbeno dovoljenje
V prvi polovici letošnjega leta je bilo izdanih kar 10 odstotkov manj gradbenih do-
voljenj za stavbe kot v prvi polovici leta 2018. Nižje je tako število izdanih gradbenih 
dovoljenj za stanovanjske stavbe kot za nestanovanjske. V prvi polovici leta 2019 je 
bilo izdanih pet odstotkov manj gradbenih dovoljenj za stanovanjske stavbe, za nesta-
novanjske stavbe pa 13 odstotkov manj v primerjavi z letom 2018.

Foto: Črtomir Goznik

Foto: ČG

Pri izdaji gradbenih dovoljenj 
smo za vsemi našimi sosedami

Na Hrvaškem lahko gradbeno dovoljenje dobite že v 146 
dneh, v Italiji traja okrog 227 dni, da dobite gradbeno dovo-
ljenje, v Avstriji 222 dni in na Madžarskem 192 dni. 

Po podatkih Svetovne banke se v Evropi najhitreje pride 
do gradbenega dovoljenja na Danskem, Finskem in v Bol-
gariji. V teh državah boste vse potrebne papirje za gradnjo 
dobili v dveh mesecih.

Do aprila letos so 
prenočevali še ceneje …

Cenik parkiranja na Zadružnem trgu
sicer spremenil, a ne zaradi avtodomarje
aprila letos parkiranje za sedem ur ali v
osebna vozila ne stane 2, temveč 4 evre.
za lastnike avtodomov še vedno zelo ug
cena. Posebne tarife zanje na parkoma
vedno ni.
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Potem ko je bil junija lani kot eden izmed dveh ponudnikov z 
višjo ponujeno najemnino (1.160 evrov mesečno) izbran na razpisu 
MO Ptuj za najem lokala v Ulici heroja Lacka 1 na Ptuju, Zemljič 
niti slutil ni, da mu to ne prinaša prednosti, temveč množico težav. 
V omenjenem občinskem prostoru namreč brez soglasja ostalih 
etažnih lastnikov sprememba namembnosti iz poslovne v gostinsko 
dejavnost ni (bila) mogoča. Kljub zajetnemu kupčku denarja, ki 
ga je Zemljič naivno vložil v opremo prostora, je moral idejo o 
gostinskem lokalu zaradi nasprotovanja stanovalcev in inšpekcijske 
prepovedi, opustiti. Zemljič je vztrajal pri tem, da se mu izplača 
vsaj del vloženih sredstev v obnovo prostorov v Ulici heroja Lacka 
in najde primerne prostore, kjer bi lahko začel obratovati gostinski 
lokal. Občina z županjo Gajškovo mu je pri tem priskočila na pomoč 
in našli so rešitev, ki je sprejemljiva za vse vpletene.

Ob Dravi pa v večini primerov par-
kirajo celo povsem brezplačno. 

Za urejeno 
avtodomarsko 
postajališče 20 evrov 
na noč

Trenutno (še) edini kamp in 
urejeno postajališče za avtodome 
in prikolice na Ptuju sta v Termah 
Ptuj. V kampu je ne voljo 120 par-
cel in 25 mobilnih hišk. Bivanje na 
osebo na noč v glavni sezoni s ko-
palno karto znaša 19 evrov, k temu 
pa je treba prišteti še strošek elek-
trike (4 evre), dodatno se zaračuna 
pes (4 evre), za 30 evrov po osebi 
pa ponujajo all inclusive ponudbo 
(polpenzion, karto in nočitev).

Zraven kampa imajo urejeno 
tudi postajališče, kjer so zmeraj 
prosta mesta. Na njem lahko go-
stje bivajo 24 ur, cena v sezoni z 
elektriko in vodo pa je 20 evrov 
na noč, ne glede na število oseb. 
Kapaciteta tam je 20 avtodomov. 
„Veliko je bilo polemik okrog turi-
stične takse v zadnjih mesecih in 
gotovo ni zanemarljivo, da tisti, 
ki prenočujejo na parkiriščih, tudi 
takse ne plačajo, kar pomeni, da 
izgubljamo potencialni zaslužek,“ 
je povedala direktorica Term Ptuj 
Milena Mojzeš.

To je sporno tudi po mnenju Ta-
nje Srečkovič Bolšec, direktorice 
Zavoda za turizem Ptuj. Strinja se, 
da je to področje treba celostno 
urediti: »Vsekakor se bomo v pri-
hodnje skupaj s ptujsko občino 
posvetili urejanju tega problema, 
ki je očitno prisoten.«

nja

dni bivati brezplačno
priljubljeni lokaciji avtodomarjev. Čeprav je jasno, da gre za parkirišči in 
di več dni bivajo v našem mestu. Ne plačajo ne prenočišča ne takse. Na to 
aja razlog, zakaj od turistov ne poberemo potencialnega zaslužka?

Foto: DK 

iznajdljivo izogniti plačilu stroškov kampiranja, krožijo zelo hitro. Na parkiriščih Zadru-
zi, Nemci …

Foto: ČG 

Foto: ČG

Že maja letos smo poročali, da  
bo Zemljič z Lükom najverjetneje 
posloval v prostorih v Murkovi 
ulici 5. Želel je obratovati v centru 
mesta. Ker primernih občinskih 
prostorov niso našli, so skupaj 
poiskali zasebnega. Razmerja so 
tako uredili tripartitno.

Obnovo so že začeli; gre za 
lokal, kjer je nekoč deloval Irish 
pub. „Sklenili smo pogodbo z 
lastnikom prostorov Tinetom Do-
ličkim, kar me zelo veseli. Imamo 
petletno pogodbo z možnostjo 
podaljšanja. Upam, da bomo 
čim prej opravili dela in konec 
meseca Ptujčanom ter turistom 
ponudili vrhunsko ponudbo,“ je 
povedal Zemljič.

Avgusta kuhinja še ne bo de-
lovala, sveže in moderne kulina-
rične zgodbe pa priznani kuhar 
obljublja za september: „Seveda 
pa bomo, kot smo obljubili, med 

drugim ponujali tudi nekaj tradi-
cionalnega, neverjetno podlehni-
ško kremno rezino. Vesel sem, da 
so se zadeve končno uredile in da 
lahko začnemo kuhati vrhunsko 
hrano.“

Poravnava: Zemljič od 
občine prejel 42.000 
evrov

Z občino se je poravnal, sku-
paj so mu za obnovo prostorov 
izplačali 32.000 evrov (ter 10.000 
evrov davka). Opremo v Ulici he-
roja Lacka bo konec tega meseca 
preselil v Murkovo. „Zadovoljen 
sem, da so mi na občini poma-
gali. Velika zahvala gre županji. 
Nisem želel vlagati tožbe, a če 
mi drugega ne bi preostalo, bi 
enostavno moral. Zdaj smo do-
segli kompromis in bomo uspeh 
mesta krojili skupaj. Murkova bo 

ena bolj živahnih ulic v mestu,“ je 
zadovoljen povedal Zemljič.

Strošek obnove prostorov v 
Murkovi bo kril lastnik prostorov, 
Zemljič pa bo poskrbel za opre-
mo. 

Podesta ne bodo 
dovolili; kako bo torej 
urejena zunanjost?

Tudi problem s postavitvijo po-
desta, na katerem bodo postav-
ljeni mize in stoli, naj bi kompro-
misno rešili. Spomnimo: Zavod 
za varstvo kulturne dediščine OE 
Maribor (ZVKDS) se je skliceval 
na Katalog urbane opreme, ki 
je bil pred kratkim sprejet in ki 
postavljanja lesenih podestov v 
centru mesta ne dovoljuje. Stali-
šče Zavoda je bilo, da naj se raje 
oprema lokalov prilagaja terenu, 
pri čemer podesti za opredelitev 
teras lokalov v ožjem mestnem 
predelu niso dovoljeni.

Kot je pojasnila višja konserva-
torka Simona Menoni, so z lastni-
kom prostorov o tem že govorili. 
„Dogovorili smo se, da bomo 
poiskali kompromisno rešitev. 
Predloge še čakamo, pripravil pa 
jih bo njihov arhitekt. Podest čez 
celotno območje terase ni spre-
jemljiv, ena izmed rešitev pa so 
premični manjši podesti, v smislu 
modularnega sistema, ki se lahko 
tudi odstranijo. Ne gre za to, da 
želimo koga omejevati, temveč 
za to, da se ohrani berljivost ulic 
in trgov,“ je stališče Menonijeve. 

Z zahtevami Zavoda je Zemljič 
seznanjen. Kot pravi, so že našli 
rešitev, za katero menijo, da bo 
primerna za vse vpletene. Pred-
vidoma bodo ob samem lokalu 
postavljene kamnite plošče, po-
dobne stopnicam, širine 2,4 me-
tra. „Spoštovali bomo zahteve 
ZVKDS, nikakor si namreč ne že-
limo novih zapletov,“ je še sklenil 
Zemljič, ki bo predvidoma čez 
približno dva tedna v Murkovi že 
stregel pijačo.

Ptuj � Za Zemljiča po vseh zapletih vendarle dober konec

Lük končno tik pred odprtjem, 
a na novi lokaciji
Pred natanko letom dni je podjetnik Aljaž Zemljič v Ulici heroja Lacka na Ptuju želel 
odpreti lokal Lük. Zgodbo so spremljali preštevilni zapleti, zdaj pa je končno pred tem, 
da v centru mesta, sicer na drugi lokaciji, začne uresničevati svojo gostinsko vizijo. 
Prostor že obnavlja.

Foto: ČG

Prostore v Murkovi za potrebe gostinskega lokala že obnavljajo.

Foto: Črtomir Goznik

brezplačno, je bilo to eno izmed 
priljubljenih postajališč tudi za av-
todomarje. Danes zanje parkira-
nje ni več brezplačno, lahko pa za 
pičle 4 evre na Ptuju prespijo tudi 
cel teden. Turistov, ki se želijo izo-
gniti plačilu (vedno višjih) stroškov 
kampiranja, je vedno več. 

Ne glede na to, koliko dni preži-
vijo na parkirišču, je parkomat nas-
tavljen tako, da jih prenočevanje in 
praktično tudi bivanje v avtodomu 
na Zadružnem trgu na Ptuju sta-
ne le 4 evre. Ker informacije med 
kamperji s pomočjo spleta krožijo 
zelo hitro, je teh vedno več. V pri-
meru makadamskega parkirišča 

…
u se je 
ev. Od 
več za 
 To je 
godna 
atu še 

Mojzeševa: „V Termah je 
dovolj prostora, gre le za 
iskanje brezplačnih mest.“

Trenutno (še) edini kamp in urejeno postajališče za avtodome in 
prikolice na Ptuju sta v Termah Ptuj. Razlog, da se nekateri gostje 
ne odpravijo tja, temveč raje prenočujejo na ptujskih parkiriščih, 
ne tiči v prezasedenosti, pač pa v stroških bivanja. Kot pojasnjuje 
Milena Mojzeš, izvršna direktorica Term Ptuj, je v sezoni kamp 
precej poln, a vedno se najde kakšno prosto mesto: „Zelo smo 
zadovoljni, saj je v kampu veliko gostov. Približno polovica jih je 
tranzitnih, preostali bivajo več dni, pridejo zaradi ptujskih Term 
in samega mesta. Ugotavljamo, da tudi v predsezoni in posezoni, 
ko je še več prostora, nekateri turisti raje parkirajo na bližnjih 
parkiriščih in se s tem izognejo plačilu.“

dijo. Urejen prostor za avtodome 
trenutno obstaja pri Termah. Stri-
njamo se, da bi lahko s parkirnino 
nekaj tudi zaslužili, vendar smo se 
v preteklosti z občino dogovorili, 
da se prostor za avtodome najprej 
celovito umesti in uredi (pri Hotelu 
Pomaranča), potem pa tudi nasta-
vi cenovna politika.“

Že pred časom so na ptujski 
občini potrdili, da naj bi bilo Ob 
Dravi urejeno še eno postajališče 
za avtodome. Gre za zemljišče, ki 
je trenutno še v lasti občine, za to 
investicijo pa bo predvidoma stalo 
zasebno podjetje.

Prenočujejo zastonj 
ali za pičle 4 evre 
neomejeno 
število dni

Še pred prenovo parkirišča na 
Zadružnem trgu na Ptuju, ko je 
bilo tam parkiranje še povsem 
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»V soboto bo aronija ravno 
pravšnja,« ob okušanju svežih čr-
nih zdravilnih plodov aronije pove 
lastnik kmetije Miro Cvetko, kjer 
se sicer že pol stoletja na veliko 
ukvarjajo z gojenjem krompirja. 
Zgodbo gojenja krompirja sta 
začela njegov oče Milan in žena 
Lojzka. Sin Miro ob pomoči žene 
Brigite in njunih štirih otrok ter 
staršev nadaljuje tradicijo kmeto-
vanja. 

Pred tremi leti so se odločili 
popestriti dejavnost na kmetiji in 
kupcem ponuditi tudi nekaj nove-
ga, svežega. Le lučaj stran od hiše 
so na pol hektarja veliki površini 
zasadili nasad aronije. »Odločilna 
pri tem je bila žena Brigita, ki je 
prebrala, kako koristna in zdravil-
na je ta rastlina. Tako smo se odlo-
čili za nasad aronije. Nasadili smo 
1.300 sadik. Čeprav stroka pravi, 
da rastlina ne zmrzne, nam je prvo 
leto zmrznila. Šele lani smo imeli 
prvo obiranje. Zdravilne plodove 
smo predelali v sveže iztisnjen 
sok in ga podelili med prijatelje. 
Letos je sadežev še več. Letina je 
bila dobra, plodovi so zelo lepi, 
zato smo se odločili, da jo bomo 

ponudili širšemu krogu kupcev,« 
prijazno gesto pojasni Miro. 

Za liter soka 1,40 kg 
plodov

Aronijo bodo tako delili z vsemi, 
ki jih bodo obiskali na njihovi kme-
tiji, in to tudi brezplačno. Kdor si 

tako želi ekološko pridelane aro-
nije, si jo lahko obere sam. Obira-
nje bodo začeli to soboto, 10. av-
gusta: »Odločili smo se, da pova-
bimo kupce na našo kmetijo, kjer 
si lahko sami oberejo plodove, in 
to brezplačno po principu liter za 
kmetijo, liter zase. Sicer bodo na 
voljo tudi obrani plodovi po ceni 
4,50 evra. Če pa bodo obiskoval-
ci želeli nabrati aronijo izključno 
zase in nič za kmetijo, bo cena 2 
evra za liter. Za en liter soka iz aro-
nije je sicer potrebno nabrati 1,40 
kg plodov. Želimo, da kupci vidijo 
našo kmetijo, kako poteka naše 
delo, da nas spoznajo … Povsem 
brezplačna bo embalaža, pripravi-
li bomo tudi degustacije izdelkov 
iz aronije in krompirja.«

Kot še pove Miro, je pridelava 
aronije povsem ekološka, brez 
pesticidov in gnojil: »Med vrstami 
aronije imamo posajeno deteljo, 

ki jo mulčimo in tako bogatimo 
tla. Večkrat jo je treba ročno očis-
titi plevelov, in to je vse.«

Nešteto zdravilnih 
učinkov

Če vas doslej nismo prepričali, 
da bi se odločili za obisk kmetije 
Cvetko in obiranje teh plodov, pa 
vas bodo morda prepričali zdra-
vilni učinki omenjene rastline. 
Kot prikimajo vsi družinski člani, 
gre za enega najmočnejših narav-
nih antioksidantov in vitaminsko 
bombo, ki blagodejno vpliva na 
naše telo. Najboljši so prav zreli 
sveži plodovi. »Mi smo pripravlje-
ni na soboto. Obirali bomo tako 
dolgo, dokler ne bodo vsi plodo-
vi pobrani. Velja pa pravilo: kdor 
prvi pride, prvi melje,« še prijazno 
povabilo sklene Miro.
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Uživanje visoko procesiranih 
predpakiranih živil v nekaterih dr-
žavah predstavlja že dve tretjini 
dnevnega energijskega vnosa, kar 
je v nasprotju s smernicami zdrave 
prehrane. Takšna živila so namreč 
pogosto energijsko bogata, a revna 
s hranili. Raziskava je pokazala, da 
so med državami glede hranilne se-
stave razpoložljivih predpakiranih 
živil kar velike razlike. »Na splošno 
smo v Sloveniji na boljšem od neka-
terih manj razvitih držav, vendar še 
vedno zaostajamo za razvitejšimi, 
kot so Avstralija, Velika Britanija 
in Kanada,« ugotavlja Igor Pravst, 
ki je vodil slovenski del raziskave.  
Čeprav je sestava predpakiranih ži-

vil v prvi vrsti odvisna od proizvajal-
cev živil, so razlogi za opažene raz-
like med državami odvisni tudi od 

vrste drugih dejavnikov, vključno 
z nacionalnimi regulatornimi ome-
jitvami ter prehranskimi navadami 

in ozaveščenostjo prebivalcev.  
»Mnogi slovenski potrošniki radi 
posegajo po običajnih nesladkanih 
mlečnih izdelkih, kar ni značilno za 
vse države. Opažam, da v mnogih 
evropskih državah sladkajo tudi 
naravne jogurte. To pri nas ni običaj 
in upam, da bo tako tudi ostalo, saj 
jogurt že naravno vsebuje okrog šti-
ri grame sladkorjev na 100 gramov, 
kar je povsem dovolj. Po prehranski 
sestavi pa smo v Sloveniji žal precej 
slabši od mednarodnega povprečja 
pri brezalkoholnih pijačah, prigriz-
kih in mesnih izdelkih; tu je še veliko 
prostora za izboljšave,« je sklenil 
Pravst.

Foto: MH

Zreli plodovi aronije vabijo.

Ormož � Vrata odpira kmetija Cvetko

Kdor si želi aronije, si jo lahko 
nabere sam, in to brezplačno
Na kmetiji Cvetko v Trgovišču v občini Ormož so se odločili za prijazno gesto, ki je pravzaprav tudi 
odlična marketinška poteza. V svoje nasade aronije namreč vabijo vse, ki si jo želijo nabrati, in to zas-
tonj, a pod enim pogojem: kolikor je boste nabrali zase, toliko je morate nabrati še za lastnike. 

Foto: MH

Družina Cvetko ob nasadu aronije

Slovenija � Mednarodna raziskava o prehranski kakovosti predpakiranih živil

Pri nas naravnih jogurtov k sreči ne sladkamo
Na Inštitutu za nutricionistiko so kot člani mednarodnega konzorcija Informas sodelovali v doslej najobsežnejši 
mednarodni primerjavi prehranske kakovosti predpakiranih živil in izvajali raziskavo za Slovenijo. V projekt je 
bilo vključenih dvanajst držav.

Foto: Profimedia

V mnogih evropskih državah sladkajo tudi naravne jogurte, čeprav že na-
ravno vsebujejo okrog štiri grame sladkorjev na 100 gramov.

Grajenščak � Postavili velik klopotec

Letos bodo morali 
pridno klopotati, da bo 
vsaj malo pridelka
V prazničnih dneh MO Ptuj že tradicionalno na Grajen-
ščaku poteka postavljanje velikega klopotca, ki bo do 
trgatve plašil in odganjal ptice, hkrati pa oznanjal, da je 
grozdje že začelo zoreti.

 »Letošnji pridelek je močno oklestila toča, zato je skrb vinogradnikov 
in vinarjev še toliko večja, da bi ohranili vsaj tisto, kar je še ostalo in da 
bi bilo vsaj solidne kakovosti, če že ne bo presežka v sami kakovosti in 
količini pridelka,« je povedal predsednik Društva vinogradnikov in sad-
jarjev Osrednje Slovenske gorice Andrej Rebernišek

Tudi letos so ga postavili kletarji omenjenega društva, ki jih je vodil in 
usmerjal Franci Lovrenčič. Na območju Slovenskih goric tradicionalno 
postavljajo klopotce z dvema paroma kril ali vetrnic (štirje kraki) v času 
od godu sv. Jakoba (25. julija) do velikega šmarna (15. avgusta). Podob-
no tudi v Halozah in Prlekiji, kjer jih prav tako množično postavljajo. Ta 
tradicija sega v konec 17. stoletja in v začetek 18. stoletja. Najprej so jih 
postavljali na poljih, danes pa v glavnem v vinograde, kjer ostanejo do 
konca trgatve, ponekod tudi do martinovanja.

Postavitev klopotca ni samo dediščinski dogodek, povezan s tradicijo 
pridelave vina, je tudi pomemben družaben dogodek, ki pritegne. Že 
po tradiciji so bili med občudovalci dogodka tudi pohodniki, udeleženci 
pohoda po poti klopotčevanja, ki so v lepem vremenu opravili pot od 
Biotehniške šole Ptuj, vinogradniškega muzeja na Mestnem Vrhu, kjer 
jih je čakalo prvo okrepčilo, mimo Župjeka, do Grajenščaka. Prišli so tudi 
ptujska županja Nuška Gajšek, poslanec DZ Jožef Lenart, predsednik 
sveta ČS Grajena Janez Polanec, predstavniki občine Destrnik in neka-
teri drugi. Razveselili pa so se tudi posebnega gosta, velikega prijatelja 
in prvega ambasadorja Ptuja Gerharda Hübnerja iz partnerskega mesta 
Burghausen v Nemčiji, ki so mu ob tej priložnosti izročili prav posebno 
darilo – skulpturo ptice iz lesa. Leta 2002 so namreč člani Društva vi-
nogradnikov in sadjarjev Osrednje Slovenske gorice v Burghausnu za-
sadili mestni vinograd, 200 trsov sivega pinota, ki se je izjemno dobro 
prijel in vsako leto znova razveseli s kakovostno kapljico. Za veselo in 
zabavno vzdušje pa so 3. avgusta na Grajenščaku poskrbeli tudi z vino-
gradniškimi igrami: hojo s smučmi, polnjenjem steklenice z natego (še-
fom) in ugotavljanjem količine vina v sodčkih. Sodi, kjer hranijo mestno 
vino (renski rizling), so že skoraj prazni, z njim so postregli ob letošnji 
osrednji slovesnosti ob 1950. obletnici prve pisne omembe Ptuja v an-
tičnih pisnih virih. Toča je močno pustošila tudi mestni vinograd pod 
ptujskim gradom, zato bo treba z mestnim vinom do drugega praznika 
MO Ptuj močno varčevati. Dobro pa jo je odnesla modra kavčina na ptu-
jskem gradu, ki ji toča ni prišla do živega.

Foto: Črtomir Goznik

Kletarji društva vinogradnikov in sadjarjev Osrednje Slovenske gorice 
so tudi letos postavili klopotec na Grajenščaku, na posestvu Biotehniške 
šole Ptuj.
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V Sloveniji je pač tako, da je 
perutninarstvo pri nas dopolnilna 
dejavnost na kmetijah, ki velikih 
sistemov z milijon piščanci ne bi 
prenesle. Glede na odgovor, ki 
smo ga prejeli iz Skupine Perutni-
na Ptuj, se s tem strinjajo, saj pra-
vijo, da gradnja velikih farmskih 
kompleksov v domačem okolju ni 
v skladu s poslovno politiko in po-
slovnim modelom Perutnine Ptuj.

»V sodelovanju s Perutninarsko 
zadrugo Ptuj želimo spodbuditi 
naše rejce k modernizaciji in razši-
ritvi obstoječih vzrejnih kapacitet 
na različnih lokacijah na doma-
čem podeželju, na zasebnih kme-
tijah naših kooperantov. Perutni-
na Ptuj bo svojim kooperantom 
oz. rejcem še naprej zagotavljala 
varno in stabilno prihodnost, saj 
so v okviru vertikalno organizira-
ne proizvodnje ti pomemben člen 
v zagotavljanju najvišje kakovosti 
in domačega porekla mesa že 
vrsto let.« Pri tem opozarjajo tudi 

na vlogo pristojnih ministrstev in 
občin pri prevelikih birokratskih 
zapletih, na katere naletijo ko-
operanti, ko se bodejo s predpisi 
in občinskimi prostorskimi načrti, 
ki jim otežujejo in onemogočajo 

njihovo rast in razvoj. »S tem je 
otežen tudi razvoj Perutnine Ptuj 
kot največjega proizvajalca perut-
ninskega mesa in izdelkov v regiji 
in hkrati največjega slovenskega 
izvoznika mesa.«

Presenečenje za 
Ukrajince

Navajajo še, da nakup žitaric 
in piščancev iz Ukrajine nikoli ni 
bil niti predmet razmišljanj, kaj 
šele poslovni načrt podjetja, kar 
med drugim dokazujejo tudi z 
nedavnim javnim pozivom PP 
v Štajerskem tedniku za odkup 
vseh razpoložljivih količin lokalno 
pridelane koruze in pšenice po tr-
žnih cenah. »Namigovanja glede 
uvoza piščancev iz Ukrajine so 
preprosto neresnična in navadna 
špekulacija tistih, ki perutninar-
ske panoge ne poznajo dobro. 
Kot smo že večkrat odgovorili 
in izpostavili, PP ne bo uvažala 
mesa iz Ukrajine, proizvodnja bo 
tudi v prihodnje potekala lokalno 
in v sodelovanju z rejci, kot je bila 
to zmeraj praksa v PP. Piščančje 
meso in izdelki vseh blagovnih 
znamk PP so in bodo tudi v pri-
hodnje slovenskega porekla s 
100-odstotno sledljivostjo. Pe-
rutnina Ptuj nadgrajuje svojo za-
črtano poslovno pot, ki sloni na 
trdnih temeljih več kot 110-letne 
tradicije. S pomočjo novega stra-
teškega lastnika bo PP tehnolo-
ško posodobljena, učinkovitejša, 
razvojno naravnana in s svojimi 
močnimi blagovnimi znamkami 
usmerjena preko meja naših do-
sedanjih tradicionalnih trgov. Na 
tej poti pa sta in bosta tako kako-
vost kot poreklo mesa in izdelkov 
nedvomno slovenska,« so še od-
ločni.

Direktorica 
Perutninarske zadruge 
miri 

Nova direktorica Perutninarske 
zadruge Ptuj Liljana Štalcer Zupa-
nič se strinja, da je bilo v preteklih 
mesecih v javnosti veliko govora, 
ugibanj in strašenja o novih lastni-
kih PP, zdaj pa da je treba naredi-
ti konec negativnim mislim in se 
potruditi za vzpostavitev dobrih 
temeljev za uspešno sodelovanje. 
Po njenih besedah je ukrajinski hol-
ding MHP veliko in relativno mlado 
podjetje; ker je v Ukrajini vse veli-
ko, smo zanje najbrž kar presene-
čenje. »Tu je vse majhno, reja zelo 
specifi čna, saj je razdrobljena po 
kmetijah na celem severovzho-
dnem delu Slovenije. To je v bistvu 
naša velika prednost, saj so naše 
živali vzrejene na njim prijazen na-
čin. Z vodstvom PP smo redno na 
zvezi, se pogovarjamo, razvijamo 
partnerski odnos. Seveda bo nekaj 
sprememb, a mislim, da smo na 
dobri poti, da ustvarimo uspešno 
sodelovanje in odnos, ki bo dober 
za obe strani, za podjetje in koope-
rante.«

Ptuj � V PP zagotavljajo, da bodo njihovi izdelki še naprej slovenski 

Pokop slovenskega perutninarstva 
je navadna špekulacija
Ko so v Perutnini Ptuj dobili novega lastnika, holding MHP iz Ukrajine, so se začele številne špekulacije 
o pokopu slovenskega perutninarstva, o uvajanju velikih proizvodnih kolhoznih sistemov in o PP, ki bo 
služila kot odskočna deska za vdor ukrajinskega piščančjega mesa v Evropsko unijo. Vznemirjeni so bili 
tudi rejci, ki vzredijo kar 70 odstotkov vseh piščancev za potrebe PP, češ da novi lastnik že pritiska nanje 
z očitki o previsokih stroških proizvodnje in krme, saj naj bi bilo oboje v Ukrajini bistveno ceneje, zato se 
bojijo za prihodnost. 

Foto: ČG

Liljana Štalcer Zupanič: »Z vodstvom PP smo redno na vezi, se pogovar-
jamo, razvijamo partnerski odnos.«

Kidričevo � Z letošnje skupščine Taluma

Dobiček za rezerve 
Delničarji sicer državnega proizvajalca aluminija Taluma, 
med katerimi je največji Eles, so na avgustovski skupščini 
odločili, da lanski bilančni dobiček v višini skoraj 180.000 
evrov v celoti razporedijo v druge rezerve. Skupščina je 
upravi pod vodstvom Marka Drobniča in nadzornikom ob 
tem podelila razrešnico za delo v minulem letu.

Na skupščini je bilo prisotnega 100 odstotkov kapitala, vse sklepe pa 
so potrdili v predlagani vsebini. Za revizorja poslovanja v naslednjih treh 
letih so imenovali revizijsko družbo Mazars iz Ljubljane.

Sicer pa razmere v aluminijski industriji tudi letos ostajajo še naprej 
nepredvidljive, trendi zadnjih mesecev pa nakazujejo padec cen osnov-
nih surovin in rast cene energije. Borzna cena aluminija se je v zadnjem 
mesecu umirila na ravni 1800 dolarjev za tono, premije za večino izdel-
kov pa so pod pritiskom in zato v trendu padanja.

Avtomobilska industrija drsi navzdol
»Zaznati je prvo ohlajanje povpraševanja, predvsem v avtomobilski 

industriji naročila nekoliko odstopajo navzdol od planiranih. Ocenjuje-
mo, da so trenutne razmere v veliki meri odsev dokaj premišljene politi-
ke ZDA, ki s svojimi ukrepi ščiti svojo industrijo in utrjuje globalno močni 
položaj ter z ukrepi proti Kitajski posredno v dokaj nezavidljiv položaj 
postavlja Evropo,« meni Drobnič.

Vse to po njegovem vpliva tudi na poslovanje Taluma, na kar se odzi-
vajo s še izrazitejšim spreminjanjem strukture svoje metalne bilance in 
posledično strukture svoje proizvodnje. Za doseganje skupnega fi zične-
ga obsega prodaje tako delno primarni aluminij, proizveden v Talumu, 
nadomeščajo s predelavo različnih vrst sekundarnega aluminija, ki ga 
bodo letos pretalili več kot 70.000 ton in iz njega izdelali produkte z 
višjo dodano vrednostjo.

Za letos vztrajajo pri 374 milijonih evrov prihodka
Glede na realizirane poslovne rezultate v prvi polovici leta Drobnič 

ocenjuje, da bo doseganje za letos zastavljenega fi nančnega načrta ve-
lik izziv. Vendar ob tem dodaja, da je plan, ki predvideva 374 milijonov 
evrov prihodkov in 3,9 milijona evrov čistega dobička, z ukrepi optimi-
ranja poslovanja, ki jih izvajajo, v trenutnih razmerah še vedno mogoče 
realizirati.

Foto: ČG

Pobrežje � Stanovanjska gradnja

Zraslo bo novo naselje
V občini Videm se je konec julija končal postopek javne 
razgrnitve občinskega podrobnega prostorskega načrta 
(OPPN) za novo stanovanjsko sosesko v naselju Pobrežje.

Na hektar velikem območju namerava stanovanjske enote za proda-
jo na trgu graditi domače podjetje JU & MI Invest, ki sodi v poslovno 
skupino Nival. Prostorski načrt, ki je osnova za nadaljnjo izdelavo do-
kumentacije in pridobivanje dovoljenj, bi občina Videm predvidoma 
potrdila še letos. Območje bi komunalno uredili, vzpostavili bi tudi dve 
novi cestni povezavi oziroma ulici. V skladu z OPPN bi v novem naselju 
zraslo osem vrstnih hiš v dveh objektih (v vsakem po štiri) ter več pros-
tostoječih enodružinskih hiš različnih velikosti. Hiše bodo opremljene z 
garažami ali pokritimi parkirnimi prostori.

Foto: MZ

Novo naselje z vrstnimi in individualnimi hišami bodo gradili na hektar 
velikem območju.

Celjske mesnine se zanimajo za nakup Ptujske kleti
Pogovore z vodstvom Perutnine Ptuj, ki je lastnik kleti, so začeli lani, nadaljevali pa jih bodo 

ta mesec, je povedal direktor Celjskih mesnin Izidor Krivec. V Perutnini Ptuj pa so medtem 
pojasnili, da se glede Ptujske kleti na njih obračajo različni investitorji.

V ptujskem mesnopredelovalnem podjetju, ki je od konca lanskega leta v lasti ukrajinskega 
velikana MHP, so dodali, da skladno z interno politiko podrobnejših informacij v tej fazi ne 
dajejo.

Po Krivčevih besedah jih nakup Ptujske kleti zanima že nekaj časa, vodstvu Perutnine pa so 
oddali že tudi ponudbo. Krivec je ob tem spomnil, da so pred leti kupili klet Radgonske gorice, 
potem še dve pršutarni na Krasu in lani celjsko podjetje za predelavo in prodajo mesa in 
mesnih izdelkov Ledas.

Če jim bo nakup Ptujske kleti uspel, Krivec pričakuje, da se jim bodo na ta račun prihodki 
povečali za tri do štiri milijone evrov na letni ravni, število zaposlenih, ki se trenutno giblje 
okrog 450, pa bi se povečalo za nekaj več kot 20.

Lani je Ptujska klet sicer ustvarila 3,6 milijona evrov čistih prihodkov od prodaje, kar je 
300.000 evrov več kot leta 2017, čisti dobiček pa je dosegel skoraj 342.000 evrov, medtem ko so 
leto prej poslovali s pozitivno ničlo.

Ptujska klet sodi med najstarejše slovenske vinske kleti. Njeni začetki segajo v leto 1239, ko so 
Minoriti pod Ptujskim samostanom postavili vinsko klet, njeni vinogradi pa se razprostirajo po 
vinorodnih pobočjih Haloz in srednjih Slovenskih goric.

Poleg bogate zbirke arhivskih vin Ptujska klet hrani tudi poseben vinski zaklad - Zlato trto iz 
leta 1917, ki velja za najstarejše slovensko vino. 

Foto: Črtomir Goznik
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Mateja Tomašič in njen partner 
Rado Škrjanec nas prijazno sprej-
meta na svojem domu na Ptuju v 
družbi treh kosmatincev –  svojih 
dveh psičk pasme kavalier king 
charles španjel po imenih Nerine 
in Nala in aljaške malamutke Belle, 
ki je bila ravno te dni pri njih v po-
letnem varstvu.  »Bella je psička, 
ki je pri nas v varstvu prvič. Je zelo 
prijazna, simpatična in se dobro 
razume z našimi kosmatinci,« nam, 
medtem ko kužki razigrano tekajo, 
pripoveduje Mateja, ki po nam zna-
nih podatkih edina na širšem Ptu-
jskem nudi oskrbo in varstvo hišnih 
ljubljenčkov, in to kar na svojem 
domu.

Zaseden urnik vse do 
septembra

Kot pove, je v teh poletnih dneh 
ravno največje povpraševanje po 
večdnevnem varstvu psov, saj se 
kosmatinčevi lastniki odpravijo na 
dopust, njihovi hišni ljubljenčki pa 
vožnje v avtu ali vročine ne prena-
šajo najbolje oz. ne morejo z njimi, 
zato se raje odločijo, da bodo žival 
pustili doma in poiščejo varstvo. In 
tukaj na pomoč priskoči Mateja, ve-
lika ljubiteljica štirinožnih prijateljev 
že praktično od malih nog, ki ima 
certifi kat za oskrbnika hišnih živali 
in je tudi mednarodna kinološka 
sodnica za ocenjevanje zunanjosti 
blizu 30 različnih pasem psov, med 
drugim zlatih prinašalcev, labrador-
cev, gladkodlakih prinašalcev in 
koker španjelov. »V poletnem času 
je povpraševanje po varstvu psov 
ogromno, pravzaprav ne moremo 
zadostiti vsem potrebam, saj ima-
mo v varstvu naenkrat zgolj enega 
psa. Urnik imamo zaseden vse do 
septembra. Čez leto pa seveda ni 
tolikšnega povpraševanja; takrat 
prevladujejo vikend varstva,« razlo-
ži sogovornica.

Na spoznavni obisk …
Za organizirano varstvo ali os-

krbo živali se je treba dogovoriti 
vnaprej in rezervirati termin. Po 

besedah Tomašičeve lastniki svo-
je pse v varstvu puščajo od enega 
dneva do kakih deset dni, več pa 
le redko: »Pred sprejemom psa v 
varstvo je zaželeno spoznavno sre-
čanje pri nas doma in je brezplačno. 
Na tako imenovanem spoznavnem 
obisku se spoznamo z lastnikom 
in kužkom. V primeru, da kužki še 
niso bili v varstvu oz. niso navajeni 
ločitve od lastnika, pa pripravimo 
več takšnih obiskov. Lastniki pusti-
jo pri nas svojega kosmatinca za 15 
minut ali več. Gre za to, da kužek 
dobi občutek varnosti, da se bo la-
stnik vrnil ponj,« pojasni in doda, da 
neprijetnih izkušenj z oskrbo s psi 
doslej niso imeli: »Na splošno nekih 
težav nimamo. Kužki pridejo k nam 

Podravje � Varstvo štirinožnih kosmatincev 

»Poleti ne moremo zadostiti vsem željam 
tistih, ki bi želeli varstvo za svojega ljubljenca«
V času poletnih počitnic povpraševanje po varstvu štirinožnih kosmatincev vse bolj narašča, opaža Mateja Tomašič, ki 
na širšem Ptujskem edina ponuja varstvo psov in oskrbo mačk na domu.

Foto: ČG

Najprej povejmo, da se v proračunu zagotavlja denar za 
proračunsko rezervo, ki deluje kot proračunski sklad. Po navadi 
se denar proračunske rezerve uporabi za fi nanciranje izdatkov za 
odpravo posledic naravnih nesreč, kot so denimo potresi ali poplave 
ter množični pojav nalezljive človeške, živalske ali rastlinske bolezni, 
druge nesreče, ki jih povzročijo naravne sile, in ekološke nesreče. V 
konkretnem primeru prerazporeditve imamo bolezen, ki jo bo vlada 
poskušala s tem denarjem izkoreniniti, fi nancirala pa bo tudi priprave 
na predsedovanje.

Denar za šolanje in vzdrževanje
Predsedovanje ni majhen zalogaj, prav tako ni poceni. Že samo 

350 novih zaposlitev prinese visoke stroške za državo. Skupaj naj bi 
predsedovanje EU Slovenijo stalo okoli 80 milijonov evrov. Priprave 
so v polnem teku, saj naj bi se prvi novi kadri v kratkem že začeli 
izobraževati. Vlada je iz rezerve za stroške predsedovanja Svetu 
Evropske unije razporedila pravice porabe v višini 290 tisoč evrov 
ministrstvu za javno upravo. »V zadnjih štirih mesecih letošnjega leta 
se bodo namreč za potrebe predsedovanja Slovenije Svetu Evropske 
unije leta 2021 začela usposabljanja za skupino predsedujočih 
delovnim telesom Sveta EU in njihovim asistentom, ki bodo delo na 
stalnem predstavništvu Slovenije v Bruslju nastopili v prvi polovici 
leta 2020,« teh 290 tisoč evrov ministrstvu za javno upravo pojasnijo 
na vladi. Usposabljanja bodo na temo EU, veščin za potrebe 
predsedovanja ter tujih jezikov.

Ministrstvo za javno upravo pa bo iz rezerv dobilo še dobrih 
144 tisoč evrov za potrebe centralizacije in vzpostavitve 
optimalnih pogojev dela ministrstva. Ta denar naj bi porabili za 
naložbe,  investicijsko vzdrževanje in tekoče vzdrževanje zgradb in 
prostorov.

Cepljenje goveda

Slovenija � Vlada prerazporedila denar
iz državnega proračuna

Davkoplačevalski 
denar za modrikast 
jezik in predsedovanje 
Svetu Evrope
Vlada je prerazporedila oziroma razdelila denar iz pro-
računskih rezerv. Največ ga bo šlo ministrstvu za kme-
tijstvu za izkoreninjanje bolezni ter ministrstvu za jav-
no upravo za priprave na predsedovanje Svetu Evrope.

Foto: M24

Vlada je v okviru fi nančnega načrta ministrstva za kmetijstvo 
prerazporedila pravice porabe v višini 2,43 milijona evrov 
za fi nanciranje izkoreninjanja bolezni modrikastega jezika 
(BTV). Bolezen modrikastega jezika so v Sloveniji prvič ugotovili pred 
štirimi leti na podlagi rezultatov laboratorijskega spremljanja bolezni, 
jeseni leta 2016 pa se je bolezen že pojavila v klinični obliki. Bolezen 
modrikastega jezika (BT) je nalezljiva bolezen, za katero obolevajo 
predvsem ovce in govedo, pa tudi drugi domači in divji parkljarji. 
Povzroča jo virus, ki ga prenašajo krvosesne mušice. Razširjena 
je na skoraj vseh celinah. Bolezen uvrščajo v skupino bolezni, ki 
povzročajo veliko gospodarsko škodo, ker se zelo hitro širi. 

Zdravila za to bolezen ni, najučinkovitejši oziroma edini ukrep za 
izkoreninjenje bolezni je preventiva, denimo škropljenje z insekticidi, 
ki uničujejo mušice, ter cepljenje živali, ki so dovzetne za to bolezen, 
pri nas so to predvsem goveda, ovce in koze. Drugje po Evropi, 
kjer se je bolezen pojavila že prej, so začeli cepiti že leta 2008, pri 
nas je cepljenje mogoče šele od leta 2017. Na podlagi evropske 
uredbe ima Slovenija za leto 2019 odobren in sofi nanciran program 
izkoreninjenja bolezni modrikastega jezika. »V okviru programa 
so sofi nancirani ukrepi vzorčenje, preiskave in cepljenje (nabava 
cepiva). Za leto 2019 je v okviru Odločbe o odobritvi nacionalnih 
programov in s tem povezanega fi nanciranja za BTV namenjenih 443 
tisoč evrov,« še dodajajo na vladi.

Pasji kosmatinci s Ptuja, iz 
Maribora, celo iz prestolnice

V varstvo sprejme vse vrste psov, ne glede na njihovo pasmo, 
velikost ali starost, važno pa je, da so primerno socializirani, da se 
dobro razumejo z drugimi psi in niso agresivni do ljudi. Lastniki psov, 
ki jim prepustijo svoje kosmatince, prihajajo iz Ptuja in bližnje okolice, 
nekateri tudi iz Maribora, z Zgornje Polskave ... V varstvu so imeli celo 
psičko iz prestolnice.

Foto: Rado Škrjanec

Za varstvo pasjega prijatelja 
od 15 do 18 evrov na dan

Kakšna je cena varstva psov? Za dnevno varstvo brez 
nočitve kosmatinčev lastnik odšteje 15 evrov, za varstvo z 
nočitvijo do sedem dni 18 evrov na dan (doplačilo za varstvo 
psa, mlajšega od 10 mesecev, je 4 evre na dan) ter od sedem 
dni dalje 15 evrov na dan.

ter najprej prevohajo in spoznajo 
teren. Spomnim se psičke, ki je bila 
precej plašna in je lastniki do takrat 
niso še nikjer pustili. Naredili smo 
tako, da je lastnik s psičko dva me-
seca enkrat tedensko za pol ure ali 
uro prišel k nam, da se je navadila 
in je lahko ostala v varstvu pri nas. 
Potem pa ni bilo nobenih težav.«

Lastniki hrano prinesejo 
s seboj

Kot še pove velika ljubiteljica 
psov, ob prihodu v varstvo za svoje-
ga kužka ali psičko lastniki prinesejo 
potni list (modra knjižica) in hrano. 
Zaželeni so tudi pripomočke za 
nego in njegova postelja, igračka ali 
kakšna odejica, da v času bivanja pri 
njih ohranja vez s svojim domom. 
»Spomin se, da je neka lastnica že-
lela videti psa in z njim pokramljati 
po Skypu. Sicer pa si želijo, da poš-
ljemo kak posnetek ali fotografi jo 
njihovega kosmatinca, povemo, kaj 
se dogaja …,« želje lastnikov opiše 
Tomašičeva.

Pasji gostje kot doma
»Za to delo je vsekakor nujna lju-

bezen do živali, sicer nima smisla. 
Drugače verjetno ne bi bili priprav-
ljeni imeti dveh psičk kavalirk, ki sta 
hišni psički, in še drugih psov, ki se 
prav tako sprehajajo po naši hiši,« 
se namuzne Rado, ki ima opravljen 
izpit za vodnika.

Že ob obisku nam takoj postane 
jasno, da se pasji gostje tukaj po-
čutijo kot doma: »Nudimo zaneslji-
vo in strokovno oskrbo in varstvo 
psov. Psi živijo z nami v hiši in imajo 
prost izstop na prostorno ograje-
no dvorišče (cca 8 arov), kjer lah-

ko prosto tekajo. Varstvo psov na 
»domačem kavču« dopolnjujemo 
s socializacijo z drugimi psi, dolgi-
mi sprehodi, z veliko igre in obilo 
crkljanja. Psom, ki bivajo pri nas, že-
limo nuditi popolno oskrbo, da se 
počutijo kot doma in lažje preživijo 
čas, ko so ločeni od svojega lastni-
ka. Zato imamo v varstvu omejeno 
število psov, ki so pri nas hkrati, in 
sicer samo enega, le v izjemnih pri-
merih dva.«

Po dveh urah psičko 
spravili nazaj

V času, odkar se Mateja ob po-
moči partnerja ukvarja z varstvom 
psov; sedem let je že, se je nabralo 
tudi veliko zanimivih pripetljajev in 
dogodivščin. »Najtežje je, ko imaš v 
varstvu psa, ki je doma v neposre-
dni bližini. Kosmatinec namreč čaka 
na priložnost, da lahko pobegne do-
mov. Spominjam se psičke, s katero 
sva se zvečer odpravila na sprehod 
– mimogrede, pse peljeva na spre-
hod najmanj štirikrat na dan –, in ko 
sva prispela do ograje, se je psička 
enostavno snela z oprsnice in se 
zapodila proti domu v sosednjo 
ulico. Klical sem jo, a ni hotela priti 
blizu. Pri nas je bila v varstvu samo 
en dan. Nisem je spustil z oči in sem 
jo spremljal, kje se giblje. Poklical 
sem hčerko, da mi prinese kloba-
so. Najprej sem bil tako nespreten, 
da mi je pojedla celo klobaso, pa je 
nisem dobil. Po dveh urah pa smo 
jo le uspeli zvabiti k nam domov in 
potem ni bilo več težav,« pripove-
duje Rado.

Sicer pa, kot povesta ljubitelja šti-
rinožnih kosmatincev, jima je v naj-
večje veselje, ko se psi z veseljem 
vračajo k njim. »Najboljši občutek 
je zagotovo, ko psa, ki je bil pri nas 
v varstvu, kje srečamo in se nas ta 
razveseli. Redno imamo v varstvu 
zlato prinašalko, ki ne prenaša vo-
žnje z avtom, zato jo lastniki pripe-
ljejo k nam. Prav vsakič, ko se lastni-
ca sprehaja s psičko v bližini naše 
hiše, jo ta neprestano na povodcu 
vleče k nam. Nato pa stoji pred plo-
tom, veselo maha z repom in čaka, 
kdaj se prikaževa,« še zaključita so-
govornika.
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Društvo gospodinj Juršinci je 
po lanskem uspešnem začetku 
tudi letos organiziralo tekmova-
nje v kuhanju juršinske kisle juhe. 
Prijavilo se je dvanajst ekip iz do-
mačih in okoliških društev, naziv 
najboljše »kisle župe« je šel skupini 
Prostovoljnega gasilskega društva 
Gabrnik, sledila je Lovska družina 
Juršinci, tretje mesto pa je pripa-
dlo Društvu gospodinj Vitomarci. 
Zmagovalne ekipe so prejele pokal 
občine Juršinci.

»Letos smo podelili tudi nagra-
do za najboljši kuharski vtis, kjer 
smo ocenjevali, kako je pogrnje-
na miza, kako je urejena okolica, 
kakšna je celostna podoba ekipe in 
kako je ekipa uigrana oziroma slož-
na. Soglasno je bila izbrana skupi-

na Društva žena in deklet Zgornja 
Hajdina,« je povedala predsednica 
društva Romana Hrga, vesela, da 
je društvo po kuhanju dobilo sliko 
juršinske cerkve, darilo slikarke 
Vere Kovačevič.

Juršinske gospodinje so se v 
društvo združile že pred 24 leti, da-
nes štejejo 55 članic in dva člana, 
ponosne pa so na številčen pod-
mladek. »V društvu smo zelo ak-
tivni, saj sodelujemo na večini ob-

činskih prireditev, gibanice bomo 
na primer pekle tudi za slovesnosti 
ob občinskem prazniku. Organi-
ziramo razne tečaje in delavnice, 
veliko sodelujemo z domom upo-
kojencev v Juršincih, na cvetno 
nedeljo pripravimo razstavo svojih 
izdelkov, ki temeljijo predvsem na 
poticah in ročnih delih, ki nastane-
jo čez zimo, pomagamo pa tudi pri 
humanitarnih projektih.«
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Poceni in lepo
Avtodomarji, ki se ustavijo v Zabovcih, radi pohvalijo lepo urejeno 

postajališče in mirno okolico. Postajališče ponuja prostor sedmim 
avtodomom, okolica pa nudi veliko možnosti za rekreacijo, še zlasti za 
kolesarjenje, tek in sprehajanje okoli Ptujskega jezera, kjer je urejenih 
13 km poti. Prav tako so na voljo otroška igrala, igrišče za odbojko, 
rokomet, mali nogomet in drugo. Parkiranje je na postajališču povsem 
brezplačno, pred kratkim pa so zaradi vse večje zasedenosti določili 
cene oskrbe avtodomov z električno energijo in pitno vodo. Ta znaša 
0,10 evra za osem litrov vode ter pol evra za 1 kWh električne energije.

Foto: MH

Mlad nemški par, ki je na zabovškem postajališču prenočil dve noči, bo dva 
tedna raziskoval našo državo.

Tudi v teh poletnih dneh se tod 
ustavi kar nekaj avtodomov, ob 
nekaterih dnevih je postajališče v 
celoti zasedeno. »Glede obiska je 
zelo raznoliko. V ponedeljek zjut-
raj ob desetih je bil na našem po-
stajališču en avtodom, včeraj zjut-
raj npr. pa kar osem. Skratka zelo 
različno ob različnih dnevih. Oseb-
no menim, da gre razen redkih 
izjem za tranzitni promet: pri nas 
se ustavijo, oskrbijo, prespijo, spo-
čijejo, nato pa naslednji dan potu-
jejo naprej. Drugače je ob kratkih 
prazničnih dnevih ali podaljšanih 
vikendih, ko se ustavijo za 2–3 
dni,« opaža direktorica markovske 
občinske uprave Marinka Bezjak 
Kolenko.

Avtodomarji
zadovoljni

Ob našem nedavnem obisku (v 
oblačnem petkovem dopoldnevu) 
so bili v Zabovcih parkirani trije 
avtodomi: nemški, nizozemski in 
francoski. Kot je povedal mlad 
nemški par Isabel in Johannes, ki 
smo ga zmotili ravno pri zajtrku, 
sta s svojim prilagojenim kombi-
jem prvič v Sloveniji. Na postaja-
lišču, za katerega sta izvedela iz 
specializiranih revij, sta prenočila 
dve noči. Sprehodila sta se ob Ptu-
jskem jezeru, popoldan načrtuje-
ta ogled sosednjih mest Ormoža 
in Ptuja. Slovenijo nameravata v 
dveh tednih prečesati po dolgem 
in počez, pri tem pa si pomagata 
z vodnikom. »Država slovi po lepi 
naravi in kot raj za kampiranje. Pri-
poročili so nama jo prijatelji,« pove 
Isabel, ob tem pa našteje nekatere 
lepote, ki si jih nameravata ogleda-
ti: Triglav, Ljubljana … Pohvalita 
urejenost postajališča in povesta, 
da je tukaj zares lepo, mirno in po-
ceni, ljudje pa prijazni: »V tem času 
sva na postajališču opazila avtodo-
me z nizozemskimi, italijanskimi, 
francoskimi, švedskimi in drugimi 
tablicami.«

Otroci 
na igrišču

Stopimo še do naslednjega av-
todoma, kjer z nami poklepeta 
Nizozemec Richard, ki je skupaj z 
družino dan prej v poznih večernih 
urah prispel na postajališče. »Prvič 
smo na tem postajališču in lahko 
povem, da je tukaj lepo in poceni. 
Imamo dostop do elektrike, vode, 
otroci pogrešajo le wi-fi ,« nam je, 
medtem ko so se otroci že igrali na 
bližnjem igrišču, povedal nizozem-
ski turist. S hišico na štirih kolesih 
potujejo že šest let. Že trikrat so 
bili v Sloveniji, a takrat so se us-
tavili zgolj na kakšnem kratkem 
postanku, kajti njihova končna 
destinacija je bila sosednja Hrva-
ška. Tokrat pa so se odločili za raz-
iskovanje Slovenije. Potovali bodo 
proti zahodu in si želijo ogledati 
čim več zanimivosti naše dežele. 

Markovci � Postajališče za avtodome – zadetek v polno

Z avtodomom v Zabovce
Postajališče za avtodome Camper Stop ob robu vasi Zabovci v občini Markovci, ki je zaživelo lansko 
jesen, postaja pravi magnet za avtodomarje, saj se ti dnevno ustavljajo.

Foto: MH

Ob našem obisku so bili parkirani 
trije avtodomi – nemški, nizozem-
ski in francoski.

Juršinci � Ekipe domačih in okoliških društev so se pomerile v kuhanju kisle juhe

Najboljši kuharski vtis za ekipo s Hajdine
Najboljšo »kislo župo« je pripravila skupina iz Prostovoljnega gasilskega društva Gabrnik, sledili sta skupini iz Lovske družine Juršinci in Društva gospodinj Vitomarci.

Foto: Mirko Moleh

Kuhanje juršinske kisle juhe

Rače � Že 60. regijsko tekmovanje oračev Podravja 
letos gostovalo v občini Rače-Fram

Ravne brazde od nekdaj 
kmetov ponos
Na regijskem tekmovanju oračev so se tekmovalci pome-
rili v dveh kategorijah, in sicer v oranju s plugom krajni-
kom in z obračalnim plugom, za obiskovalce pa so poleg 
zabave pripravili tudi poučne prikaze.

'Gremo v Rače pogledat orače,' so si kljub muhastemu vremenu 
očitno rekli številni obiskovalci jubilejnega regijskega tekmovanja 
oračev Podravja, že 60. po vrsti, ki je letos gostovalo v občini Ra-
če-Fram, na njivi pri trgovini Spar v Račah. Bodrili so tekmovalce, si 
ogledali razstavljene kmetijske stroje, starodobnike, prisluhnili pre-
davanjem ali pa se v šotoru zgolj sprostili ob dobri jedači in pijači ter 
zvokih ansambla Saša Avsenika.

V oranju s plugom krajnikom se je pomerilo osem oračev, med nji-
mi pa je bil najboljši Tomaž Divjak iz Strojnega krožka Orač. Sledili so 
mu Jernej Divjak (SK Orač), Tomaž Lehner in Aljaž Senekovič (oba 
SK Lenart), Žan Senekovič (ŠC Ptuj), Timotej Horvat in Tadej Toplak 
(oba KGZS – Zavod Ptuj) in Vinko Tušak (ŠC Ptuj). Tekmovalci, ki so 
nastopili v kategoriji oranja z obračalnim plugom, so vsi člani Stroj-
nega krožka Orač; prvo mesto je zasedel Matija Lešnik, drugo Peter 
Majal, tretje Janko Matičič in četrto Peter Kokol.

»Z organizacijo tekmovanja v oranju želimo poudariti pomen ka-
kovostne hrane, osnovne obdelave tal, prehranske varnosti, s tem 
pa tudi kmečkega stanu v celoti,« je dogodek pospremil dr. Stane 
Klemenčič, direktor mariborskega kmetijsko-gozdarskega zavoda, ki 
se je poleg ptujskega zavoda, podjetij PP Agro in Žipo ter Strojnega 
krožka Orač podpisal med organizatorje. »Zgodovina kmetijstva se 
namreč začne z orodji, ki jih je pračlovek izdelal in uporabljal, ko je 
spoznal, da mu ob lovu in nabiranju plodov vsakdanji kruh daje tudi 
obdelana zemlja. Takrat je izdelal preprosta orodja za rahljanje zem-
lje, spravilo pridelkov in njihovo pripravo za uživanje. Ravne in lepo 
oblikovane brazde so bile že nekoč ponos kmeta in tako je ostalo vse 
do danes.«

V oranju so se preizkusili še orači s starodobnimi traktorji, z vprego 
pa bolj za šalo kot zares tudi župani. Kmetijska podjetja so predsta-
vila zeleni program kmetijske mehanizacije, prikazano je bilo nama-
kanje kmetijskih kultur in učinkovito pranje poljedelskih škropilnic na 
terenu ter predstavljene strojne storitve.

Foto: SD

Letošnjemu jubilejnemu tekmovanju oračev Podravja je nagajalo vreme.
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• Gourmet bufala

Danes bo povečini sončno z nekaj 
kopaste oblačnosti. Najnižje jutra-
nje temperature bodo od 12 do 18, 
ob morju okoli 20, najvišje dnevne 
od 26 do 32 °C. V južni Sloveniji 
lahko sredi dneva in popoldne na-
stanejo krajevno močne nevihte. 
V soboto bo jasno in vroče. V ne-
deljo bo dokaj sončno, nekaj več 
oblačnosti bo zjutraj in dopoldne v 
severni in osrednji Sloveniji. 

4 dnevna napoved za Podravje

Hrvaška � Hrvati 
voznikom že izrekajo 
najvišje kazni 

Pijanemu 
vozniku 3250 
evrov kazni
Nove poostrene kazni za 
prometne prekrškarje, ki jih je 
Hrvaška uvedla 1. avgusta, so 
po žepu že uspele udariti tudi 
Slovenca. 

Hrvaška policija je namreč v noči 
na ponedeljek zasačila 27-letnega 
Slovenca, ki je z BMW-jem v enem 
od križišč prevozil rdečo luč. Alko-
test je nato pokazal, da je imel v 
krvi 2,32 promila alkohola. Doletela 
ga je 12.700 kun (dobrih 1700 evrov) 
težka kazen, ki so ji policisti dodali 
še 500 kun (67 evrov), kot so zna-
šali stroški postopka. Hkrati so mu 
na območju Hrvaške za tri mesece 
prepovedali upravljanje motornih 
vozil B–kategorije.

Sicer pa se z novimi kaznimi že 
uspešno polni državni proračun. V 
soboto so v Koprivnici zasačili 50-le-
tnega voznika, ki so mu izmerili kar 
2,69 promila alkohola. Ostal je brez 
vozniškega dovoljenja, plačati pa 
bo moral 24.000 kun (3250 evrov) 
kazni. Prav tako v Koprivnici se je 
v primežu policije že v petek znašel 
20-letnik, ki je brez vozniškega izpi-
ta ter z neregistriranim in nezavaro-
vanim vozilom povzročil prometno 
nesrečo. Napihal je 1,23 promila, za 
kazen pa je moral za 15 dni v zapor. 
Ko pride na prostost, pa ga čaka 
še devetmesečna pogojna kazen. 
Plačati mora tudi 13.300 kun (1800 
evrov) kazni. 

V ponedeljek so v Požegi obrav-
navali močno okajenega 67-letnika. 
Ta je z avtomobilom hitrost pre-
koračil za 31 kilometrov na uro, na 
policiste, ki so ga želeli ustaviti, pa 
se ni brigal. Pognali so se za njim, 
ga ustavili in mu pod nos pomolili 
alkotest. Napihal je kar 3,23 promi-
la. Kazen? 16.000 kun (2160 evrov), 
trimesečna prepoved upravljanja 
motornih vozil B–kategorije in 12 
kazenskih točk.  Isti dan so hrvaški 
policisti oglobili še pijanega in prehi-
trega 29-letnika: po regionalni cesti 
je drvel s kar 151 kilometri na uro, s 
tem pa omejitev hitrosti prekoračil 
za 61 kilometrov na uro. Bil je tudi 
pijan, saj je napihal 1,41 promila. Do-
letela ga je kazen v višini 10.000 kun 
(1350 evrov), za tri mesece ne bo 
smel sesti za volan, prejel pa je tudi 
sedem kazenskih točk.

Kot je pojasnila specialistka 
epidemiologije Tatjana Frelih, 
predvidevajo, da je v naravnih ža-
riščih mišje mrzlice na omenjenih 
dveh območjih prišlo do povečane 
populacijske gostote prenašalk 
virusa mišje mrzlice, torej miši in 
voluharic, kar je omogočilo uspeš-
no širjenje virusa med glodavci in 
posledično na ljudi. »Na ta pojav 
so vplivali vremenski pogoji (mila 
zima, zadosti padavin), predvsem 
pa razpoložljivost hrane na tem 
območju. Znano je, da prav izobilje 
hrane vpliva na eksplozijo popu-
lacije nekaterih glodavcev, ki se 
običajno pojavlja neenakomerno 
v različnih časovnih razmikih in na 
različnih območjih,« je izpostavila 
strokovnjakinja.

Izbruhi vsakih nekaj let, 
letos največ obolelih 
doslej

Hemoragična mrzlica z renalnim 
sindromom ali t. i. mišja mrzlica 

se sicer pojavlja vsako leto, njene 
izbruhe pa beležijo ciklično. Porast 
mišje mrzlice so tako zabeležili v 
letih 2008, 2012 in 2017, ciklično 

Podravje, Slovenija � Tudi vreme vplivalo na razširjenost mišje mrzlice

V Podravju razsaja mišja mrzlica
Nacionalni inštitut za javno zdravje (NIJZ) je pred kratkim objavil nove, sedemmesečne podatke o obolelih z mišjo mrzlico. 
Do 1. avgusta je inštitut za mikrobiologijo epidemiološki službi prijavil 204 potrjene primere. Najmanj obolelih je bilo na 
Goriškem in v Zasavju, največ pa v Podravju in na Dolenjskem. Za to je med drugim krivo tudi vreme.

Foto: M24

Cepiva proti bolezni še ni
Število primerov okužb je letos preseglo število primerov iz 

preteklih let v enakem obdobju: do začetka avgusta je obolelo 145 
moških in 59 žensk. Povprečna starost bolnikov pri moških je 43 let, 
pri ženskah pa 41 let.

Tatjana Lejko Zupanc z ljubljanske infekcijske klinike je pojasnila, 
da gre pri mišji mrzlici za virusno okužbo, pri kateri ločimo štiri 
različne faze. Inkubacijska doba je 2 do 4 tedne. V prvi fazi, ki traja 
nekaj dni, je prisotna predvsem visoka vročina, mrzlica, močan 
glavobol, močne bolečine v ledvenem predelu in trebuhu. Pojavijo se 
bolečine pri gibanju očesnih zrkel, očesne veznice so močno pordele, 
bolnik je v obraz rdeč. Pri lažji obliki pride do ozdravljenja brez 
posledic. V težkih primerih bolezni po nekaj dnevih visoke vročine 
pride do nenadnega padca krvnega tlaka. Bolnik postane nemiren, 
pojavijo se motnje zavesti, krči, krvavitve v koži in sluznicah. Sledi 
obdobje, kjer prevladujejo znaki odpovedi ledvic.

V zadnjih 35 letih je zaradi mišje mrzlice umrlo 15 ljudi. Cepiva 
proti tej bolezni za zdaj še ni.

Foto: M24

Hrvaška: letos brez izbruhov, 
leta 2017 trije umrli

Iz sosednje Hrvaške letos (še) ne poročajo o množičnih izbru-
hih mišje mrzlice. Po zadnjih dostopnih podatkih iz hrvaškega 
Zavoda za javno zdravstvo so letos evidentirali 37 obolelih.

Tudi lani niso zaznali epidemije: celo leto 2018 je namreč za 
mišjo mrzlico v naši sosedi zbolelo 18 ljudi. 

Čisto drugače pa je bilo leta 2017, ko se je z mišjo mrzlico oku-
žilo kar 339 oseb; tri so zaradi tega celo umrle.

Žarišča epidemije so bila na območju Zagreba in celotne Za-
grebške županije (tudi na Medvednici) ter v Liki, okolici Karlov-
ca, Slavoniji, okolici Siska in Gorskem kotaru.

Vir: NIJZ

Število prijavljenih obolelih v letih od 2008 do 2018

Število obolelih 
po regijah, 2019
Regija Število
JV Slovenija (Dolenjska) 78
Podravje 62
Koroška 19
Posavje 11
Osrednjeslovenska 10
Pomurje 7
Primorsko-notranjska 6
Savinjska 4
Gorenjska 3
Zasavje 2
Goriška 2
SKUPAJ 204

Vir: NIJZ

vsakih 5–7 let torej. Vendar pa je 
število obolelih letos preseglo vse 
omenjene izbruhe. Leta 2008 je 
bilo 45 evidentiranih obolelih, leta 
2012 185 in leta 2017 76. Zadnji smr-
tni primer so sicer zabeležili leta 
2009, so pa vsi letošnji oboleli pot-
rebovali bolnišnično oskrbo.

Večina se jih okuži v 
gozdu ali domači kleti

Virus kroži v naravnih žariščih 
predvsem med glodavci, kot so 
miši, voluharji in podgane, ki so 
kronični nosilci. Povečano število 
obolenj je običajno povezano s 
povečanim številom glodavcev. 
»Ljudje smo naključni gostitelji 
virusa. Bolezen se z glodavca na 
človeka prenese preko vdihavanja 
virusov, ki so v delcih izločkov glo-
davcev. S temi se okužijo hrana, 
voda in okolje. Bolezen se ne pre-
naša s človeka na človeka,« so še 
pojasnili na NIJZ.

Večina bolnikov se sicer okuži 
pri opravljanju del v gozdu, neka-
teri pa pri čiščenju in pospravljanju 
kleti ter okolice domačij ali spreho-
du po gozdu.

Na NIJZ svetujejo vsem kopalcem, 
da so pri kopanju na bregovih kopalnih 
območij in naravnih kopališč pozorni na 
morebitno prisotnost izločkov glodavcev, 
da se jim izognejo in zmanjšajo možnost 
izpostavljenosti virusu mišje mrzlice.
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Ste že brali / Anna Höglund:

Biti jaz
O tem, kako je biti jaz, vam bo najbrž vedel vsakdo 
povedati svojo zgodbo. Kolikor jazov – toliko zgodb. 
Težava pa se zgodi, če sem 'jaz' star nekaj malega 
čez deset let in sem dekletce, ki šele spoznava svet 
okrog sebe in zapletene odnose v tem svetu. Pa ne 
razume povsem, zakaj je biti dekle in nato ženska 
tako težko ... Zlasti v svetu, ki ga v pretežni večini 
vodijo in usmerjajo moški ...

No, o tem govori knjiga Anne 
Höglund Biti jaz, ki je lansko 
leto izšla v slovenskem prevodu 
Ive Klemenčič pri Založbi Pivec 
(prevod je naravnost iz švedšči-
ne, ne s posredovanjem angle-
ščine, kot je tako zelo moderno 
pri naših založnikih; in tako 
lahko rečemo, če si sposodimo 
naslov nekega ameriškega fi lma, 
da v tej knjigi ni nič izgublje-
nega s prevodom ...). 13-letna 
Rosa (ne spomnim se sicer, da 
bi v knjigi prebral, da je Rosa 

stara 13 let, a tako piše na eni od spletnih strani, posvečenih 
temu mladinskemu romanu) spoznava svet okrog sebe in je 
kritična do tega, kar opaža: da je fantom dovoljeno marsikaj, 
kar se dekletom 'ne spodobi'; da se podrejenost žensk moš-
kemu vleče že stoletja, tisočletja – in da to nekateri poskušajo 
dokazovati kot pravilno tudi na osnovi bioloških razlik med 
spoloma. Avtorica ne moralizira o tem, samo navaja dejstva 
(ki nam, moškim, niso v čast).

Celotno knjigo krasijo čudovite ilustracije, del romana pa 
je napisan celo v stripovski obliki, kar bo najbrž pritegnilo 
zlasti mlade bralce oziroma bralke. Ker roman cilja bolj na 
žensko kot na moško publiko, bo marsikaterega mačo-bralca 
najbrž kakšna trditev male Rose dregnila v njegov moški ego. 
Ampak najbrž smo na začetku tretjega tisočletja vendarle to-
liko zreli, da znamo kritično premisliti svoj odnos do naspro-
tnega spola in priznati sebi in okolju, v katerem živimo, kaj 
je narobe, kaj nas moti.

Pa vendar vsi ne mislimo enako. Na spletu sem poiskal ne-
kaj mnenj o tem kratkem romanu in med drugim na spletni 
strani www.emka.si našel tale zapis (seveda pogumno pod-
pisane avtorice z imenom 'Anonimna'): »Knjiga promovira 
feministično ideologijo in sovražno nastrojenost do moških. 
Brez prave nežnosti in tenkočutnosti do mladih deklet, ki se 
razvijajo v ženske.« In njena ocena knjige: 1.

Osebno pa se povsem strinjam z zapisoma na spletni strani 
www.bukla.si (in jih z veseljem podpišem. Neanonimno!): 
»Kako lahko knjiga o 13-letnici tako navduši 63-letnico? 
Povsem sem podlegla tej pripovedi, v kateri se besedilo in 
slika zlivata v poetično pesem o življenju najstnikov. Knjiga 
za mlade? Ne, knjiga za vse! (Göteborgs-Posten)« In drugi za-
pis: »Anna Höglund z besedilom in izjemnimi ilustracijami 
bralcu na stežaj odpre vrata v Rosin svet in prikaže, kolikšno 
sprenevedanje še danes vlada na področju enakopravnosti. 
Na prvi pogled preprosta knjiga, a z ogromno težo, ki bi mo-
rala postati obvezno čtivo za vse! (Mediatekets blogg)«

Če imate doma kakšno najstnico, moj nasvet: ob kakšni 
posebni priložnosti ji podarite to zanimivo knjigo. Recimo 
kot vzpodbudo ob začetku tega šolskega leta!

Ocena: 5.

Zgodba arheološke razstave Mi-
traizem, ki si jo je mogoče ogledati 
vsak dan v delovnem času hotela, 
se je pričela leta 2016 s predstavi-
tvijo virtualnega prikaza mitrejev. 
Povezala je civilno sfero, Mihaela 
Toscha (Agencija Tosch), Petra 
Vesenjaka (hotel Mitra) in stroko 
– Pokrajinski muzej Ptuj–Ormož, 
ministrstvo za kulturo in MO Ptuj.

Septembra lani so pričeli festival 
mitraizma. Po predstavitvi projek-
ta prejšnjemu ministru za kulturo 
Dejanu Prešičku je ministrstvo 
podprlo virtualne mitreje, po obi-
sku sedanjega ministra za kulturo 
Zorana Pozniča pa se je sodelova-
nje razširilo na fi nanciranje estet-
ske postavitve 5. mitreja v hotelu 
Mitra. 

Sočasno se je muzej ločeno pri-
javil na razpis ministrstva za ob-
novo 3. mitreja. Z vlogo je uspel, 
obnova se bo pričela septembra, 
zajela pa bo ostrešje, fasado in 
nekatera druga potrebna dela. Po 
obnovi bodo ogledu mitreja dodali 
sodobno prostorsko predstavitev 
z očali, da bodo pokrili potrebe 
digitalnega trga. Mihael Tosch je 
povedal, da je zelo zadovoljen, da 
sodelovanje civilne sfere in stroke 
daje takšne rezultate, še posebej 
v zvezi z mitreji, ki so še vedno 
premalo prepoznavna kulturna 
dediščina Ptuja. Stroka se zaveda 
njihovega pomena, zdaj je čas, da 
se tudi Ptujčani zavedo, da gre za 
pomembne artefakte v svetovnem 
merilu.

Ko se povežeta laična in 
strokovna javnost

Za postavitev in predstavitev 5. 
mitreja v hotelu Mitra v začetku ni 

bilo pretiranega navdušenja, tudi 
v strokovnih krogih ne. „Danes 
sem vesel, da se je to zgodilo. Vse 
je bolje kot obstoječe, ko je ptu-
jska bogata arheološka dediščina 
spravljena v kleteh in skrita očem 
javnosti. Vesel pa sem tudi, da se 
je končno z deklarativne ravni 
prešlo v akcijo tudi glede urejanja 
arheološkega muzeja. Po zaslu-
gi županje Nuške Gajšek je MO 
Ptuj po osmih letih naredila ko-
rak naprej in v proračun vključila 
sredstva za reševanje arheološke 
dediščine. Opravljene so bile ne-
katere meritve glede statike klet-
nih prostorov na Muzejskem trgu, 
kjer naj bi zrasli novo arheološko 
razstavišče, delovni in depojski 
prostori, geomehanična raziska-
va, pripravljen je projekt, opravil 
se bo javni natečaj za projektno 
nalogo novega razstavišča. V teh 
dneh poteka menjava najbolj kri-
tičnih zabojnikov, ki jih je načela 
plesen, kjer so shranjeni kamniti 
eksponati. Zelo pomembno je, da 
se je aktivirala tudi laična javnost, 
predvsem zahvala Mihaelu Toschu 
in Petru Vesenjaku,“ je ob odprtju 
nove postavitve 5. mitreja povedal 
direktor PMPO Aleksander Loren-
čič.

Tudi za županjo Nuško Gajšek 
so takšni virtualni prikazi naše 
dediščine zelo pomembni. Mihael 
Tosch, Peter Vesenjak in Aleksan-
der Lorenčič so pokazali, da je mo-
goče z zglednim sodelovanjem in 
velikim premikom v glavi narediti 
zelo velike stvari. Zahvalila se jim 
je, da tako ponosno predstavljajo 
ptujsko bogastvo svetovnega po-
mena. MO Ptuj bo ta projekt pod-
pirala še naprej.

Ptuj �Svečano odprtje razstavišča petega mitreja

Mitreji – artefakti v svetovnem merilu
2. avgust je bil osrednji praznični dan letošnjega proslavljanja 1950. obletnice prve pisne omembe Ptuja v antičnih virih, 
nadvse pomemben pa je bil tudi za promocijo oz. predstavitev izjemne ptujske arheološke dediščine – mitrejev. V hotelu 
Mitra so za javnost svečano odprli urejeno razstavišče 5. ptujskega mitreja, sočasno pa predstavili virtualni prikaz tega 
mitreja in nove aranžmaje organiziranega vodenja po ptujskih mitrejih. Te ponujajo na portalu deosoli.info. Projekt pod-
pira ministrstvo za kulturo RS.

Foto: Črtomir Goznik

V hotelu Mitra je na ogled arheološka razstava Mitraizem.

Urejeno razstavišče petega mitreja
Kamniti deli 5. mitreja so bili do nedavnega razstavljeni na železnih 

nosilcih, od 2. avgusta letos pa jih je mogoče občudovati na ličnih 
policah, za kar se je zavzel novi minister za kulturo, ki je ob obisku 
hotela Mitra razločno povedal, da gre za prevelike dragocenosti, da bi 
bile lahko razstavljene na takšnih nosilcih. Umestili so jih v nišo hotela. 
Lični predstavitvi so dodali pano s teksti o 5. mitreju in mitraizmu v 
štirih jezikih, ki so jih napisali v PMPO, funkcionalne opise pa so dodali 
v hotelu Mitra. Pri strokovni umestitvi je pomagal arheolog Ivan Žižek. 
V središču postavitve je oltar, pri tem pa so skušali čim bolj slediti 
tempeljski strukturi. 

„Ker se na Ptuju dogaja festival mitraizma, kar je vedno bolj znano 
tudi v svetu, je bilo treba razstavišče opremiti tudi s preglednimi 
informacijami o legi Ptuja v antičnem Rimu, o 5. mitreju in samem 
mitraizmu. Tabla ob vhodu v hotel tudi naključnega obiskovalca opozori 
na to, da je v hotelu Mitra razstava. Pomemben dodatek razstave je 
oprema, ki so jo mitraisti uporabljali pri svojih obredih; tudi to je nekaj 
edinstvenega, ker tega v svetu ni, povsod, kjer razstavljajo mitreje, je 
mogoče videti le oltarje ali neke kamne,“ je povedal Mihael Tosch. 

V dogovoru s PMPO so postavili tudi štiri vitrine, v katerih je 
predstavljeno drobno arheološko gradivo, povezano z mitraizmom, priča 
pa o samih načinih ritualov v mitraizmu. Gre za bokale, vrče za vino, 
posodo za hrano, posamezne fragmente, dele nakita, tudi posamezne 
dele oblačil, pričajo pa o svetovnem formatu naše dediščine, je izpostavil 
Peter Vesenjak. Tudi za ta del razstave je na voljo pisno gradivo.

Foto: Črtomir Goznik



Štajerski TEDNIK petek, 9. 8. 2019     COLOR CMYK stran 14

petek � 9. avgusta 2019Nasveti14

teden. Takšna mešanica bo zaščiti-
la rastline in pospešila njihovo rast.

Uporabno vse leto
Škropivo lahko uporabljamo že 

zgodaj spomladi, saj bo zaščitilo ra-
stline pred napadom glivic občutlji-

vih kultur, kot so krompir, kumare, 
paradižnik in buče. Škropimo lahko 
tudi preventivno ob vsakem obil-
nem deževju. A vseeno previdno, 
saj lahko prepogosta uporaba ali 
prevelika koncentracija škodujeta 
strukturi tal.

nje. Zaradi vpliva hrane in zdra-

vil na delovanje antikoagulacij-

skih zdravil je pomembno, da 

bolnik skrbi za čim bolj stalno 

prehrano in se izogiba preko-

mernemu uživanju alkohola. 

Bolnik na antikoagulacijski tera-

piji ob atrijski fibrilaciji je ogro-

žen zaradi krvavitev, ki se lahko 

pojavijo že v terapevtskem ob-

močju delovanja antikoagulacij-

skega zdravila, še pogosteje pa, 

če je kri ob zdravilih preredka 

(INR nad terapevtskim območ-

jem). Če bolnik opazi kakršno 

koli krvavitev (podplutbo, gi-

nekološko krvavitev, krvavitev 

iz prebavil ...), naj takoj obišče 

zdravnika. Bolnik naj v prime-

ru predpisa vsakega novega 

zdravila ali pred predvidenim 

kirurškim posegom zdravnika 

opozori, da jemlje antikoagula-

cijska zdravila. 

Ali in kako lahko 
nastanek kronične 
atrijske fibrilacije 
preprečite

Tveganje za razvoj atrijske 

fibrilacije je mogoče zmanjšati 

z dobrim nadzorom arterijske 

hipertenzije, ki je najpogostej-

še stanje, ki privede do okvare 

srčne mišice, ki vodi v nastanek 

atrijske fibrilacije, vendar pa 

bolezni povsem preprečiti ne 

moremo.
Literatura: Navodila bolniku – Združenje 

zdravnikov družinske medicine;

Metka Petek Uhan, 
dr. med., spec. družinske 

medicine, ZD Ptuj

Kako bolezen poteka
Pri večini bolnikov, pri kate-

rih je vzrok za atrijsko fibrila-

cijo bolezen srca, prej ali slej 

pride do kronične motnje rit-

ma, na katero se bolnik priva-

di. Bolniku omogoča relativno 

normalno življenje, omejuje ga 

le ob večjih telesnih naporih.

Kako poteka 
spremljanje bolnika 
s kronično atrijsko 
fibrilacijo

Pri bolniku z atrijsko fibrila-

cijo je treba zdraviti osnovno 

bolezen srca (npr. arterijsko 

hipertenzijo, srčno popušča-

nje), ki zahteva antikoagulacij-

sko zdravljenje. V začetku so 

kontrole ob antikoagulacijskem 

zdravljenju pogostejše – najprej 

na nekaj dni, nato na dva tedna, 

Zdravstveni nasveti

Kronična atrijska fibrilacija (2)
Statistično je v Sloveniji pogostost kronične atrijske fibrilacije med 0,4–1,0 %. 
Pogostost je odvisna od značilnih spremljajočih bolezni (zvišan krvni tlak, koronarna 
bolezen srca in/ali srčno popuščanje) ter od starosti. V starosti preko 80 let je 
pogostost kronične atrijske fibrilacije do 10 %.

Preprečuje plesen in 
krepi rast

Biodinamična škropiva zoper ple-
sni vsebujejo tudi preparat iz presli-
ce, ki deluje antifungicidno. Na vrtu 
in v sadovnjaku uporabljamo škro-
pivo proti vsem vrstam plesni, rji, 
škrlupu ter tudi proti pršicam in rde-
čim pajkom. Strokovnjaki svetujejo, 
da zmeraj škropimo rastline in tla 
pod njimi vsaj enkrat na teden v pri-
meru že poškodovanih listov, ste-
bel in plodov. Škropite lahko tudi 
preventivno, saj preslica vsebuje 
koristne učinkovine, med katerimi 
so kremen, fl avonoidi in saponini.

Recept za škropivo 
proti vrtni plesni

Za pripravo presličnega priprav-
ka ne potrebujete posebnega zna-
nja. Naberite dober kilogram sveže 
njivske preslice ali pa uporabite 
150 gramov posušene preslice in 
jo namočite čez noč v desetih litrih 
vode. Zjutraj iz tekočine poberite 
preslico in jo z delom tekočine ku-
hajte. Počasi naj vre pol ure. Nato 
ohladite in primešajte k preostanku 
tekočine. Nastalo tekočino razred-
čite v razmerju 1:5. Precedite in ob 
sončnem vremenu škropite priza-
dete rastline. Če prvo škropljenje 
ne zaleže, ponovite čez tri dni, 
sicer postopek ponavljajte enkrat 
na teden. Strokovnjaki svetujejo 
tudi mešanje škropiva preslice in 
škropiva kopriv v razmerju 1:1 ter 
uporabo tega pripravka enkrat na 

Foto: M24

Pomagajmo si               Naravna rešitev tako na vrtu kot v zdravilstvu

Z njivsko preslico nad vrtno plesen
Le redkokdo ne pozna pritlehnih »smrečic«, ki imajo listke kot drobne vejice ali 
stebelca. Rastlina se pojavi na zelenjavnih gredah, še pogostejša pa je na poljih in 
njivah, kjer zoper njo kmetje pogosto uporabljajo razna škropiva. A ne pozabimo 
na njeno blagodejno delovanje. Nepogrešljiva je pri pripravi diuretičnih 
pripravkov in čajev za krepitev ledvic in mehurja, pa tudi kot sredstvo s 
protiglivičnim delovanjem na vrtu.

Njivska preslica 
velja za visoko cenjeno rastlino, ki jo pogosto najdemo v receptih 
za zdravljenje različnih bolezenskih stanj. Posebej poznana je kot 
diuretik, saj žene na vodo. Priporočajo jo pri shujševalnih dietah, saj 
krepi in pospešuje presnovo, pomaga pa tudi pri delovanju ledvic. 
Fitoterapevti poparke z njivsko preslico in čaje priporočajo pri težavah 
z lomljivimi kostmi in pogostimi mišičnimi krči. Kopeli z dodatkom 
njene izlužnine naj bi celo pomagale pri zlomljenem hrustancu, 
ploskih nogah, kostnih zlomih, revmi in putiki. Zdravilo je sestavina 
mnogih zeliščnih mešanic z diuretičnim učinkom in za zniževanje 
krvnega tlaka. Preslica in njeni izdelki se veliko uporabljajo tudi v 
kozmetiki, kjer je nepogrešljiva v kremah proti gubam, modricam in 
celo celulitu.

Foto: Črtomir Goznik

Metka Petek Uhan, dr. med., spec. 
družinske in splošne medicine

ob z antikoagulantno terapijo 

doseženih želenih vrednostih 

testov strjevanja krvi pa na do 

šest tednov.

Kako si lahko pri 
kronični atrijski 
fibrilaciji pomagate 
sami

Bolnik, ki ob atrijski fibrila-

ciji prejema antikoagulacijsko 

zdravljenje (npr. z varfarinom), 

mora biti pozoren na prehrano, 

ki naj bo čim bolj enakomerna, 

zlasti ko gre za zelenjavo. Če 

opazi kakršnokoli krvavitev 

(tudi majhno, npr. spontano 

nastale podplutbe v podkožju), 

mora takoj k zdravniku.

Kako kronična 
atrijska fibrilacija 
vpliva na življenje

Bolniki z atrijsko fibrilacijo 

so običajno že upokojeni. Pri 

mlajših in delovno aktivnih bol-

nikih je treba glede na naravo 

dela vsaj v začetnem obdobju 

razmisliti o krajšem bolniškem 

dopustu (da dosežemo nad-

zor ritma in uredimo antikoa-

gulacijsko terapijo) ter nato v 

odvisnosti od zahtev delovne-

ga mesta ob bolnikovi manjši 

telesni zmogljivosti bolnika 

predstaviti invalidski komisiji.

Manjša telesna zmogljivost 

lahko bolnika omejuje pri delu, 

ki ga je prej brez težav zmogel, 

kar zahteva bolnikovo prilagaja-

ker lahko okužijo tudi človeka, pri ka-
terem se razvijejo tvorbe, imenovane 
ciste, najpogosteje v jetrih, lahko pa 
tudi v drugih organih. Pri psih in mač-
kah je razvoj trakulj omejen na črevo, 
od koder odrasla trakulja odmetava v 
okolico odrivke, napolnjene z jajčeci. 
Te odrivke velikosti riževega zrna la-
stnik lahko opazi v blatu živali ali na 

dlaki ob anusu, kjer povzročajo srbež, 
zaradi česar se pes liže ali drsa po zad-
nji plati.

Diagnozo glistavosti in trakulja-
vosti postavi veterinar na podlagi 
anamneze, kliničnega pregleda živali 
in preiskave blata. Terapijo izvajamo 
z različnimi sredstvi (antiparazitiki) 
po ustrezni shemi. Sredstva proti pa-
razitom so lahko v obliki tablet, past, 
sirupov in ampul. O izbiri se posvetuj-
mo z veterinarjem, ki nam bo glede 
na starost, način življenja in stopnjo 
okuženosti psa predlagal najprimer-
nejši preparat. Mladiče prvič razglis-
timo v starosti dveh tednov, nato pa 
vsaka dva tedna do starosti 4 mese-
cev, odrasle pse pa vsaj 3-krat letno, 
obvezno pa pred vsakim cepljenjem. 
Brejo psico razglistimo pred in med 
brejostjo po shemi, ki jo priporoča 
določen preparat. Pomembna je pre-
ventiva, redno pospravljanje iztreb-
kov v parkih in drugem urbanem oko-
lju ter ustrezna higiena okolja, vode 
in hrane, pa tudi higiena samega psa.

Znaki, ki nakazujejo, da so vašega 
ljubljenčka po vsej verjetnosti napad-
li notranji zajedavci, so: driska, ki je 
včasih pomešana s krvjo, izguba teže 
kljub normalnemu apetitu, pusta 
dlaka, črvi v blatu, apatičnost, nepo-
jasnjen kašelj in bruhanje. Ni nujno, 
da se bodo pokazali vsi simptomi, 
saj bosta pri nekaterih kužkih opazna 
samo dva ali še manj. Zanesljiva dolo-
čitev glist in trakulj, ki spadajo med 
najpogostejše notranje zajedavce, je 
mogoča samo z laboratorijsko prei-
skavo blata.

Gliste in trakulje – 
najpogostejši zajedavci

Med notranjimi zajedavci so naj-
pogostejše gliste, med katerimi pre-
vladujejo askaridi. To so bele in dolge 

živali, ki spominjajo na špagete in so 
velike od 5 do 12 cm. Odrasle živali jih 
dobijo iz okolja, najpogosteje med 
sprehodi, ko psi ovohavajo iztrebke 
drugih psov, v katerih so jajčeca glist. 
Razvoj glist poteka pri večini vrst brez 
vmesnega gostitelja: jajčeca pridejo z 
iztrebki na prosto in se v ugodnih zu-
nanjih razmerah razvijajo naprej do 
ličinke, ki jo žival zaužije z okuženo 
hrano, vodo ali lizanjem tal. Ličinke 
se v črevesju zarijejo v sluznico, od 
koder potujejo s krvjo v jetra in naprej 
v pljuča. Tam se levijo in nato potuje-
jo preko sapnika v požiralnik in nazaj 
v črevo. Večje število odraslih glist v 
črevesju povzroči zmanjšano absorp-
cijo hranilnih snovi, zaradi česar mla-
diči slabše priraščajo, imajo okrogel, 
napet trebuh, so neješči, bruhajo, bla-
to postane mehkejše, lahko vsebuje 

primesi sluzi, krvi in odraslih glist. Za 
ličinke najpogostejše vrste glist pri 
psih, Toxocare canis, je značilno, da 
se pri brejih psicah, ki niso bile razg-
listene, prenesejo preko posteljice na 
plod ali preko materinega mleka na 
sesne mladiče. Takšni mladiči začne-
jo po nekaj tednih z iztrebki izločati 
jajčeca glist, preko katerih se njihova 
mama ponovno okuži. Sprva pogosto 
ne opazimo nobenih znakov, kasneje 
se pojavijo bolečine v trebuhu, napet 
trebuh in izguba apetita, zaradi česar 
živali hujšajo, včasih pa so tudi zapr-
te. Ob številčnejši okužbi živali gliste 
izbruhajo. Dlaka je v slabem stanju, 
saj primanjkuje hranilnih snovi za nje-
no obnovo. V primeru zastrupitve z 
izločki glist živali poginejo.

Za razliko od glist trakulje v svo-
jem razvojnem krogu potrebujejo 

vmesnega gostitelja. Za trakuljo 
vrste Dipylidium caninum, najbolj 
razširjeno pasjo trakuljo, je to bolha 
ali uš, zato je ta vrsta trakulj pri psih 
in mačkah najbolj razširjena. S traku-
ljami rodu Taenia in Echinoccocus se 
mesojedi lahko okužijo z drobovino 
okuženih rastlinojedov ali malih sesal-
cev. Slednje so še posebej nevarne, 

Tačke in repki

Najpogostejši notranji zajedavci pri psih in mačkah
Notranji zajedavci ali paraziti so majhni organizmi, ki živijo v notranjosti gostitelja, ki jim nudi hrano in prostor. Pri psih in mačkah so zelo pogosti, še posebej tisti, ki so v črevesju. S svojo 
prisotnostjo zmanjšujejo učinkovitost imunskega sistema in predstavljajo veliko nevarnost predvsem za mladičke. Nevarni so, saj povzročajo zaprtje, drisko, bruhanje in druge prebavne 
motnje, lahko pa pridejo tudi v kri, povzročijo slabokrvnost in škodijo različnim organom, kar včasih privede celo do smrti. Najpogostejši notranji zajedavci so trakulje in nekatere gliste, 
včasih pa težave povzročajo tudi bičeglavci, srčna glista in praživali.

Foto: mojpes.net
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ADAIR, Jean - pokojna ameriška igralka, BETIS - španski nogometni prvoligaš iz Seville s polnim imenom Real Betis Balompie, 
LAPIL - kroglast strjen košček lave

Na sliki, ki se vam ob pravilnem gledanju spremeni v tridimenzionalno, boste zagledali uporabnika pametnega 
telefona na mestu, ki je geslo križanke. Glejte brez nepotrebnega napenjanja oči ali škiljenja (čeprav je podobno). 

Približajte jo nosu, sproščeno glejte, kot bi zrli nekam v daljavo za sliko, in jo počasi oddaljujte. 
Na razdalji približno 30 cm bi se morala prikazati. Izberite si dve enaki podrobnosti blizu skupaj, 

ki se morata združiti v eno. Gledanje je podobno kot, ko vam oči lezejo skupaj in se vam prikaže dvojna slika.

Dobro vam bo šla od rok diplo-
macija. Aktivni boste tam, kjer 
bo veliko ljudi, k akciji boste 
znali motivirati tudi druge. 
Priložnosti na delovnem mestu 
boste znali pravilno izkoristiti. 
Največ energije in motivacije 
boste potrebovali doma. Spre-
membe so sestavni del življe-
nja.

Globoko v sebi boste izdelali 
načrt in določili pomembnost 
nalog. Prvi dnevi v septembru 
bodo za vas zelo pisani in har-
monični. V ljubezni se boste 
zbližali z ljubljeno osebo. Po-
membne spremembe vas čaka-
jo glede komunikacije in inte-
lektualnih dejavnosti.

Pričakovati je, da vas bo spre-
mljala sreča, tako boste kos ob-
veznostim. Največ moči boste 
našli v pogovoru, naklonjena 
vam bo oseba nasprotnega 
spola. Ustvarjalna in zvedava 
energija vas čaka glede službe. 
Aktivno se boste soočili z izzivi, 
ki vas bodo čakali. Srečen dan: 
sreda.

Čeprav bodo mnogi trdno 
poprijeli za delo, boste vi ime-
li možnost oddiha. Sreča se 
lesketa na strani pogumnih in 
aktivnih ljudi. Soočili se boste 
s tistim, kar morate še spre-
meniti. V ljubezni vas čaka 
prijetnost in odprtost. Poslovni 
uspehi in fi nančni prilivi gredo 
z roko v roki.

Globoko v sebi boste spozna-
li pojem ljubezni in se veselili 
vsakega dne. Romantična do-
živetja in prijetnosti se bodo 
povezali. Na delovnem mestu 
vas čaka zatišje, diplomacija 
pa bo prinesla napredek. Prav-
zaprav bo pomembno, da ne 
spregledate smerokazov.

Narava bo vaša sprostitev in 
oblika meditacije. Prav gotovo 
boste imeli veliko obveznosti, 
delali jih boste z ljubeznijo. Po-
membno bo, da ločujete zrno 
od plev. Tišina v ljubezni vam 
bo podarila moč, da boste lažje 
spregledali partnerjeve nami-
ge. Kreativno izražanje bo igra 
za dušo.

Pričakovati je priložnost, da se 
vam bo izpolnila srčna želja. 
Pogumno boste stopali po zas-
tavljeni poti in odločno hrepe-
neli po izzivih. Na delovnem 
mestu vam bo jezik tekel kot 
namazan, imeli boste celo pa-
leto zamisli. V ljubljeni osebi 
boste našli prijatelja in zau-
pnika.

Srečo boste iskali vsepovsod in 
jo našli v osrčju svojega doma. 
Pred vami je ambiciozen te-
den, in če boste uporabili 
kanček zdrave previdnosti, bo 
to čas briljantnih rezultatov. 
Službeno se boste še nekoliko 
dokazovali in plezali po sta-
tusni lestvici. Srčni izvoljenec 
vam bo igral prijetno melodijo.

Zelo se boste umirili in premis-
lili, preden boste naredili korak 
ali dva naprej. Raziskovalno 
delo vam bo koristilo. Na svoj 
način si boste raziskovali skriv-
nosti in razkrivali misterije. 
Poglobili se boste v tisto, kar 
vam bo neznanka. Življenje 
vam bo ponudilo možnost pri-
jetnega ljubezenskega srečanja.

V vaše življenje bo zapihal 
svež vetrič in prinesel nekatere 
novosti. Pravilno bo, da spre-
membe sprejmete z odprtimi 
rokami in da naredite kaj zase. 
Odpravite se lahko na dolg 
sprehod in partnerju izpoveste 
ljubezen. Čas bo primeren za 
nove naloge in obveznosti.

Na gosli življenja boste zaigra-
li prijetno in živahno melodijo. 
Našli boste smisel za naprej in 
ustvarjali prijetnosti. Postali 
boste zelo delavni, pridni in 
marljivi. Spodbudno bo, da 
telesu v naravni obliki dova-
jate dovolj vitaminov in mi-
neralov. V ljubezni se naučite 
poslušati.

Poletju boste pomahali v slovo 
in se hkrati soočili s kopico ob-
veznosti. Naredili boste nekaj 
zase in pogumno stopali naprej 
po svoji poti. Ne pozabite na 
tiste drobne trenutke sreče in 
povezanosti v ljubezni. V ko-
munikaciji vas bo označevala 
tišina, hkrati boste našli mnoge 
odgovore.

BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)

Zvezdni pozdrav! Tadej Šink, horarni astrolog

Tedenski horoskop  od 9. do 15. avgusta

Petek, 9. avgust

12:00 Dornava, Čušekova domačija, prikaz priprav na lükarski 
praznik

19:00 Ptuj, Mestni trg, 50. festival narodno-zabavne glasbe Ptuj 
2019 – Odštevamo do abrahama (2008–2018), zaključek 
projekta Odštevamo do abrahama, melodije ansamblov, 
ki so bile najbolj poslušane, všečne in nagrajene v obdobju 
petega desetletja festivalskih prireditev od leta 2008 do 2018

19.00 Juršinci, Občina Juršinci, slavnostna seja sveta občine Juršinci
20.00 Juršinci, igrišče, Noč pod topoli, Severina, Modrijani DJ Kaos
20:00 Kog, Poletje na Kogu, V babičini kuhinji ob hrani, vinu in 

glasbi
Sobota, 10. avgust

10.00 Lenart, Mestni park dr. Jožeta Pučnika, Knjižnica pod kostanji, 
za otroke in starše, Knjižnica Lenart

10.30 Sakušak, Puhov muzej, srečanje članov Društva rojaka 
Janeza Puha, vožnja s starodobnimi vozili

13.00 Juršinci, igrišče, prireditev s primopredajo gasilskega vozila 
ob 80. obletnici PGD Grabšinski breg

16.00 Ptuj, Mestni trg, 50. festival narodno-zabavne glasbe Ptuj 
2019, Nastopi mladih neuveljavljenih ansamblov, nastopilo 
bo več kot 20 ansamblov iz vse Slovenije

18.00 Juršinci, Kulturni center, osrednja občinska proslava, sledi 
pogostitev na dvorišču

18.00 Kog, Poletje na Kogu, Stare rokodelske obrti, predavanje 
Sedežno pohištvo skozi čas, praktični prikaz restavriranja 
pohištva

19.00 Kog, Poletje na Kogu, odprtje razstave Pri tišlari v verštati
20.00 Juršinci, Noč pod topoli, ansambel Stil, Čuki

Nedelja, 11. avgust

9.00 Kog, Poletje na Kogu, pred OŠ Kog, Kolesarjenje po šiponovi 
poti, ŠD Kog, 

9.00 Kog, Poletje na Kogu, pred OŠ Kog, Pohodniško potepanje 
po Kogu, TKD Kog

10.30 Juršinci, farno žegnanje pri sv. Lovrencu, maša, sledi 
pogostitev pred cerkvijo

16.00 Lenart, Mestni park dr. Jožeta Pučnika, Otroške afriške urice 
pod kostanji, Metka Trdin in Ernest K. Boakai

17.00 Lenart, Mestni park dr. Jožeta Pučnika,otroška bobnarska 
delavnica, 

19.00 Ptuj, Mestni trg, 50. festival narodno-zabavne glasbe Ptuj 
2019, fi nalni večer 50-letnega festivalskega dogajanja na 
Ptuju, ansambli bodo zaigrali 25 najlepših festivalskih viž

20.00 Lenart, Dom kulture, koncert afriške glasbe, pevski zbor 
Sankofa pod vodstvom Dalande Diallo

Ponedeljek, 12. avgust

09:00 Ormož, knjižnica, Ustvarjalna delavnica pod dežniki, na 
terasi Knjižnice Ormož, na temo zgodbe Dežnik, avtorice 
Elene A. Melville; vabimo, da nam podarite kak dežnik, saj 
jih bomo pri ustvarjanju še kako potrebovali

9.00 Ptuj, Špajza modrosti, dvodnevna likovna delavnica Naredil/a 
bom sebe malo drugače – kot Andy, starost 5+

10.00 Mestni kino Ptuj, Izdelaj si zvočnik, ciljna skupina 12+, 
kotizacija 10 €

10.00 CID Ptuj, Z glino v zgodovino – lončarstvo, ciljna skupina 7+
18.00 Kog, Poletje na Kogu, Vinograd brez herbicidov, predstavitev 

stroja za košnjo trave med vinsko trto, na družinskem 
posestvu Čurin - Praprotnik

Mestni kino Ptuj

Petek, 9. avgust: 10.00 Disneyjev teden, Koko in velika skrivnost 
(vstopnine ni); 17.00 Raziskovalka Dora; 19.00 Zvesti moški; 
21.00 V senci drevesa.

Sobota, 10. avgust: 17.00 Raziskovalka Dora; 19.00 V senci 
drevesa; 21.00 Zvesti moški.

Nedelja, 11. avgust: 17.00 Raziskovalka Dora; 19.00 Zvesti moški; 
21.00 V senci drevesa.

Prireditvenik 
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9. 8. 2019 ob 19.00

Odštevamo do abrahama (l. 2008-l. 2018)

10. 8. 2019 ob 15.00

Nastopi mladih neuveljavljenih ansamblov

11. 8. 2019 ob 19.00

Vse tri dni brez vstopnine!

V petek, 9. avgusta bo ob 19. uri festivalski program 
ODŠTEVAMO DO ABRAHAMA. Nastopilo bo 11 ansamblov, 
ki so bili nagrajeni v petem desetletju od leta 2009 do 
leta 2018 in se bodo z izbranimi skladbami potegovali 

glasove prispevali z glasovanjem na radijskih postajah in 

za nastop 11. avgusta bodo iskali naslednji ansambli: 

ansambla Fantje z vseh vetrov.

V soboto, 10. avgusta ob 14. uri bo v 

o narodno-zabavni glasbi, o festivalih in 

Organizatorji so jo provokativno imenovali 

organizatorji festivalov, avtorji, predstavniki 
ansamblov, mediji,..
Od 15. do 20. ure bodo na velikem odru pred 

ansambel Gregorja Kobala.

V nedeljo, 11. avgusta bo ob 19. uri na Mestnem 

50-ih let ptujskega festivala narodno zabavne 
glasbe. 

in ans. Vitezi celjski, Fantje z vseh vetrov, Nalet, 

petek � 9. avgusta 2019Poslovna in druga sporočila16
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Kolesarstvo
Pester in uspešen vikend za 
ptujske kolesarje

Stran 19
Golf
 Uspešni ptujski igralci golfa

Stran 20

Nogometaši Aluminija so poka-
zali proti Rudarju na zadnji tekmi 
zares dobro predstavo, ki pa jo 
niso nadgradili s tem, da bi vzeli 
popoln plen – vse tri točke. Ekipa 
iz Kidričevega si jih je zelo zasluži-
la, a Velenjčani so z evrogolom in 
zares zvrhanim košem sreče vzeli 
točko. Za »rdeče-bele« je bila so-
botna točka že njihova osma na 
njihovem kontu in z neodločenim 
rezultatom so ostali še nepora-
ženi v tem prvenstvu. Nepora-
žen niz želijo nadaljevati tudi ta 
petek, ko bodo popoldan igrali v 
Ljubljani z Bravom. Novi prvoligaš 
se počasi navaja na višji nivo in 
ima kakovostno zasedbo z nekaj 
znanimi in predvsem izkušenimi 
nogometaši. Gre za dobro ekipo, 
ki ima v igri rep in glavo, a ta tr-
ditev še veliko bolj velja za ekipo 
Aluminija, ki jo vodi trener Slobo-
dan Grubor. Ta je pred gostova-
njem v Ljubljani dejal: »Čaka nas 
težka tekma proti motiviranemu 
nasprotniku. Bravo je kakovostna 
ekipa, ki bo iskala točke na dvo-
boju proti nam. Mi smo se na to 
tekmo dobro pripravili in gremo 

v Ljubljano po tri točke.« Grubor 
je ob tem še izpostavil, da na tre-
ningu veliko delajo na zaključkih 
akcij in ob izboljšanju realizacije 
lahko pridejo do treh točk na tek-
mi proti Bravu.

 Dejan Petrovič (NK Alumi-
nij): 
»Dobro smo startali v 
sezono, saj smo prve 
štiri tekme neporaženi. 
Mogoče bi si zadnjo tekmo 
celo zaslužili tri točke, 
ampak je nekaj zmanjkalo 
na koncu. Sedaj gremo 
v Ljubljano napadat 
novo zmago, upamo, da 
nadaljujemo v tem ritmu. 
Ekipa Brava je pokazala, 
da je zasluženo v Prvi ligi 
Telekom Slovenije. Na 
tekmo smo se pripravljali 
kot na vsako drugo, brez 
nekih posebnosti. Gremo 
na zmago.

David Breznik

Karting
Ptujski kartisti ekipni 
zmagovalci

Stran 18
Plavanje
Sara Lampret izboljšala 
osebne reorde

Stran 18

Urednik športnih strani:  
Jože Mohorič.  
Sodelavci: 
David Breznik, Uroš Krstič,  
Niko Šoštarič, Simeon Gönc,  
Franc Slodnjak,  
Silva Razlag, 
Črtomir Goznik

E-mail: sport@radio-tednik.si

Nogomet l  1. SNL

V Ljubljano napa-
dat novo zmago

Foto: Črtomir Goznik

Dejan Petrovič je zelo pomemben člen ekipe Aluminija.

V taboru Nogometnega kluba 
Drava Dakinda Ptuj po sobot-
nem nesrečnem porazu proti 
Krki ni bilo nobene panike ozi-
roma ni nobenega alarma. Ptu-
jčani so ta teden vadili po usta-
ljenem ritmu in vsi nogometaši 
so pripravljeni za nov izziv, ime-
novan Brda. Za ta izziv je trener 
Muamer Vugdalić na treningu 
dal poudarek realizaciji. Drava si 
je na obeh tekmah pripravila ne-
kaj zaključnih strelov, a zmanj-
kal je zadnji pas ali podaja, pred-
vsem pa natančnost v zaključkih 
akcij. Temu elementu so dali 
»modri« ta teden poudarek pred 
nedeljskim obračunom proti 
Brdom. Slednji imajo zelo soli-
dno zasedbo, v kateri igra ne-
kaj bivših igralcev Gorice, prav 
tako pa tudi nekaj uveljavljenih 
primorskih igralcev. Ti bodo na 
tekmi proti Ptujčanom poizku-
šali unovčiti tudi svoje nekoliko 
manjše igrišče, na katerega se 
bodo gostje morali hitro prila-
goditi. Na splošno se bodo za 
pozitiven rezultat naši nogome-
taši morali prilagoditi in odigrati 
odgovorno, hitro in učinkovito. 
Pred tekmo z Brdi je Niko Vaj-
da dejal: »To bo težka tekma, 
na kateri pa gremo na zmago. 
Z eno zmago ali pozitivnim re-

zultatom bi se nam odprlo in 
stvari bi stekle v pravo smer.« 

Drava nedvomno v prvenstvo ni 
startala po željah in na nedeljski 
tekmi gotovo potrebuje poziti-
ven rezultat za samozavest ter 
lažje nadaljevanje tekmovanja. 
Že prva dva kroga pa sta naka-
zala, da je 2. slovenska nogo-

metna liga zelo izenačena in 
da ni slabe ekipe, tako da bodo 
morali »modri« zares odigrati 
proti Brdom zelo dobro na poti 
do uvodne letošnje prvenstvene 
zmage.

David Breznik

Nogomet l 2. SNL

Pri Dravi morajo izboljšati realizacijo

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Drave lovijo pozitiven rezultat.

Brda – Drava Dakinda Ptuj

nedelja, ob 17.30, športni park Vipolže
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šlo bolj za promocijsko vožnjo, 
je ta vsakoletni Rancariji vedno 
dajala poseben čar. Predsednik 
BD Ranca Ptuj Emil Mesarič je 
letošnji izpad takole pospremil 
z besedami: „Proge letos nismo 
'pregledali', ker vemo, da je var-
na. Pregled pa je možen vedno le 
z dvema ekipama. Očitno je, da 
novi sestav mestnega sveta ni 
opravil dovolj treninga, da bi se 
lahko uspešno spopadel s progo. 
Povabili smo jih pravi čas, tako 
da bi lahko opravili več trenin-
gov. Upam, da bo naslednja Ran-
carija vrnila to tradicijo.“

V BD Ranca Ptuj so nadvse 
zadovoljni, da lahko tradicijo na-
daljujejo, da se njihove vrste po-
mlajujejo in da tudi novi člani že-
lijo nadaljevati tradicijo tekem z 
nekdanjimi dravskimi čolni. Med 
tistimi, ki so se letos prvič preiz-
kusili z rancarsko progo, je bila 
tudi ekipa Barbarov. Monja je 
bila pred tekmo zelo optimistič-
na. Povedala je, da če se ne bodo 
„potopili“, bodo prihodnje leto 
ponovno prišli. S svojimi oblači-
li so vzbudili veliko pozornost, 
postavili pa so tudi svoj šotor. S 
svojim prihodom so želeli dati le-
tošnji Rancariji prav poseben pri-
dih, kot ekipa Rimskih iger so se 
v letu, ko Ptuj praznuje 1950-le-
tnico, preizkusili tudi kot veslači. 
Bili so uspešni, saj so osvojili 10. 
mesto.

Ekipa Friki AP Grušovnik je tudi 
na letošnji Rancariji dala vse od 
sebe in zasluženo zmagala. S 470 
metrov proge je opravila v manj 
kot štirih minutah. Po številu 
zmag se tako že enakovredno 
kosa z ekipo Langobardi, ki pod 
tem imenom ne tekmuje več, 
njeni prekaljeni tekmovalci so se 
vključili v druge rancarske ekipe, 

v katere uspešno prenašajo izku-
šnje in znanje iz veslanja. Druga 
je bila ekipa gostišča Pri Tone-
tu, tretji so bili Gastrojevi pivci. 
Med ženskimi ekipami so slavile 
Drzne ribice, druge so bile Opti-
mistke, tretje DOM Ptuj, četrte 
pa Adria team.

Na 27. Rancarijo ima lepe spo-
mine tudi Franc Malek, edini, ki 
na tej prireditvi vztraja že 27 let. 
Zagotovo bo prišel tudi v letu 
2020, zatem pa verjetno ne več. 
Upokojil se bo, zato ekipa VGP 
po tem letu nanj ne bo mogla 
več računati. Vsaka Rancarija je 
posebna zgodba, je povedal Ma-
lek, zagotovo pa vedno nekaj le-
pega, nekaj vedno boljšega. Tudi 
letošnja je bila nekaj posebnega, 
saj so na progi ekipe tekmovale 
same s seboj, ni bilo druge ekipe, 
ki bi jim jemala pozornost. Prvič 

letos pa so vsi člani ekip oblekli 
reševalne jopiče, ker je varnost 
na prvem mestu. Tako kot vsi 
Ptujčani, ki prihajajo na ptujsko 
morje, si tudi Franc Malek želi, 
da bi Ptujsko jezero zaživelo v 
vsebini, ki mu pritiče. Mestu ne 
more biti v ponos, da nas števil-
na mesta z jezeri z veliko naglico 
prehitevajo. Pri tem pa še pose-
bej bode v oči dejstvo, da so se 
v mestih, kjer danes razvijajo us-
pešne jezerske zgodbe, na neki 
način učili na Ptuju.

BD Ranca Ptuj je uspešno izpe-
ljalo še eno Rancarijo, četudi jo je 
nekoliko zmočila nevihta. A tudi 
v preteklosti so se dravski čolni 
na svojih vožnjah po Dravi morali 
spopadati s številnimi ovirami in 
tudi vreme jim ni prizanašalo.

MG

Brez tradicionalne Rancarije, 
tekme s starimi dravskimi čolni, ni 
ptujskega občinskega praznika. 
Ljubitelji tradicije so se s progo na 
Ptujskem jezeru spopadli že se-
demindvajsetič. Vabilu BD Ranca 
Ptuj se je odzvalo 18 ekip, od tega 
štiri ženske, kar tretjina ekip pa je 
letos prvič sodelovala.

Razveseljivo je, da se članstvo 
v BD Ranca pomlajuje, za nove 
člane, ki spoznavajo osnove čol-
narjenja in jadranja, pa je izziv 
tudi sodelovanje na Rancariji, 
najstarejši športno-rekreativni 
prireditvi v sklopu praznika MO 
Ptuj. Prvič so na letošnji tekmi s 
tradicionalnimi dravskimi čolni 

sodelovale ekipe Telem, Adria 
team, Barbari, Hamburger Hill, 
Drzne ribice in Ski Kurent klub 
Ptuj, od ženskih ekip pa: Opti-
mistke, Drzne ribice, Dom Ptuj 
in Adria team. Za razliko od 
prejšnjih Rancarij je tokrat od-
padla „tekma“ med ekipama MO 
Ptuj in BD Ranca. Četudi je vedno 

Ptuj l 27. Rancarija

Friki se ne dajo, Rancarija je    
njihova!

Ekipni rezultati:
1. AMD Ptuj, 171 točk

2. AMD Šlander Celje, 137 točk 

3. Sportstil, 119 točk 

4. AMD Hajdina, 112 točk

Foto: Črtomir Goznik

Na letošnji Rancariji je sodelovalo 18 ekip, od tega štiri ženske, kar šest ekip pa je sodelovalo prvič.

Foto: Črtomir Goznik

Ekipa Friki AP Grušovnik se ne da, tudi letos so bili najboljši, s 470 
metrov proge so opravili v manj kot štirih minutah.

Sara Lampret, plavalka Plaval-
nega kluba Term Ptuj, je tekmo-
vala na štiridnevnem Združenem 
odprtem državnem prvenstvu v 
plavanju v Kranju. Organizator 
tekmovanja je bil Plavalni klub 
Kranj. V treh kategorijah je za 
najboljše rezultate tekmovalo 
dobrih 300 plavalcev in plavalk 
iz 24 slovenskih klubov, trinajstih 
iz Italije in plavalka iz ZDA. Sara 
Lampret je tekmovala v vseh šti-
rih plavalnih tehnikah na 50-metr-
skih razdaljah. Najboljši dosežek 
je odplavala v njej najljubši teh-
niki delfin, v kateri je tudi najbolj 
izboljšala osebni rekord in se zelo 
približala finalnemu nastopu v 
svoji kategoriji. Odlični mladi pla-

valki je namreč zmanjkalo zelo 
malo za uvrstitev v finale, saj je 
bila za štiri stotinke prepočasna, 
da bi prišla med najboljših osem 
plavalk v svoji starostni katego-
riji v paradni disciplini 50 metrov 
delfin. 

Lep napredek mlade plavalke
Sara Lampret je s trenerjem 

Igorjem Strnadom to leto ogrom-
no delala na tehniki, saj telo naj-
stnice, ki raste, vedno znova ruši 

naučeno in vedno znova je treba 
uskladiti in ponotranjiti nove pro-
porce in občutek za vodo, plaval-
no tehniko. Da jima je uspelo iz-
boljšati osebne rekorde, in to pri 
več tehnikah, je odličen dosežek. 
V želji po novih dosežkih se s tre-
nerjem že veselita nove sezone, 
optimalnih treningov in komaj 
čakata, da plavalna ura znova po-
kaže na »kaj zmorem in kaj vem«.

David Breznik

Plavanje l Državno prvenstvo

Sara Lampret izboljšala osebne  
rekorde

Karting l Dirke v Slovenji vasi

Ptujski kartisti ekipni  
zmagovalci

Žerak (AMD Hajdina), medtem 
ko je tretje mesto zasedel Jaka 
Dominko (AMD Ptuj). V razredu 
rotax micro max si je privozil če-
trto mesto član ptujske ekipe Nik 
Ščulac. Odlično je v razredu ro-
tax max junior šlo Taiju Kovačiču 
(AMD Ptuj), saj je bil za skupno 
zmago najhitrejši v obeh dirkah, 
z našega območja si je pridir-
kal tretje mesto Dimitrij Mlakar 
(AMD Hajdina). Za Katjo Pivk 
(AMD Šlander Celje) je bil v rotax 
max seniorju drugi Matic Kolma-
nič (AMD Ptuj). V razredu rotax 
max DD2 je bil peti Sebastjan Ber-
gant (AMD Ptuj) in sedmi Primož 
Matelič (AMD Hajdina). Daleč naj-
bolj zanimive in dinamične dirke 
so bile po pričakovanjih in tudi na 
novi stezi dirke v razredu KZ2/KZ2 
master. Obakrat je konkurente na 
stezi ugnal za skupno prvo mesto 
Vid Pšajd (AMD Hajdina). Sledila 

sta mu dva ptujska tekmovalca 
na drugem mestu Matjaž Domin-
ko in na tretjem Karim Greblo, 
ob njima pa sta bila uvrščena še 
dva ptujska voznika, in sicer na 
petem mestu Jan Ternjak Harc 
ter na sedmem mestu Jan Skle-
dar. V skupnem seštevku točk je 
tokrat prvič v tej sezoni osvojilo 
prvo mesto Avto moto društvo 
Ptuj (op. p. Ptujčani so prvič v tej 
sezoni vozili s popolno ekipo voz-
nikov), ki je zbralo 171 točk, med-
tem ko je bilo Avto moto društvo 
Hajdina z osvojenimi 112 točkami 
na koncu na četrtem mestu. Po 
tej odlično izvedeni dirki nas v tej 
sezoni na novem dirkališču v Slo-
venji vasi čaka še ena dirka za cen-
tralnoevropsko cono in državno 
prvenstvo, ki naj bi bila izvedena 
29. septembra.

David Breznik

Avto moto zveza Slovenije je 
tretjo izmed štirih letošnjih pred-
videnih dirk za državno prvenstvo 
v kartingu prestavila v AMZS cen-
ter kartinga in moto športa v Slo-
venji vas pri Ptuju. Ob dirkah za 
državno prvenstvo so dirke štele 
tudi za hrvaško državno prven-
stvo in SSC Sportstil pokal.

Organizator dirke Avto moto 
društvo Ptuj je dirke izvedel 
brezhibno in v zadovoljstvo vseh 
udeležencev in gledalcev. Pred-
sednik ptujskega društva Uroš 
Langerholc je po dirkah povedal: 
»Dirke so bile zelo zanimive in 
tudi atraktivne. mo že uigrana 
ekipa in to se je videlo v vseh se-
gmentih organizacije dirke. Zado-
voljen sem z izvedbo, prav tako 
pa sem zadovoljen z rezultati na-
ših voznikov.« Devetinšestdeset 
voznikov gokardov, ki so prišli iz 
Hrvaške, Srbije, Avstrije, Italije, 
Švedske in Slovenije, je tekmova-
lo v naslednjih kategorijah: mikro 
max, max junior in max senior ter 
v odprtih kategorijah DD2 in KZ 2. 
Promocijsko so se vozili najmlaj-
ši, in sicer v kategoriji baby kart. 
Po uradnih treningih in merjenju 
časa za startne pozicije je v ne-
deljo šlo zares z dvema dirkama. 
Seštevek obeh je dal zmagovalce 
v posameznih razredih. Pri otro-
cih v baby kartu je zmagal Ferk 

V Plavalnem klubu Terme Ptuj vas vabijo, da se pridružite Pla-
valnemu klubu Terme Ptuj, kjer boste skozi sproščujočo igro 
spoznali plavalne tehnike in morda postali tudi vrhunski špor-
tnik. 

Foto: osebni arhiv

Sara Lampret in trener Igor Sternad

Foto: Črtomir Goznik

Utrip s karting dirke v Slovenji vasi
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Med zrakom in zemljo je bilo 
glavno dogajanje na 41. Ptu-
jskem padalskem pokalu, ki ga je 
Aeroklub Ptuj minulo soboto in 
nedeljo organiziral na letališču v 
Moškanjcih. Pri organizaciji tega 

Padalstvo l 41. Ptujski padalski pokal

Številčna in kakovostna udelež-
ba na padalskem tekmovanju

kompleksnega športnega tekmo-
vanja je imel največ pomoči slo-
venske vojske, ki je za tekmova-
nje posodila letalo Pilatus Porter 
PC-6. Skupaj je bilo v dveh dneh 
izvedenih osem serij in tekmova-
lo je dvanajst ekip, kar je bistveno 
več, kot jih je bilo v preteklih letih.

Ptujčani z dvema ekipama
Med dvanajstimi ekipami je 

imel Aeroklub Ptuj dve popolni 
ekipi in še nekaj posameznikov 
začetnikov, ki so sodelovali v 
kombinirani ekipi. Ptuj 1 so za-
stopali Peter Balta, Boris Jan-
žekovič, Matej Kostanjevec, 
Aleksander Čuš in Marko Veselič, 
medtem ko so za Ptuj 2 skakali 

Foto: David Breznik

Padalci Aerokluba Ptuj so zelo dobro nastopili.

Kristjan Čeh je z zmago na 
evropskem prvenstvu v atletiki za 
mlajše člane do 23. leta starosti v 
metu diska spisal čudovito špor-
tno zgodbo. V švedskem mestu 
Gävle je dosegel uspeh kariere in 
je potrdil izjemen talent z novim 
državnim rekordom 63,82 metra. 
Uspeh so takoj opazili na Mestni 
občini Ptuj, katerih predstavniki 
so se udeležili pristnega sprejema 
po prihodu iz Švedske v Podvin-

Atletika l EP za mlajše člane

Zgodovinska zmaga 
v zgodovinskem letu!

cih. V ponedeljek je ptujska žu-
panja Nuška Gajšek s sprejemom 
počastila Kristjana Čeha in mu 
predala protokolarno darilo in 
posebno majico z napisom – Zgo-
dovinska zmaga v zgodovinskem 
letu! Ob velikem uspehu Čeha je 
dejala: »Sem zelo vesela in zelo 
ponosna na to veliko zmago 
Kristjana Čeha in mu želim veliko 
uspehov tudi v prihodnje. Ob tem 
lahko rečem, da je nekako naša 

Trener članske ekipe Rokome-
tnega kluba Drava Vladimir Vujo-
vić in njegov pomočnik Ladislav 
Sabo sta v ponedeljek na uvod-
nem treningu sezone ali na začet-
ku priprav pozdravila sedemnajst 
igralcev. 

Prvi del treningov bodo posve-
tili predvsem bazičnim fizičnim 
pripravam, ki jih bodo izvajali 
na Mestnem stadionu Ptuj in 
delno v športni dvorani Mladi-
ka. Gre za sedaj v zadnjih letih 
ustaljeno prakso, saj so v tem 
poletnem času v glavnem vse 
športne dvorane zaklenjene in 
rokometaši bodo začeli trenirati 
v pokritih prostorih 18. avgusta. 
Do takrat jih čaka veliko fizike 
in malo rokometa. Za slednjega 
bodo poskrbeli s prijateljskimi 

tekmami, ki jih bodo odigrali na 
Hrvaškem. V tem delu jih tako 
čakajo obračuni s Čakovcem, Vi-
dovcem in Varaždinom. Z vsemi 
tremi ekipami se bodo kasneje 
pomerili na prijateljskih tekmah 
še na Ptuju in pred začetkom pr-
venstva v 1. B državni rokometni 
ligi bodo še zagotovo igrali proti 
Moškanjcem Gorišnici. To je plan 
prijateljskih tekem, ki se bo mor-
da še dopolnil. Malo se je dopol-
nil tudi igralski kader, v katerega 
se je po daljšem premoru vrnil 
ptujski rokometaš levo krilo Jan 
Maroh, ob njem pa sta k Dravi 
prišla še vratar Luka Križanič, ki 
je bil drugi vratar Rokometnega 
kluba Maribor v 1. A državni ro-
kometni ligi in iz mladinskega po-
gona Maribora je prišel še en le-

vokrilni igralec Žiga Županič. Dva 
pomembna člena sta klub zapus-
tila, to sta Jan Sivka, ki je odšel 
v Maribor, in Boštjan Belec, ki 
bo zaključil kariero ali pa jo bo 
nadaljeval pri ekipi Pomurja. Na 
uvodnem treningu so še manjkali 
nekateri igralci, po poškodbi pa 
sta se vrnila Žiga Stopar, ki je tre-
niral na polno, in Marko Žuran, ki 
je vadil po posebnem programu. 

Ptujska rokometna zasedba bo 
v novi sezoni zelo podobna tisti 
lanski in leto zrelejša bo še kon-
kurenčnejša vsem v 1. B državni 
rokometni ligi. Za dobre nastope 
čakajo igralce Drave sedaj težke 
priprave, ki bodo zaradi njihove 
odlične fizične pripravljenosti 
eden izmed njihovih adutov.

David Breznik

Rokomet l RK Drava Ptuj

Veliko fizike in malo rokometa

Foto: Črtomir Goznik

Ptujski rokometaši so začeli priprave na novo sezono.
Foto: Črtomir Goznik

Andrej Majnik v Šentjurju osvojil tretje mesto.

Foto: David Breznik

Sprejem za Kristjana Čeha

zaveza, da Mestna občina Ptuj 
mlademu športniku pomaga, ko-
likor je v njeni moči. Vsi vemo, da 
je takšne talente in takšne uspe-
he treba nagraditi, da lahko svoj 
potencial tudi izkoristijo.« 206 
centimetrov visoki atlet je kot 
vedno tudi tokrat na sprejemu 
deloval zelo skromno, a je bil ve-
sel podpore ptujske županje ter 
je ob tem dejal: »Vsak sprejem mi 
pomeni veliko, prav tako pa sem 
vesel, da moje rezultate spremlja-
jo in podpirajo tudi v Mestni obči-
ni Ptuj. Še posebej pa sem vesel, 
da je tudi županja Nuška Gajšek 
zelo ponosna na moje rezultate.« 
Na poti do naslova evropskega 
prvaka je Kristjanu Čehu najbolj 
pomagal njegov trener Gorazd 
Rajher. Ta je na sprejemu prejel 
simbolično darilo in je o potencia-

Matevž Cestnik, Tomaž Korpar, 
Sergej Pukšič, Dejan Veselič in 
Tonček Gregorič. Obe ekipi sta 
nastopili dobro, saj je bila prva 
na koncu s 110 kazenskimi centi-
metri druga, druga ptujska ekipa 
pa je s 172 kazenskimi centimetri 
zasedla peto mesto. Ekipne zma-
ge so se na 41. Ptujskem padal-
skem pokalu veselili člani repre-
zentance Katarja, ki so v skupno 
štiridesetih skokih nabrali le 87 
kazenskih centimetrov. Še zani-
mivejše je bilo tekmovanje posa-
meznikov, kjer sta si prvo mesto 
razdelila Katarec Mohamed Al 
Atas in Ptujčan Peter Balta, ki sta 
bila zelo natančna in sta skupno 
imela le šest kazenskih centime-
trov. Najboljši domači padalec 

Rezultati (ekipno):
1. Katar 87 cm
2. Ptuj 1. 110 cm
3. Prijedor 127 cm
5. Ptuj 2 172 cm

Rezultati (posamezno):
 
1. Peter Balta (Ptuj 1)  6 cm
1. Mohamed Al Atas (Katar) 6 cm
3. Ahmed Abdulaziz (Katar) 12 cm
3. Meshaal Al Qaoud (Katar) 12 cm

zadnjih let Balta je o tekmovanju 
in nastopih ptujskih tekmovalcev 
dejal:«Mislim, da smo iz organi-
zacijskega vidika tekmovanje iz-
peljali na visokem nivoju in letos 
je bila tudi udeležba tekmoval-
cev nekoliko večja kot v prejšnjih 

letih, kar me veseli. Ob tem je 
bilo tudi nekaj kakovostnih ekip 
in posameznikov, kar je tudi ne-
koliko dvignilo sam nivo tekmo-
vanja. V Aeroklub Ptuj smo imeli 
dve ekipi, ki sta skakali dobro in 
tudi sam sem kot posameznik 

zelo dobro opravil svoje skoke.« 
41. Ptujski padalski pokal je bil 
kljub spremenljivemu vremenu 
izpeljan po planu in na njem smo 
videli večinoma zelo natančne 
skoke na cilj.

David Breznik

lu atleta dejal: »Če me sprašujete 
o rasti rezultata Kristjana Čeha v 
prihodnosti, to ne rad napovedu-
jem in tega nisem počel tudi pri 
mojih preostalih bivših odličnih 
atletih. Vse je odprto. Za njim je 
milijon metov in pred njim je še 
trdo delo. V prihodnosti bo lovil 
mejo 70 metrov in to je njegov 
velik cilj.« Kristjan Čeh je v tej se-
zoni naredil lep rezultatski napre-
dek in v naslednjih tednih bo lovil 
normo 65 metrov za nastop na 
svetovnem prvenstvu za člane v 
atletiki v Dohi, medtem ko bo pri-
hodnje leto lovil normo za nastop 
na olimpijskih igrah v Tokiu.

David Breznik

Kolesarji Perutnine Ptuj so se 
od petka do nedelje udeležili kar 
treh dirk in na njih so bili aktivni 
mlajši mladinci. Šlo je za naporen 
in uspešen tekmovalni vikend na 
Gorenjskem. Tekmovanja so se 
začela v petek za Veliko nagra-
do Šenčurja, kjer je potekal eli-
minacijski kriterij. Za gledalce je 
bilo zelo zanimivo, tekmovalci in 
trenerji pa so zraven močnih nog 

Kolesarstvo l KK Perutnina Ptuj

Pester in uspešen vikend za 
ptujske kolesarje

morali dobro sestaviti taktiko 
tekmovanja. Po napeti dirki se je 
ob pomoči klubskih kolegov na 
3. mesto uvrstil Andrej Majnik, 
uspeh je z 9. mestom dopolnil 
Vid Jeromel. V ptujski kolesarski 
ekipi je v Šenčurju bil šestnajsti 
Jan Svenšek, enaindvajseti Pri-
mož Kirbiš in triindvajseti Lovro 
Valenko. Po tem kriteriju so v 
soboto fantje nastopili na kri-

teriju za Veliko nagrado Kranja, 
ki je štel za državno prvenstvo 
v kriteriju. Kolesarji so bili ves 
čas dobro na poti, potem pa je 
zmanjkal kanček sreče. Andreju 
Majniku je sicer kazalo na sto-
pničke, ampak se je na koncu 
moral zadovoljiti s sedmim mes-
tom. Krajnsko preizkušnjo je kot 
enajsti zaključil Vid Jeromel, kot 
devetnajsti Primož Kirbiš in kot 
enaintrideseti Lovro Valenko. V 
nedeljo pa je Vid Jeromel nasto-
pil na dirki v Italiji »Bannia-Clau-
zetto«. Dirka je bila sestavljena iz 
dveh delov, dopoldan ravninski 
kronometer v dolžini 2,5 kilome-
tra in popoldan 60-kilometrska 
etapa s ciljnim vzponom na Clau-
zetto. Dopoldan je mlad kolesar 
na kronometru osvojil dobro 28. 
mesto. Popoldan pa je bil teren 
bolj naklonjen Vidu Jeromlu, saj 
je bil zadnjih petih kilometrov 
zelo zahteven vzpon. Naš mladi 
kolesar je na hrib pripeljal na 6. 
mestu, kar je na koncu pomenilo 
9. mesto v generalni razvrstitvi 
močne dirke v Italiji. Po teh odlič-
nih nastopih sedaj mlajše mladin-
ce Kolesarskega kluba Perutnina 
Ptuj čakajo manjše priprave, saj 
se pripravljajo na etapno dirko 
»7 Talents Belgrade and Europe 
2019« v Srbiji, ki bo potekala 17.–
18. avgusta v Beogradu.

David Breznik
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Trinajsto državno prvenstvo 
za ekipe in posameznike v moški, 
ženski ter mladinski kategoriji je 
epilog dobilo s sklepnim delom ali 
tremi odigranimi krogi na igrišču za 
golf v Arboretumu. V članski konku-
renci se je za naslov potegovalo 33 
igralcev in enajst klubskih ekip. Med 
njimi so bili tudi člani Golf kluba Ptuj, 
ki so se zelo dobro odrezali. Prvo 
ime ali prvi igralec je bil Jure Vasle, 
saj je postal članski državni prvak v 
golfu. Po posameznih dneh je igral 
73, 74 in 70 udarcev ali skupno 217 
oziroma štiri udarce več od para igri-
šča. Še bolje je šlo najboljšemu slo-
venskemu mladincu Kristjanu Voj-
tehu Burkelcu, saj je odigral v treh 
dneh 213 udarcev. Slednji je član 
ekipe Trnova, ki je s skupnim rezul-
tatom 434 udarcev postala ekipni 
državni prvak. Tik za njimi so bili čla-
ni Golf kluba Ptuj. Pod ta uspeh so 
se s 436 udarci podpisali Jure Vasle, 
Jan Hribernik in Grega Gregorčič. 
Gregorčič je igral za deveto mes-
to med posamezniki 223 udarcev, 
medtem ko je bil Hribernik deseti z 

225 udarci. Ob omenjeni trojici je bil 
kot rezerva prisoten na tekmovanju 
še Miha Majhenič. Zlata in srebrna 
medalja sta lepa uspeha za člane 
Golf kluba Ptuj, ki so se zelo izkazali 
z nastopi na državnem prvenstvu v 
golfu v Arboretumu.

Ptujska prvaka Tom Li 
Dobnik in Sabina Markoli

V sklopu občinskega praznika 
sta Mestna občina Ptuj in Golf In-
vest, d. o. o., organizirala 10. Golf 
turnir mesta Ptuj. Na njem je bila 
kljub počitniškim dnem in številnim 
poletnim dogodkom dobra ude-
ležba, saj se je na ptujskem igrišču 
v čudovitem vremenu merilo 86 
igralcev in igralk. Med njimi smo 
videli od začetnikov, rekreativcev 
pa do državnih reprezentantov. Na 
Odprtem prvenstvu mesta Ptuj sta 
zmagala Tom Li Dobnik in Sabina 
Markoli. Ob tekmovanju je šlo tudi 
za prijetno druženje med golfisti, ki 
jih je ob začetku igranja pozdravila 
tudi županja Mestne občine Ptuj 
Nuška Gajšek. 

David Breznik

Footgolf l Slovenska footgolf liga

Zmaga je ostala na Ptuju

Golf l državno prvenstvo in Pokal Ptuja

Uspešni ptujski  
igralci golfa

NOGOMET – 1. SNL
PARI 5. KROGA – PETEK OB 17.30: Bravo – Aluminij; SOBOTA OB 

17.30: Triglav Kranj – Mura; SOBOTA OB 20.15: Maribor – CB24 Tabor 
Sežana; NEDELJA OB 18.00: Domžale – Celje; NEDELJA OB 20.10: Ru-
dar Velenje – Olimpija Ljubljana

NOGOMET – 2. SNL
PARI 3. KROGA – SOBOTA OB 16.30: Gorica – Koper, Nafta 1903 – 

Koroška Dravograd; SOBOTA OB 17.30: Rogaška – Kalcer Radomlje, 
Fužinar Vzajemci – Krško, Jadran Dekani – Vitanest Bilje, Krka – Rol-
tek Dob, Brežice Terme Čatež – Beltinci Klima Tratnjek; NEDELJA OB 
17.30: Brda – Drava Dakinda Ptuj

NOGOMET – turnir v Stojncih
SOBOTA OB 16.00: Markovci – Bukovci; SOBOTA OB 18.00: Cirku-

lane – Stojnci; NEDELJA OB 16.00: Tekma za 3. mesto; NEDELJA OB 
18.00: Tekma za 1. mesto

David Breznik

Športni napovednik

V soboto se je na ptujskem golf 
igrišču odvijala četrta tekma Sloven-
ske footgolf lige, po kateri smo do-
bili državnega prvaka v footgolfu. 
Po dveh uvodnih tekmah, ki sta bili 
odigrani v Radencih in eni v sloven-
ski prestolnici, je bil tokrat čas, da 
tekmo državnega prvenstva gosti 
največje slovensko igrišče. Tekma 
je v krasnem poletnem vremenu 
v najstarejše slovensko mesto pri-
vabila kar 51 tekmovalcev, zraven 
Slovencev pa so se za točke FIFG 
borili tudi tekmovalci iz Madžarske 
in Švedske.

Emeršič igral -8 pod parom 
igrišča

V mednarodni konkurenci je 
tokrat zmaga ostala na Ptuju, saj 
je slavil član domačega Footgolf 
kluba Ian Emeršič, ki je pokoril vso 
konkurenco z rezultatom -8 pod 
parom igrišča. Za preostala mesta 
na stopničkah se je v dodatnih igrah 
udarilo pet igralcev, saj so vsi 18 
lukenj odigrali z rezultatom -7 pod 
parom igrišča. V slovensko madžar-
skem dvoboju sta kratko potegnila 
Slovenca, tako je drugo mesto os-
vojil Madžar Nemeth Gabor, tret-
je mesto pa Lengyel Bela. Četrto 
mesto je osvojil Gaj Rosič, kar pa je 
bilo dovolj za prevzem vodstva na 
lestvici državnega prvenstva, kjer 

Foto: Črtomir Goznik

Zmagovalec ptujskega turnirja v footgolfu Ian Emeršič

Foto: GZS

Državni članski prvak v golfu Jure Vasle
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Pisalo se je leto 1992, ko so Da-
nilo Toplek, Jože Matjašič, Zlat-
ko Špoljar, Vilko Pešec, Branko 
Resnik, Marjan Berlič, Franc Dež-
man, Hugo Kuhar, Ferdinand Ve-
ingerl in Andrija Koter ustanovili 
Golf klub Ptuj. Ta se je hitro raz-
vijal, saj so že naslednje leto prip-
ravili klubsko prvenstvo v Buku 
na Madžarskem in kmalu zatem 
so uredili tudi prvo vadbišče za 
golf v Kidričevem na pomožnem 
nogometnem igrišču. A tu se je 
prava zgodba o golfu na našem 
območju šele prav začela, saj so 
člani kluba na čelu s predsedni-
kom Danilom Toplekom iskali 
možnost, da bi na našem obmo-
čju zgradili golf igrišče. Prva res-
nejša ideja je bila pod borlskim 
gradom, a do realizacije ni prišlo. 
V letu 1993 se je ustanovilo podje-
tje Golf Invest, d. o. o., ki je prev-
zelo vajeti izgradnje igrišča na 
območju Hajdine, natančneje na 
ozemlju nekdanje hajdinske gmaj-
ne, ki je bila precej neurejena in 
zapuščena. Velikost takratnega 

zemljišča je znašala približno 43 
ha, odločitev za to lokacijo pa je 
bila tudi neposredna bližina ptu-
jskih toplic oz. Term Ptuj, s čimer 
so investitorji želeli dopolniti tudi 
turistično ponudbo Ptuja. Za iz-
delavo projekta je podjetje najelo 
znanega ameriškega golf arhitek-
ta Wiliama H. Barnetta, ki je na 
Ptuju preživel skoraj eno leto ter 
pripravil več načrtov za izgradnjo 
igrišča. Omenjena lokacija za golf 
igrišče Ptuj je bila idealna tudi za-
radi obstoječe zračnosti z dreve-
si in običajno najatraktivnejšega 
elementa igrišča, to je voda. Veči-
no igralnih polj na golf igrišču Ptuj 
namreč spremljajo vodne ovire. 
Golf Invest, d. o. o., je z gradnjo 
golf igrišča na Ptuju začel konec 
leta 1996 in končal 1999, medtem 
ko je bilo slavnostno odprtje 25. 
maja 1999. 

Prvi udarec sta izvedla Franc 
Gojčič in Adem Osmančevič

25. maj 1999 bo za vedno z 
velikimi črkami zapisan v zgodo-

vino ptujskega golfa. Na ta dan 
so namreč odprli golf igrišče na 
Ptuju. To sta s prvim udarcem na-
redila takratni predsednik kluba 
Franc Gojčič in golf učitelj Adem 
Osmančevič. Šlo je za spektaku-
larno odprtje igrišča, ki se s svo-
jimi 18 igralnimi polji (par 71) raz-
prostira na 52 hektarjih. S svojo 
razgibanostjo in velikim številom 
vodnih ovir potoka Studenčnice 
in dveh jezer je res nekaj poseb-
nega, kar so v teh dvajsetih letih 
ugotovili številni igralci golfa iz 
Slovenije in tudi iz tujine. V tem 
času se je na ptujskem golf igri-
šču zvrstilo tudi nekaj velikih 
golf turnirjev, med katerimi je bil 
nedvomno največji tisti med leto-
ma 2009 in 2012, ko je Ptuj gostil 
profesionalni turnir Alps Toura in 
na njih je vidno vlogo odigral tudi 
najboljši klubski igralec Matjaž 
Gojčič. V zadnjih letih se je golf 
nekoliko spremenil, kar pome-
ni, da je manj tekmovanj, a kljub 
temu se na ptujskem igrišču letno 
odvije še okrog štirideset komer-

cialnih turnirjev in srečanj. Na 
elegantno vpetem golf igrišču na 
Ptuju tako igrajo od začetnikov 
do profesionalcev, a glavno vlo-
go na njem imajo člani Golf kluba 
Ptuj. Trenutno jih je na seznamu 
okrog 400, a redno jih igra okrog 
200. Ti in preostali golfisti lahko 
uživajo zaradi raznolikega terena 
in večjega števila vodnih ovir, kar 
je zares nekaj posebnega in igra-
nje golfa je za mnoge na Ptuju 
prav sproščujoče.

Manjši jubilejni turnir
25. maja je bil na Golf igrišču 

Ptuj, ob 20. obletnici odprtja igri-
šča, izpeljan jubilejni golf turnir. 
Na njem je igralo 84 golfistov, ki 
so se po končanem turnirju druži-
li in obujali različne golf spomine, 
povezane s ptujskim igriščem. 
V prihodnosti bo na nekaterih 
igralnih poljih deležno manjših 
sprememb, prav tako pa bo prišlo 
do pogozdovanja igrišča, saj so 
bila po zadnjem neurju s točo na 
igrišču podrta številna drevesa. 
Ta drevesa bodo v prihodnosti 
ponovno zrasla in bodo del ptu-
jskega igrišča za golf, ki je skozi 
dvajsetletno zgodovino navduši-
lo številne igralce golfa.

David Breznik

Golf l Obletnica golf igrišča

Jubilej ptujskega igrišča za golf

Foto: Črtomir Goznik

Ptujsko golf igrišče deluje že 20 let.

ima sedaj pred prvim zasledoval-
cem Damijanom Turkom, ki ni imel 
svojega dne sedem udarcev pred-
nosti. Peto mesto je osvojil Madžar 
Zoltan Bohm, šesti pa je bil zmago-
valec seniorskega dela turnirja San-
di Mertelj.

V ženski konkurenci je najboljši 
rezultat uspel Niki Gerbec, igralki 
Footgolf kluba iz Bovca, ki je za 18 
lukenj potrebovala 73 udarcev, tako 
je turnir zaključila z rezultatom +1, 
kar je tudi njen osebni rekord. Dru-
go mesto v ženski konkurenci je 
osvojila madžarska tekmovalka Ge-
orgina Bako Szantay z rezultatom 
+10, tretje mesto pa je osvojila igral-
ka domačega kluba Katja Nežmah, 
ki je ob koncu imela še štiri udarce 
več od Madžarke. 

V konkurenci seniorjev si je zma-
go z izjemno predstavo, tudi oseb-

nim rekordom, priboril član doma-
čega kluba Sandi Mertelj. Drugo 
mesto je romalo na sever Evrope, 
s štirimi udarci pod parom igrišča si 
ga je priboril Šved Soma Scneider. 
Tretje mesto v konkurenci seniorjev 
pa je romalo k vzhodnim sosedom, 
s tremi udarci pod parom igrišča ga 
je osvojil Madžar Zsolt Lichtner.

Do konca državnega prvenstva 
čakata slovenske tekmovalce še 
dve tekmi, ena v Ljubljani in še ena 
na Ptuju. Obe tekmi bosta prav tako 
šteli tudi za točke FIFG.

Rezultati:
1. Ian Emeršič (Slo) 64

2. Nemeth Gabor (Mad) 65

3. Lengyel Bela (Mad) 65

UR
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www.adria-ankaran.si

ADRIA d.o.o., Jadranska cesta 25, SI-6280 Ankaran

Info: T: + 386 5 66 37 444  |  E: booking@adria-ankaran.si

Ponudba velja za omejeno število sob. Rezervacije 

sprejemamo do zapolnitve kontingenta.

Moje najlepše počitnice na morju

Olive Family Suites ****
Nove družinske suite, ki jih poleg udobja,
odlikuje verjetno najlepši razgled na slovensko morje.

že od 59,90 EUR na osebo/noč!že d 5
Polpenzion 4*Polpenzion 4*

Posebna ponudba:

letos novo

Minister za zdravje opozarja:

Prekomerno pitje alkohola škoduje zdravju. 

er za dd javje oe opozpozarjarja:a:

Rezervacije s kodo:

TEDNIK IN MORJE

Uživajte v edini pravi mediteranski plaži na slovenski Obali, 
v naravni senci mogočnih dreves, kjer vas pričakujeta prenovljena plaža 
in nov igralni park, ki bo navdušil tudi najzahtevnejše male dopustnike.

Razvajajte se v edinstvenem vzdušju na terasi restavracije Taverna 

s pogledom na Koprski zaliv, od koder vam pogled seže vse do Pirana. 

Ponujamo bogato ponudbo mediteranskih jedi, pripravljenih po tradicionalnih receptih.

Z izjemno izbiro lokalnih vin vam popestrimo kosilo, 

večerjo ali popoldanski prigrizek.

sedaj -15% popusta!
sedaj -15% pop t !

ribje in mesne plošče za 2 osebi:ribje in mesne pl šč

Poletna ponudba:

petek � 9. avgusta 2019 Poslovna in druga sporočila   21



Štajerski TEDNIK petek, 9. 8. 2019     COLOR CMYK stran 22

petek � 9. avgusta 2019Poslovna in druga sporočila22

Sobota, 10. avgust, ob 21.00 in nedelja, 11. avgust, 
ob 10.00: Počastitev 24. praznika Mestne občine Ptuj 
ob 1950. obletnici prve pisne omembe Ptuja; nastopajo 
uveljavljeni ptujski umetniki; pod taktirko Žana Tetičkoviča 
igra simfonični orkester RTV Slovenija. Likovna svetlobna foto video postavitev, igral-
ca Zvezdana Mlakar in Tadej Toš, sodeluje Teater 3 DPD Svoboda Ptuj in projektni 
združeni zbor Ptuj 1950, likovna gledališka arheološka postavitev režiserke Branke 
Bezeljak. Predstavljajo se ljudske muzikantke Vesele Polanke iz vasi Cirkovce; sku-
pina igra melodije po ljudski pesmi na posebna glasbila. Iz zakladnice starih viž se 
nam na Gorci predstavljajo ljudski godci Lancova vas. Pred male ekrane vas vabi 
Televizija Ptuj, Videoprodukcija Tinček Ivanuša.

KOLOFON
Izdajatelj: Družba za časopisno in radijsko dejavnost Radio-Tednik, d. o. o., Ptuj 

Direktor: Drago Slameršak

Odgovorna urednica: Simona Meznarič

Urednik športnih strani: Jože Mohorič

Novinarji: Mojca Zemljarič, Dženana Kmetec, Monika Horvat, Mojca Vtič, 

Senka Dreu

Fotoreporter: Črtomir Goznik 

Lektorica: Lea Skok Vaupotič

Vodja tehnične redakcije: Slavko Ribarič  
Grafični oblikovalec: Daniel Rižner

Naročniška razmerja: Majda Šegula (02) 749-34-16  
Transakcijski račun: 04202-0000506665 pri Novi KBM, d. d.  
E-mail uredništva: tednik@radio-tednik.si, nabiralnik@radio-tednik.si 

Oglasno trženje: Marjana Pihler (02) 749-34-10
Sprejem oglasov po e-mailu: nabiralnik@radio-tednik.si 

Marketing: Bojana Čeh (02) 749-34-14, Karmen Grnjak (02) 749-34-30, 
Marjana Gobec Dokl (02) 749-34-20, Megamarketing, d.o.o. (Ela Huzjan:  
(02) 749 34 27)

Internet: www.tednik.si, www.radio-ptuj.si

Naslov: Radio-Tednik Ptuj, p. p. 95, Osojnikova cesta 3, 2250 Ptuj; tel.: 
(02)749-34-10, faks: (02) 749-34-35. Štajerski tednik je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki ga je ustanovil Okrajni odbor OF Ptuj leta 
1948. Izhaja vsak torek in petek. 

Cena izvoda v torek je 1,20 EUR, cena izvoda v petek z revijo Stop je 1,50 EUR. 
Celoletna naročnina: 126,45 EUR, za tujino v torek 112,25 EUR, v petek 113,85 
EUR. Nenaročenih fotografij in rokopisov ne vračamo in ne honoriramo. 

Tisk: Salomon, d. o. o. Davek na dodano vrednost je vračunan v ceno izvoda in 
se obračunava v skladu s 60. a-členom (ZIPRS 1314-A) Zakona o DDV (Uradni 
list 46/2013, z dne 29. 5. 2013).

SONČNA ELEKTRARNA ZA LASTNO RABO

PREDNOSTI ZA VAS:

neodvisnost,
10- letne izkušnje,
plačate le razliko 

Made in EU,
preprosta in hitra izvedba.

PREDNOSTI ZA VAS:

zadovoljni kupci,
monolitna

 20 - letne izkušnje,
poštena cena in kvaliteta,
Made in Germany,

35 let garancije.
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Kdor živi v spominu drugih,
ni mrtev, je samo oddaljen.
Mrtev je tisti, ki ga pozabijo.
(Kant)

Sporočamo žalostno vest, da nas je mnogo prezgodaj zapustil 
sodelavec

Žan Šel

zaposlen v družbi TALUM, d. d., PE RONDELICE

Ohranili ga bomo v trajnem spominu.

Sodelavci skupine Talum

V 56. letu je nenadoma umrl

Franc Fras ml.
IZ BIŠA 21

Od njega se bomo poslovili jutri, v soboto, 
10. avgusta 2019, ob 15.30 na pokopališču v Trnovski vasi.
Žara bo položena v tamkajšnjo poslovilno vežico na dan pog-
reba ob 11. uri.

Vsi njegovi

OKNA, rolete, žaluzije, komarniki, 
ugodne cene. Janez Belec, s. p., 
Trnovska vas 50, tel. 041 884 841; 
janez.belec@gmail.com.

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiropo-
ra – volne. V prednaročilu popusti. 
Barvanje fasad, zaključni ometi, 
pomoč pri subvencijah, vsa not-
ranja slikopleskarska dela. Jože 
Voglar, s. p., Zabovci 98, telefon 
041 226 204.

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – topol, 
lipo, jelšo, brezo, lahko na panju. 
Nudi žagan les, letve, morale, dr-
va za kurjavo, izdelavo in prodajo 
peletov plus in sekancev. Tel. 041 
403 713.

UGODNO: vse iz inoxa, ograje – 
deli, okovja za kabine, cevi, vijaki, 
dimniki, litoželezni kamini, gorilni-
ki na pelete. Ramainoks, d. o. o., 
Kopališka 3, Kidričevo, tel. 02 780 
99 26, www.ramainox.si.

ZAPOSLIMO osebo (m/ž) za strež-
bo, redno delovno razmerje v pi-
ceriji Slonček na Ptuju. Informacije 
031 301 116, Sonja. Picerija Slon-
ček, Prešernova 19, Ptuj.

PRODAMO - starejšo, dobro vzdrževano hišo v Podvincih, 
letnik 1942, 150 m2 uporabne površine,  zemljišče v 
izmeri 347 m2.  
Cena: 90.000 EUR,  
tel.: 051/455 010  
ali 02 620 88 16. www.re-max.si/Poetovio

Mali oglasi

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodovi-
no ter zelo kakovostne smrekove pelete, 
brezplačna dostava, ugodna cena. Horvat 
– drva, Moškanjci 1d. Tel. 051 667 170.

BUKOVA drva prodam. Razrezana na 
25, 33 ali 50 cm, zložena na paleti. Mož-
nost dostave; Štajerska in okolica. Tel. 
041 893 305. Lesgrad, d. o. o., Mlače 
3, Loče.

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, cis-
terno za gnojevko, krožne brane, cepilnik 
za drva in drugo kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 041 923 197.

PRODAJAMO nesnice, vsak dan od 8. do 
17. ure. Soršak, Podlože 1, Ptujska Gora. 
Tel. 041 694 124.

PRODAM bikca simentalca, starega 15 
dni. Tel. 070 250 441.

NESNICE, rjave, v 19. tednu, tik pred 
nesnostjo. Naročila  sprejemamo po te-
lefonu 02 688 13 81 ali 040 531 246, 
Rešek, Starše 23.

DELO

Vsak 
drugi 
petek

POLNA 
IDEJ

Odkup traktorjev in ostale kme-
tijske mehanizacije, vseh znamk, 
lahko v okvari ali potrebni obnove. 
Telefon 040 129 179. ROK MOBIL 
Rok Habjan s.p., Črni Vrh 25A, 
Tabor.

Otroci pojejo 
slovenske pesmi 
in se veselijo

www.radio-ptuj.si    www.tednik.si

V športni dvorani OŠ Ljudski vrt na Ptuju se je v torek, 11. junija 2019, 

ki se v slovenskem prostoru vse bolj širi.

Prijetno spremljanje posnetka 

naslednje, šeste sezone.

• 1. del v nedeljo, 18. 8., ob 12.15 
• 2. del v nedeljo, 25. 8., ob 15. uri.

STANOVANJE

V GRAJENI oddamo 2-sobno stanovanje 
v najem. Tel. 051 499 122.

NEPREMIČNINE

Naročila: tajništvo družbe Radio-Tednik Ptuj, tel. 02 749 34 10. Cena izvoda z darilno embalažo je zgolj 15 evrov, za naročnike Štajerskega tednika pa 10 evrov. 

Lepi spomini ne bledijo!
w
w
w
.te

d
n
ik
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KMETIJSTVO

PRODAM parceli v Krčevini pri Vurbergu. 
Informacije na tel. 031 252 229.

RAZNO

PRODAM viličarja za dvig do 3500 kg in 
živinsko tehtnico, 1500 kg, možna bla-
govna menjava. Telefon 031 767 927.

REVIJA ZA ZDRAV ŽIVLJENJSKI SLOG, 
VSAK DRUGI PONEDELJEK V MESECU

ŽE 
V PRODAJI

4 SVEŽE DIETE:
(S)hujšate lahko tudi poleti

NESPEČNOST: 
Zakaj nas muči 
in kako si pomagamo?

SONČNA VODA:
Čisti misli in lajša rane

POPORODNA DEPRESIJA:
Prizadene tudi očeta
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5. avgusta je praznovala MO Ptuj. V samostojni Sloveniji je bil za praznični 
dan izbran datum sprejema drugega mestnega statuta leta 1513. 5. avgust 
pa je že stoletja tudi tradicionalni ptujski sejemski dan, Ožbaltov sejem, 
eden treh najstarejših ptujskih sejmov, ki je letos potekal v vročem sončnem 
dnevu. Temu primeren je bil obisk.

Ptujčani si bomo letošnji 5. avgust zapomnili tudi po dvigu zastave na ptu-
jskem gradu, še enem dogodku, na katerega je moralo mesto čakati dolgo 
vrsto let. Če bo šlo po sreči, pa bo kmalu na dvignjenem delu zelenice ob 
parkirišču pod ptujskim gradom „zrasla“ tudi cvetlična ura.

Od danes do nedelje bomo na Ptuju ponovno praznovali. V 50. izvedbi 
bo potekal najstarejši in najimenitnejši festival narodno-zabavne glasbe v 
Sloveniji, ki je svojo pot začel hkrati s praznovanjem 1900. obletnice prve 
pisne omembe Ptuja. Prvi ptujski festival je že na začetku z vso pozornostjo 
počastilo tudi mesto, vključilo ga je v program občinskega praznovanja. Nje-
gov pokrovitelj je bil takratni predsednik SO Ptuj Franjo Rebernak.

Na Mestnem trgu bo ob jubileju vižalo okrog 50 ansamblov; če bo vre-
me slabo, se bo festivalsko dogajanje preselilo na dvorišče minoritskega 
samostana. Glede na visok jubilej organizatorica, družba Radio-Tednik Ptuj v 
sodelovanju z RTV Slovenija, družbo Media24 in Agencijo Geržina Videoton, 
upa, da bo vreme lepo, četudi ga je v njegovi zgodovini že večkrat spremljal 
dež. Ljubitelji narodno-zabavne glasbe bodo dogajanje 50. festivala spre-
mljali brezplačno. V zgodovino se bo vpisal po izbiri festivalske uspešnice 
petega festivalskega desetletja in izboru naj skladbe petdesetih festivalskih 
let. Tridnevno dogajanje bodo predvajali TV Slovenija, TV Maribor, TV Vese-
ljak, Radio Veseljak in Radio Ptuj.

Na nocojšnjem otvoritvenem dogodku, začel se bo ob 19.30, bodo na-
stopili ansambli, ki so bili nagrajeni v petem desetletju festivala – od leta 
2009 do leta 2018. Z izbranimi skladbami bodo še zadnjič odštevali do ab-
rahama, sodelovali v tekmi za naj vižo petega festivalskega desetletja in se 
potegovali za uvrstitev v veliki fi nale 50., jubilejnega ptujskega festivala. 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE

Kateri ansambel je na ptujskem festivalu prejel največ nagrad? 

…..............................................................................................

Ime in priimek:.........................................................................

Naslov: ….................................................................................

Davčna številka:.......................................................................

Kupon pošljite ali prinesite na naslov: Radio Tednik Ptuj, Osojnikova 3, 2250 Ptuj.

Foto: Črtomir Goznik

Od danes do nedelje bodo na Ptuju vižali najboljši ansambli slovenske na-
rodno-zabavne glasbe.

Nagradno turistično vprašanje

in slovenske narodno-zabavne glasbe sploh. Ob 50. festivalu se je družba 
Radio-Tednik Ptuj odločila ustanoviti Akademijo festivala narodno-zabavne 
glasbe Ptuj 2019. Sestavlja jo 40 eminentnih imen s področja te glasbe. Na 
koncertu bomo prisluhnili 30 izbranim festivalskim skladbam petih desetle-
tij. Skladba, ki bo prejela najvišjo oceno, se bo okitila z laskavim naslovom 
naj skladba petdesetih let Festivala NZG Ptuj 2019. Njeni avtorji bodo pre-
jeli plaketo, izdelek Steklarne Rogaška Slatina. Podelil jo bo predsednik RS 
Borut Pahor. S posebnima priznanjema pa se bodo organizatorji festivala 
zahvalili glasbeniku Jožetu Ekartu in Zdravku Geržini, ki že 40 let aktivno 
sodeluje pri pripravi ptujskega festivala NZG.

V predzadnjem Nagradnem turističnem vprašanju smo spraševali o tem, 
katero uspešnico bodo letos izbirali na 50. ptujskem festivalu narodno-za-
bavne glasbe. Da bodo izbirali dve uspešnici, naj vižo petega desetletja in 
naj skladbo petdesetih let Festivala NZG Ptuj 2019, je pravilno odgovorila 
Zdenka Golob. Danes sprašujemo, kateri ansambel je na ptujskem festiva-
lu prejel največ nagrad v celotni festivalski zgodovini. Nagrada za pravilen 
odgovor je vstopnica za kopanje v Termah Ptuj. Odgovore pričakujemo v 
uredništvu Štajerskega tednika do 16. avgusta.

Svoj okrogli jubilej bodo nocoj z daljšim programom praznovali tudi člani 
ansambla Fantje z vseh vetrov.

Sobotno festivalsko dogajanje se bo pričelo ob 14. uri z okroglo mizo o 
narodno-zabavni glasbi, o festivalih in o bodočnosti te zvrsti glasbe doma in 
v tujini. Potekala bo pod provokativnih naslovom Festivali narodno-zabavne 
glasbe – včeraj, danes in ... nikoli več!?. Na njej bodo svoja razmišljanja in po-
glede predstavili organizatorji festivalov, avtorji glasbe, besedil, predstav-
niki ansamblov in drugi poznavalci narodno-zabavne glasbe. Ansambli pa 
bodo nastope pred Mestno hišo pričeli ob 15. uri. Igrali bodo ansambli Štrk, 
Petovia kvintet, Sanjski muzikanti, Golobčki in Ansambel Gregorja Kobala.

Tridnevno festivalsko dogajanje se bo v nedeljo poslovilo v velikem 
slogu, z velikim fi nalom – koncertnim dogodkom, kot ga v Sloveniji v vsej 
zgodovini te glasbe še ni bilo, zanj pa bodo poskrbeli najboljši slovenski na-
rodno-zabavni ansambli, ki so ustvarjali uspešno zgodbo ptujskega festivala 

Zlati jubilej najstarejšega festivala narodno-zabavne glasbe

Slovenija � Španski lazar

Groza in strah vrtičkarjev
Kot pove ime, je domovina španskega lazarja Španija oziroma Iberski polotok. Leta 1956 
so jih opazili v Franciji, nato pa so se začeli širiti po Evropi. 

V Sloveniji so to vrsto polžev 
prvič opazili v začetku osemdese-
tih let 20. stoletja.

Španski lazar, nočna mora vrtič-
karjev, je uvrščen med 100 najhuj-
ših tujerodnih in invazivnih vrst na 
evropskem seznamu. Ker je dvo-
spolnik, je zanj parjenje mala šala. 
Lahko se celo samooplodijo, raz-
bohotijo pa se ob toplem vremenu 
in padavinah.

Kako se jih znebimo? Težko! V 
slast gredo predvsem racam – in-
dijskim tekačicam in nemim racam, 
ki pa so pri nas doma le v Prekmur-
ju. Poznavalci imajo različne meto-
de boja proti tem terminatorjem 
zelenjave. Učinkovito, a zamudno 
je ročno pobiranje. Najbolje jih je 
pobrati spomladi, ko so še majhni. 
Ko jih dobimo v pest, ne smemo 
biti milostni. Na različnih straneh 
na spletu lahko tudi preberemo, 
da jih je mogoče zatreti tudi z zrnci 
železovega fosfata, ki pa je stru-

pen tudi za druge polže, koristne 
živalce in hrana za ptice in žuželke. 
Med »motilci« španskih lazarjev 

najdemo še pasti s pivom, banane 
in jajčne lupine, ki se jim izogibajo.

V rit mi lahko lezete, samo ničesar mi vanjo ne tiščite.

* * *

Najdražja je cestnina za zavoženo življenje.

* * *

Tako razkošnega pogreba, kakor ga človek pripravlja Zemlji, vesolje še ni 

videlo.

* * *

Tudi ko jem nezdravo, jem z zdravim apetitom.

* * *

Stopnja DDV-ja na neumnost je 220 %.

* * *

Prijateljica je tako urejena, da si mednožje depilira samo zato, da se ji med 

seksom ne bi kaka sramna dlaka skrivila.

AFORIZMI BY FREDI

Ker si oblasti ob vsem svežem 
alpskem zraku želijo še nekaj »sve-
že krvi,« želijo prodati devet manj-
ših zapuščenih posestev. Cena? 
Simboličen švicarski frank oziro-
ma 0,90 evra.

Najprej bodo zgradili kočo za 
pohodnike in kolesarje, nato pa 
bodo jeseni, če bodo načrt odobrili 
pristojni lokalni organi, za nakup 
po en frank na voljo tudi posestva. 
V čem je torej trik, se bo vprašal 
bralec?

Od kamnitih hiš, ki so krasile po-
sestva, ni ostalo kaj več od ruševin, 
posameznik pa se bo z nakupom 
zavezal, da bo ruševino v celoti ob-
novil v skladu z lokalnimi zakoni in 
v značilnem rustikalnem slogu. Na 
drugi strani je treba omeniti, da je 
celotna vas priključena na vodo-
vod in da se ponaša s pogledom 
na očarljivo dolino Val Veddasca in 
celo jezero Maggiore.

                                    EU � Švica preseneča

Posestva za en evro
V švicarskem kantonu Ticino leži idiličen zaselek, ki pripravlja posebno ponudbo. Švicarska 
vasica Monti Sciaga leži tik ob meji z Italijo v sicer italijansko govorečem kantonu Ticino.

Foto: M24

Foto: M24

Med planinci in tudi reševalci se 
namreč vsako poletno sezono sproži 
val ogorčenja, kako slabo opremljeni 
se nekateri podajajo v gore. Virtualni 
zipline pa omogoča, da se obisko-
valec muzeja povsem varno spusti 
s Triglava. Pri tem ima 360-stopinj-
ski pregled okolice, tako da je moč 
spoznati vse okoliške gore in druge 
lepote narave, nakar sledi pristanek 
pred planinskim muzejem.  

Slovenija � Sodobna tehnologija

S Triglava odslej tudi v natikačih
Slovenski planinski muzej, ki zaznamuje desetletnico delovanja, po novem ponuja zanimiv vir-
tualni zipline s Triglava, ki omogoča 3D-izkušnjo s pristankom pred muzejem, in samo v tem 
primeru spust s Triglava v natikačih ni več nevaren.

Foto: M24
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